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Позиціювання партій

Народный депутат Украины, первый заместитель Председателя Партии
регионов Владимир Рыбак заявил, что ПР больше других политических сил
заинтересована в том, чтобы в итоге предстоящих парламентских выборов зарубежные
партнеры Украины убедились, что выборы в нашей стране проводятся честно и открыто.

По словам В. Рыбака, в ходе недавнего визита в Польшу украинской делегации под
руководством первых лиц Украинского государства, в состав которой входил и Первый
зампред Партии регионов, Президент Украины, Премьер-министр и спикер парламента
заявили о готовности принять иностранных наблюдателей на выборах в Верховную Раду.
«И совершенно спокойно заявляем: давайте вы там, в Евросоюзе, нам списки людей,
которые приедут», – уточнил политик.

«Поскольку мы первые заинтересованы, чтобы эти выборы убедили Европу, что в
Украине их можно проводить честно и открыто», – подчеркнул Владимир Рыбак.

Отвечая на вопрос о том, какими способами власть намерена обеспечить открытость
избирательного процесса, Первый заместитель Председателя Партии регионов, в
частности,  сообщил:  «Мы будем ставить своих наблюдателей и не дадим в западных
областях вкидывать бюллетени за людей, которые находятся на заработках в европейских
странах».

«Пусть и они ставят наблюдателей – это нормально. Надо, в конце концов, чтобы и
власть, и оппозиция услышали друг друга ради людей, которые плохо живут», –
резюмировал В. Рыбак (Владимир Рыбак: Мы заинтересованы убедить Европу, что
выборы в Украине проводятся честно и открыто // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9695). – 2012. –
27.03).

***

Заместитель Председателя Партии регионов, Вице-премьер-министр, министр
социальной политики Украины Сергей Тигипко заявил, что администрирование
разработанного в Минсоцполитики налога на роскошь является простым и понятным.

Комментируя заявления ряда экспертов о том, что администрирование данного
налога будет сложным, что, в свою очередь, вызовет высокие затраты на его
сопровождение, С. Тигипко, в частности, отметил: «Я не считаю, что там сложное
администрирование. В чем сложность? Если вы имеете квартиру площадью более 200 кв.
м,  она зарегистрирована,  то раз в год к вам приходит от Налоговой службы просьба
заплатить столько-то гривен из расчета 2 % от минимальной заработной платы за каждый
квадратный метр. 2 % от 1073 грн. – 21 грн. 46 коп. Умножьте на 250, если у вас 250 кв. м,
и получите четкую сумму – 5365 грн».

«Если у вас есть машина, она тоже зарегистрирована. Автомобили кубатурой более
3,4 л облагаются налогом по ставке 20% от минимальной заработной платы за каждые
100  куб.  см объема двигателя.  Тоже автоматом приходит уведомление –  раз в год вы
платите. Если такое уведомление не пришло, то ничего не платите и никакой
ответственности за это не несете – это проблема налоговиков», – пояснил он.

«Второй вопрос — магазины. Под налог на роскошь подпадают товары ценой более
2  тыс.  евро с учетом НДС.  Продавец,  имея такую цену товара,  должен увеличить ее на
сумму налога (10 %) и в течение месяца после его продажи перечислить налог в бюджет и
отчитаться как налоговый агент. Покупатель вообще ничего не декларирует и не
отчитывается. Таких магазинов в стране наберется, может, 200. Те магазины, которые
продают обычные товары стоимостью не более 2000 евро, сюда не попадают. Все просто,
понятно и прозрачно», – добавил заместитель Председателя Партии регионов (Сергей
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Тигипко: Администрирование налога на роскошь будет простым, понятным и
прозрачным // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9829). – 2012. – 30.03).

***

В Україні ветеранами маніпулюють. Про це лідер Комуністичної партії України
Петро Симоненко заявив журналістам після заходів з нагоди 25-річчя заснування
Організації ветеранів України.

«Ветерани дуже часто стають об’єктом маніпуляції. І ця маніпуляція з нашими
ветеранами відбувається з боку представників науки, різних центрів. Хто їх фінансує для
обману ветеранів?  Потужний капітал.  Для чого?  Тому що вони розуміють,  що сьогодні
ветерани – це та основа, на якій вони можуть побудувати свої фальсифікації, а потім ніяк
не відповідати перед ветеранами і не покращувати їх життя», – наголосив лідер
комуністів.

За його словами, представники потужного капіталу прекрасно розуміють, що на
сьогодні середня тривалість життя чоловіка складає 62  роки і він на пенсію навіть не
встигає вийти. Тому, підкреслив Петро Симоненко, вони і розуміють, що відповідальність
нести буде ні перед ким.

Петро Симоненко додав,  що роздрібнений ветеранський рух боротися «за своє»  не
буде, адже сьогодні можна обдурити одними технологіями, а завтра – іншими.

«Я хотів би, щоб наші ветерани, в першу чергу, повернули собі свідомість, гордість,
велич Перемоги, розуміння того, що саме за їхнього життя все це було створене. І
розуміння того, що діти і онуки житимуть добре тільки тоді, коли ветерани повернуть
повагу до себе з боку держави», – резюмував лідер КПУ (Петро Симоненко: В Україні
ветеранами маніпулюють // Компартія України (http://www.kpu.ua/petro-simonenko-v-
ukraїni-veteranami-manipulyuyut/). – 2012. – 30.03).

***

«Развертывание противоракетной обороны США в Европе ведет к эскалации
напряженности по линии Восток-Запад, создавая при этом угрозу безопасности Украины».
Об этом заявил лидер коммунистов Петр Симоненко.

Петр Симоненко подчеркнул, что Компартия выступает категорически против
сотрудничества Украины и НАТО, выступая при этом за создание Европейской системы
коллективной безопасности без НАТО, с участием Украины, России, Белоруссии.

«Современная послевоенная история свидетельствует, что НАТО, по сути,
выполняет для США роль “морового жандарма”.  Балканы,  Ирак,  Ливия,  Афганистан,  на
прицеле Сирия — вот этапы преступного пути последних двух десятилетий», – напомнил
лидер КПУ.

В этой связи Петр Симоненко призвал руководство Украины проявить твердость и
решительно высказаться против развертывания американских систем ПРО в Европе и, в
частности, на Украине

«Я обращаюсь также к прогрессивной общественности страны, в первую очередь к
партиям и движениям левого спектра, и призываю поддержать борьбу коммунистов за
безнатовскую Украину и безнатовскую Европу», – заявил лидер коммунистов Петр
Симоненко (Петр Симоненко: Компартия выступает за создание Европейской
системы коллективной безопасности без НАТО // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kompartiya-vystupaet-za-sozdanie-evropejskoj-sistemy-
kollektivnoj-bezopasnosti-bez-nato/). – 2012. – 2.04).

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kompartiya-vystupaet-za-sozdanie-evropejskoj-sistemy-kollektivnoj-bezopasnosti-bez-nato/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kompartiya-vystupaet-za-sozdanie-evropejskoj-sistemy-kollektivnoj-bezopasnosti-bez-nato/
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***

«Демографічну ситуацію на селі слід поліпшувати економічними рішеннями»,, –
зазначив Голова Верховної Ради України, Голова Народної Партії Володимир Литвин
під час робочої поїздки у Червоноармійський район на Житомирщині.

Насамперед В.Литвин поспілкувався з громадою селища Новий Завод. Громада
прагне до такого спілкування, оскільки цей політик говорить просто, відверто і щиро. На
своє життя-буття люди не нарікають, утім просять посприяти у врегулюванні деяких
законодавчих норм та поліпшенні соціальних програм.

Володимир Литвин наголосив, що першочергово слід зберегти село та приділити
увагу дітям і молоді.  Він повідомив,  що уже вирішено питання щодо виділення з
держбюджету додаткових 26 млрд грн на поліпшення соціальних стандартів для різних
незахищених категорій населення. У тому числі 10 млрд грн буде скеровано на житлове
кредитування зі спеціальною ставкою для населення – 2 %. Значна частина коштів буде
спрямована на компенсацію банкам відсоткових ставок.

Утім, необхідно чітко розробити механізм отримання такого кредиту, аби люди з
невеликими доходами також змогли отримати пільгові кредити і вирішити житлову
проблему.. «Такі кредити мають усі шанси стати народними і доступними, таким чином
можна вирішити проблему житлового будівництва», – зазначив Володимир Литвин.

Тетяна Лещенко, прес-секретар Житомирської обласної організації Народної Партії
(Володимир Литвин: «В Україні з’явиться доступне житлове кредитування» //
Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=26&ArticleID=15588&). –
2012. – 26.03).

***

Політики є і завжди мають залишатися виразниками інтересів суспільства і,
передусім, своїх виборців. У першу чергу це стосується депутатів усіх рівнів – людей,
яких обирали громадяни задля реалізації їх програми та програмних позицій політичної
сили, до якої вони належать.

Якщо ж політик отримує мандат громадської підтримки і довіри та стає депутатом, а
потім відмовляється від декларованих ним принципів і виходить з партії, то це
називається одним словом – зрада. Передусім, це зрада вибору і довіри громадян.

Саме так можна охарактеризувати вчинок депутата Дніпропетровської міської ради
Вадима Гетьмана. Він був обраний до міськради за підтримки Народної Партії і навіть
очолив депутатську фракцію Народної Партії у Дніпропетровській міській раді. Проте
особисті вигоди і персональні перспективи виявилися для пана Гетьмана важливішими,
ніж довіра дніпропетровських виборців,  які не просто віддали за цього політика свої
голоси, а – найголовніше – довірили йому представляти свої інтереси. Однак пан Гетьман
вирішив служити не громадським інтересам, а власним.

Народники обурені грубим порушенням партійної етики з боку Вадима Гетьмана.
Тому ми раді, що ця людина пішла з наших лав, очистивши партію. Ми переконані, що
зрадники не мають жодних перспектив у політиці. Так само не сумніваємося, що пан
Гетьман більше не скористається підтримкою дніпропетровців. Адже обманути виборців
цілого міста можна лише раз.

Від цього виходу партія і фракція не втратили, а лише виграли. Народники і надалі
будуть реалізовувати програму, з якою ішли на місцеві вибори як у Дніпропетровську, так
і в кожній іншій місцевій раді. Ми неухильно виконуватимемо наші обіцянки і послідовно
працюватимемо в інтересах кожної громади, яка довірила представникам Народної Партії
право представляти її в органах у місцевого самоврядування.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=26&ArticleID=15588&
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Чесність перед людьми та вірність програмним ідеям і принципам – це ключові
засади діяльності Народної Партії. Відданість ідеї – це єдина ліквідна монета у політиці.
Лише за щирість і порядність люди платять довірою та підтримкою.  У єдиній і
згуртованій команді народників є місце лише для тих, хто готовий виконувати партійну
програму і зберігати вірність своїм виборцям (ЗАЯВА НАРОДНОЇ ПАРТІЇ. Відданість
ідеї – єдина ліквідна монета у політиці // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=4&ADay=2&ArticleID=15623&).  –
2012. – 2.04).

***

Избрание социалистов на выборах сельских голов является доказательством силы
СПУ. Так глава СПУ Александр Мороз прокомментировал УНН победу двух членов
Социалистической партии на выборах сельских голов 18 марта 2012 г.

Лидер социалистов обьяснил, почему внепарламентская партия получила такой
высокий результат на выборах сельских голов. «Выбирают, как правило, все-таки людей,
не «обещальников». В нашей партии настоящие люди есть. Не отступившие от своих
убеждений под влиянием прошлых и нынешней власти. Они честно говорят избирателям
о сложностях жизни, о путях их преодоления. Но, самое главное, они сами – пример
совестливости, неотступности в борьбе за социальную справедливость», – рассказал
А. Мороз.

Глава СПУ также подчеркнул, что, несмотря на блокаду партии, социалисты и
дальше будут защищать права народа Украины. «Избрание социалистов – доказательство
жизненной силы нашей партии. Да, мы ощущаем тупую блокаду со стороны власти и ей
подыгрывающих политических структур. Они уготовили обществу их устраивающую
избирательную комбинацию в виде сомнительного закона. Но мы есть! И сквозь рогатки
этого закона мы пробьемся к людям, чтобы, получив от них поддержку, в парламенте
выражать интересы и права подавляющего большинства народа. Уверен в этом, потому
что за нами – наша последовательность и правда», – считает лидер социалистов А. Мороз
(А. Мороз: Избрание социалистов на выборах сельских голов является
доказательством силы нашей партии // Соціалістична партія України
(http://www.spu.in.ua/ua/news/29066). – 2012. – 26.03).

***

Олександр Мороз вважає,  що в Україні не реалізуються умови для підписання
Угоди про асоціацію між Україною та ЄС.

Зокрема, лідер соціалістів нагадав,  що ще у 1995  році він очолював українську
делегацію до Ради Європи, а Україна ще досі, вже 17 років, залишається під
моніторингом.

«Треба щоб не було корупції, «відкатної» влади, яка сьогодні фактично є причиною
того, що бюджет «роздерибанюється», і перспективи для держави не має», – сказав він.

Голова СПУ також наголосив, що європейська інтеграція України залежить від
захисту прав людей згідно європейських стандартів  і системи влади. «Важливо, чи буде в
Україні демократична система управління, бо ми йдемо до автократичної системи», –
зазначив О. Мороз (Олександр Мороз: Умови для сприяння євроінтеграції в Україні не
реалізуються // Соціалістична партія України (http://www.spu.in.ua/ua/news/29146).  –
2012. – 2.04)

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=4&ADay=2&ArticleID=15623&
http://www.spu.in.ua/ua/news/29066
http://www.spu.in.ua/ua/news/29146
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***

Лидер партии «Батькивщина» Ю. Тимошенко призывает однопартийцев
объединиться с другими оппозиционными партиями для победы на парламентских
выборах.

«Единый список… – единая победа», – зачитал письмо Ю. Тимошенко к участникам
съезда «Батькивщина» в Киеве первый заместитель председателя партии Александр
Турчинов.

«Мы не можем позволить себе идти разными колонами – двумя, тремя или четырьмя
– пока Украиной управляет пятая колона», – процитировал А.Турчинов письмо лидера
партии.

По мнению Ю. Тимошенко, объединение оппозиционных сил даст мощный толчок,
поскольку объединятся конкретные политические партии, и объединится нация.

«Власть боится единой оппозиции», – подчеркнула в своем письме Ю.Тимошенко.
Она также отметила, что именно поэтому власть уделяет особое внимание действиям

оппозиционеров «Будьте осторожны. Введите сверхжестокий мораторий на взаимную
критику, не давайте власти оснований обвинять нас в раздоре, поскольку эта потеря
надежд отразится на общественных настроениях в Украине. Наше единство для власти –
страшнее любых санкции мира, любых блокирований оффшорных счетов или лишения
виз.  Это их страшный сон,  и вы можете сделать его реальностью»,  –  говорится в
обращении.

Кроме того, лидер «Батькивщины» выразила уверенность в том, что оппозиционные
силы победят на парламентских выборах. «Я точно знаю, что мы одержим победу. Мы
спасем Украину», – говорится в обращении (Тимошенко: Власть боится единой
оппозиции // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=98684). – 2012. – 30.03).

***

Партія «Батьківщина», як найбільш потужна опозиційна сила, має стати плацдармом
для єднання всіх демократичних опозиційних сил.

Про це сказав сьогодні під час свого виступу на ХІ з’їзді партії перший заступник
Голови партії «Батьківщина» Олександр Турчинов.

За його словами, влада прагне знову переглянути діючий закон про вибори, «щоб
створити передумови для тотальних фальсифікацій».

«Тому наше завдання – не тільки заблокувати можливість провести ревізію
законодавства, але й об’єднати усі демократичні сили і поставити надійний бар’єр будь-
яким спробам влади фальсифікувати волевиявлення громадян», – наголосив Олександр
Турчинов.

Крім того, політик сказав, що прийшов час завершувати узгодження та консультації і
переходити до створення єдиних виборчих штабів опозиції як в центрі, так і на місцях.

«Занадто дорого коштує нашому народу та нашій державі перебування цього
кримінального угрупування при владі.  Ми не маємо права чекати,  поки вони наїдяться і
луснуть.  Тому ми зробимо те,  чого вони найбільше бояться –  ми об’єднаємось»,  –
наголосив Турчинов.

«Ми об’єднаємо демократичні опозиційні сили і переможемо. Для того, щоб ніколи
жоден диктатор не зміг відібрати в українського народу його гідність і свободу, його
майбутнє і право на достойне життя», – сказав він.

«Як сказав наш лідер, політична зима скоро закінчиться, весна переможе, Україна
переможе! До перемоги, друзі! Слава Україні!» – резюмував Олександр Турчинов
(Олександр Турчинов: Опозиція зробить те, чого влада боїться найбільше –
об’єднається // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/10455.html). – 2012. – 30.03).

http://expert.org.ua/?st=3&id=98684
http://byut.com.ua/news/10455.html
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***

Партия «Батьківщина» начинает всенародное обсуждение партийной программы.
«Сформировав серьезный проект программных основ, мы открываем его всенародное
обсуждение для отработки окончательного текста программы, который будет утвержден
на следующем этапе съезда», – сказал первый заместитель лидера партии
«Батьківщина» Александр Турчинов, выступая на съезде партии в Киеве.

По его словам, в обновленной программе партии будут объединены лучшие
европейские традиции, а также новейшие разработки украинских ученых.

«Мы стремимся на основе настоящей свободы, справедливости и духовности создать
обновленные, успешные правила человеческого сосуществования», – сказал А.Турчинов.

Кроме того,  он выразил надежду на то,  что на этом съезде будут также внесены и
необходимые изменения в устав партии для того, чтобы «защитить партию от
агрессивных действий власти».

А. Турчинов также отметил, что, несмотря на то, что партия «Батьківщина» с
приходом власти Партии регионов и Виктора Януковича оказалась в оппозиции,
прекратился отток членов партии, более того, наблюдается и пополнение рядов партии.

«Сегодня в партии более 600 тыс. членов партии», – сказал первый замлидера
«Батьківщини» («Батьківщина» хочет всенародного обсуждения своей партийной
программы // TopMedia (http://topmedia.com.ua/news/show/2012-03-
30/24610_batkivshhina-xochet-vsenarodnogo-obsuzhdeniya-svoej-partijnoj-programmy).  –
2012. – 30.03).

***

Опозиція буде ретельно підбирати кандидатури на майбутніх парламентських
виборах. Про це заявив перший заступник Голови партії «Батьківщина» Олександр
Турчинов на з’їзді партії.

«Ми не можемо вносити у списки неперевірених людей. Ми за кожну кандидатуру
маємо нести відповідальність перед народом», – сказав він.

При цьому Турчинов зазначив, що з 2010 р. партія «Батьківщина» приділила значну
увагу очищенню рядів.

«У нас на 42 % оновлено керівництво первинних міських організацій. Ми обираємо
людей, які можуть працювати у цій складній ситуації», – сказав він.

Олександр Турчинов також наголосив, що опозиція має бути готовою до
самопожертви заради загальної перемоги.

«Справа об’єднання – це не просто подолання власних амбіцій – це власна
самопожертва заради перемоги усіх», – сказав він (Олександр Турчинов: Опозиція має
бути готовою до самопожертви заради перемоги // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10454.html). – 2012.
– 30.03).

***

Особиста ненависть Президента Віктора Януковича до своїх політичних опонентів
зруйнувала зовнішню політику України.

Про це заявив заступник Голови партії «Батьківщина», колишній віце-прем’єр-
міністр України Григорій Немиря під час свого виступу на з’їзді партії.

«Особиста ненависть Януковича до політичних опонентів перетворилася в політичну
параною, яка перешкоджає виконанню принципу верховенства права, реалізації інтересів
України та її зовнішньої політики», – наголосив він.

http://topmedia.com.ua/news/show/2012-03-30/24610_batkivshhina-xochet-vsenarodnogo-obsuzhdeniya-svoej-partijnoj-programmy
http://topmedia.com.ua/news/show/2012-03-30/24610_batkivshhina-xochet-vsenarodnogo-obsuzhdeniya-svoej-partijnoj-programmy
http://byut.com.ua/news/10454.html
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«Не може бути успішною зовнішня політика, яка керується ненавистю та політичною
параноєю», – сказав Григорій Немиря.

Заступник голови партії також зауважив,  що політики,  які судять своїх політичних
опонентів, «судять самі себе».

«Через це Януковича вже засудив весь світ.  Його засудили США,  ЄС та Росія.  Але
головним є те, що його засудив власний народ», – резюмував Григорій Немиря
(Януковича засудив увесь світ і власний народ, – Григорій Немиря // Сайт Політичної
Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10457.html).
– 2012. – 30.03).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко вважає, що членам виборчого процесу варто пам’ятати ключове правило
виборів: влада зміниться, а кримінальна відповідальність за порушення залишиться.

Він нагадав,  що в листопаді минулого року Верховна Рада ухвалила Закон про
вибори народних депутатів України, в якому, серед іншого міститься озвучена ним вимога
про п’ятирічний термін зберігання виборчої документації (ст. 115, п. 5 «Виборчі бюлетені,
контрольні талони виборчих бюлетенів, попередні та уточнені списки виборців, акти,
заяви, скарги про порушення вимог цього Закону при проведенні голосування і
підрахунку голосів виборців, протоколи та рішення виборчих комісій зберігаються у
місцевих архівних установах… протягом п’яти років з дня офіційного оприлюднення
результатів виборів депутатів...»).

Окрім того, Микола Томенко наголосив на кримінальній відповідальності за
порушення відповідної норми, зокрема, та фальсифікацію виборчих документів загалом.

Він зазначив, що, зокрема, в п.2, 3 і 7 цієї статті йдеться про відповідальність за
підробку виборчих документів, використання завідомо підроблених виборчих документів,
порушення при складанні та підписанні протоколу, який не відповідає реальним виборчим
бюлетеням тощо.

Микола Томенко наголосив, що, оскільки виборча документація зберігатиметься
5  років,  то члени комісій повинні розуміти,  що за їх незаконні дії вони можуть бути
притягнуті до відповідальності у будь-який момент.

На переконання Віце-спікера, до виборів необхідно провести просвітницьку роботу,
зокрема, серед членів окружних та дільничних комісій стосовно норм виборчого
законодавства.

За його словами, важливо, щоб люди, які працюють у виборчих комісіях, розуміли,
що спроба використовувати моменти для фальсифікації виборів може закінчитися
порушенням проти них кримінальних справ.

«Всі члени виборчого процесу, зокрема, члени окружних та дільничних комісій, яких
зазвичай люблять використовувати шляхом не письмових, а усних розпоряджень місцеві
чиновники, повинні розуміти, що влада зміниться, президент зміниться, а відповідальність
залишиться», – наголосив він (Микола Томенко: Ключове правило виборів: влада
зміниться, а кримінальна відповідальність за порушення залишиться // Сайт
Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/10408.html). – 2012. – 26.03).

***

Лидер партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк заявляет, что оппозиционные
партии должны объединиться против режима Виктора Януковича. Об этом он сказал,
выступая на ХI-м съезде партии «Батьківщина».

http://byut.com.ua/news/10457.html
http://byut.com.ua/news/10408.html
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Свое выступление Яценюк начал с тезиса о необходимости освободить Тимошенко.
«Уважаемая и дорогая Юлия Владимировна! Дорогие побратимы по оппозиции! Я хочу
сказать, что Юлия Тимошенко будет на свободе, и в стране будет восстановлена
справедливость», – сказал он.

Яценюк подчеркнул, что нельзя забывать и о других политических заключенных.
«Мы должны сделать все, чтобы эти люди вернулись на свободу, вернулись в политику и
создавали Украину вместе с нами, это наша обязанность. Зачем мы объединяемся? Какие
цели мы ставим? Кто наш враг? Это нищета и коррупция, это судьи, которые принимают
решения против Тимошенко и Луценко, это продажный прокурор, это безработица и
миллионы выезжающих за границу украинцев. И все это – режим Януковича. Поэтому
наш враг - это режим Януковича, который должен быть устранен», – сказал Яценюк.

Он добавил,  что каждый из политиков,  кто не может четко определиться и не
присоединяется к объединенной оппозиции, тем самым поддерживает Януковича
(Яценюк поддержал стремление Тимошенко к объединению // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР
(http://expert.org.ua/?st=3&id=98686). – 2012. – 30.03).

***

Партия «Народная самооборона» (НС) приняла решение о присоединении к партии
«Батьківщина». Об этом идет речь в обращении лидера НС Юрия Луценко к делегатам
съезда «Батьківщини».

«Я так часто употребляю слово «вместе», что время сказать главное. Как лидер
«Народной самообороны» я здесь и сейчас заявляю о присоединении к партии
«Батьківщина».  Верю,  что путь объединения -  это путь к победе.  Имею в виду победу
прежде всего не партийную, а победу здравого смысла. Победу правды, победу Украины и
ее народа», – говорится в обращении.

Луценко также отметил необходимость «объединения в единую команду демократов
«Батьківщини», «Фронта Змін», «УДАР» и других оппозиционных партий Комитета
сопротивления диктатуре, очистки партийных рядов». «Выдвижение единого списка
кандидатов в депутаты, согласованного не только с партийными штабами, но – главное – с
избирателями. Разработка общей программы евроремонта Украины с конкретным планом
реформы правосудия, налоговой системы, антимонопольной политики и прозрачности
использования государственных ресурсов», – добавил он.

«Скажу откровенно: недопустимо, чтобы вся избирательная кампания шла лишь под
знаком освобождения Тимошенко и Луценко. Она должна идти под лозунгом
освобождения Украины», – подчеркнул Луценко.

«(Необходимо) обнародование согласованных единых кандидатур на должности
киевского мэра, спикера парламента, главы демократического правительства и будущего
Президента Украины», – также заявил лидер НС.

Следует добавить, что письмо Луценко из Лукьяновского СИЗО на съезде
«Батькивщины» зачитал его брат Сергей («Народная самооборона» приняла решение о
присоединении к «Батькивщине» // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР
(http://expert.org.ua/?st=3&id=98688). – 2012. – 30.03).

***

Политсовет партии «Наша Украина» категорически осуждает принятие властным
большинством в Верховной Раде дискриминационной пенсионной реформы, которая
ведет к ухудшению благосостояния большинства украинского.

Партия регионов, Блок Литвина и другие провластные группы в парламенте
навязали обществу непутевый и несправедливый пенсионный закон, перекладывает

http://expert.org.ua/?st=3&id=98686
http://expert.org.ua/?st=3&id=98688
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решение проблем олигархической экономики на плечи широких слоев украинского
населения.

Еще на этапе первого чтения законопроекта «О мерах по законодательному
обеспечению реформирования пенсионной системы» «Наша Украина» предостерегала
власть от принятия этой псевдо реформы.

Принятый законопроект не решает проблем покрытия дефицита бюджета
Пенсионного Фонда и увеличение мизерного размера пенсий миллионов украинским.
Зато, так называемая реформа, сохраняя пенсионные привилегии для чиновников,
существенно ухудшает условия пенсионного обеспечения большинства украинские, резко
повышая обязательный пенсионный возраст и страховой стаж.

Именно поэтому все депутаты партийной группы «Нашей Украины» в Верховной
Раде проголосовали против принятия этого законопроекта, который не имеет ничего
общего проведением настоящих реформ в стране.

Требуем от Президента Януковича ветировать этот законопроект, который был
принят с многочисленными регламентными нарушениями и грубо нарушает Конституцию
Украины.

В случае подписания законопроекта Президентом, «Наша Украина» будет
инициировать обращение народных депутатов в Конституционный Суд с требованием
отмены этого закона как антиконституционного.

«Наша Украина» будет добиваться отмены правительственного пенсионного закона
и проведению настоящей пенсионной реформы, которая позволит восстановить
финансовую стабильность солидарной пенсионной системы и реально улучшить
пенсионное обеспечение граждан («Наша Украина»: Требуем отмены антинародной
пенсионной реформы // «Час пик» (http://www.chas-pik.org/politika/39245nasha-ukraina-
trebuem-otmeny-antinarodnoy-pensionnoy-reformy). – 2012. – 1.04).

***

Партия «Наша Украина» выступает за формирование единого оппозиционного
списка кандидатов в депутаты Верховной рады на выборы, назначенные на 28 октября.

«Я, как председатель политсовета партии «Наша Украина», убежден, что место
нашей политической силы в объединенном оппозиционном лагере, в общем
избирательном списке. Считаю, что создание «пятых колонн» и поход партии на выборы
самостоятельно является ударом по единству оппозиции и подогревом власти
коррупционеров и украинофобов», – заявил председатель политсовета партии
Валентин Наливайченко.

По его мнению,  объединение оппозиции на выборах должно быть максимально
широким, в объединение должны войти все оппозиционные партии, в частности,
«Всеукраинское объединение «Свобода», «Украинский демократический альянс за
реформы (УДАР)», «Гражданская позиция».

Также Наливайченко отметил, что все члены НУ перед формированием единого
оппозиционного списка должны отчитаться перед избирателями и получить их согласие.

«Для того, чтобы процесс интеграции «Нашей Украины» с единой оппозиционной
силой прошел более успешно, все бывшие чиновники-»нашеукраинцы» – от экс-
президента до экс-председателей районных администраций – должны пойти и лично
отчитаться перед избирателями в мажоритарных округах. Если получат вотум народного
доверия – значит, имеют моральное право находиться в политике. Это касается и меня», –
сказал Наливайченко.

Он также позитивно оценил прошедший 30 марта в Киеве съезд партии
«Всеукраинское объединение «Батьківшина» и отметил, что только объединенная
оппозиция имеет шансы побороть власть («Наша Украина» хочет объединиться с

http://www.chas-pik.org/politika/39245nasha-ukraina-trebuem-otmeny-antinarodnoy-pensionnoy-reformy
http://www.chas-pik.org/politika/39245nasha-ukraina-trebuem-otmeny-antinarodnoy-pensionnoy-reformy
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оппозицией на выборах // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=98737).  –
2012. – 2.04).

***

Влада розпочала проти непідконтрольного їй бізнесу спецоперацію терору, шантажу
і залякування під назвою «Супутник». Про це заявив лідер ВО «Свобода» Олег
Тягнибок.

«За нашою інформацією, влада запустила спеціальну операцію терору проти бізнесу,
який симпатизує націоналістам. Ця операція називається «Супутник», – сказав він у
Луцьку. – Абсолютно всі представники бізнесу, які є членами або симпатиками ВО
«Свобода», зазнають найжорсткіших репресій. Усі вони зараз мають перевірки з
податкової,  пожежної,  санстанції,  СБУ,  прокуратури».  За його словами,  на список взято
абсолютно всі комерційні структури, благодійні фонди, навіть громадські організації
(Влада тероризує бізнесменів від «Свободи» // Волинь
(/www.volyn.com.ua/?rub=22&article2=2&arch=). – 2012. – 28.03).

***

Спроби влади призначити вибори мера Києва на середину літа – це маніпулятивна
технологія для забезпечення перемоги кандидата від влади. Про це заявив лідер партії
«УДАР» Віталій Кличко під час зустрічі з Президентом Європейської Народної партії
Вільфредом Мартенсом у Брюсселі.

Під час зустрічі політики обговорили міжпартійне співробітництво й політичну
ситуацію в Україні. Найбільше зацікавлення у Президента ЕРР викликала ситуація
довкола виборів мера Києва та парламентських виборів.

Віталій Кличко заявив, що вважає «дивним й неприпустимим» той факт, що вже
2 роки столицею України керує не обраний мер, а призначений зверху чиновник. Така
ситуація руйнує самоврядування. Також Кличко наголосив, що ніхто в Україні не знає,
коли відбудуться вибори міського голови Києва.  Влада в ручному режимі збирається
призначити їх на ту дату, яка вигідна для її висуванця.

На думку Кличка, спроби влади призначити вибори на липень є «частиною
маніпулятивних технологій», адже в липні активна частина киян-виборців зазвичай у
відпустках. Тому це є спробою штучно знизити явку виборців, відсікти від виборів
молодь,  працівників офісів та бюджетних установ,  які в цей час будуть поза містом.
Ставка робиться на пенсіонерів, які, за задумом влади, допоможуть перемогти її
кандидату. Кличко наголосив, що партія «УДАР» виступає за запровадження системи
виборів міських і сільських голів у два тури.

Кличко запевнив, що «УДАР» докладає всіх зусиль, аби опозиційні сили домовилися
про співпрацю у наступному парламенті й разом боролися за зміни в країні.

«Ми не хочемо конкуренції одне з одним,  у нас спільний ворог –  партія влади»,  –
заявив Віталій Кличко. Він наголосив, що «УДАР» дотримується принципу
взаємонепоборення та чекає від партнерів по опозиції підтримки ініціативи зі створення
Центру по підготовці та контролю за виборами.  Лідер «УДАРу»  також вважає,  що
опозиція повинна створити більшість у наступній Верховній Раді, і якщо ця ключова мета
досягається походом у ВР кількома колонами –  потрібно діяти саме так.  Політик
переконаний: ключовим завданням опозиційних партій в Україні має бути посилення
діалогу з громадянським суспільством.

У свою чергу президент EPP наголосив, що в ЄС із занепокоєнням слідкують за
згортанням демократії в Україні (Віталій Кличко: Влада хоче усунути частину киян від
участі у виборах мера // Партія «Удар» Віталія Кличка

http://expert.org.ua/?st=3&id=98737
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(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-vlada-hoche-usunuti-chastinu-kiyan-vid-
uchasti-u-viborah-mera). – 2012. – 26. 03).

***

«Щоб змінити ситуацію в Україні, опозиційні сили повинні через парламент тиснути
на Президента», – заявив лідер партії «УДАР» на засіданні круглого столу «Демократія,
верховенство права, європейська орієнтація – Україна на перехресті», організованому
німецьким фондом Конрада Аденауера у Брюселі.

На переконання Віталія Кличка, першими трьома кроками для опозиційних сил
мають стати їхнє обрання до парламенту, створення у новому складі ВР демократичної
більшості. «Третій крок – це, безпосередньо, зміни в країні, або створення постійного
тиску на владу для можливості таких змін», – сказав Кличко.

Також лідер «УДАРу» підкреслив, що Україна може стати справді європейською
країною, і має величезний потенціал для цього. «Більшість українців хочуть жити в Європі
і поділяють європейські цінності», – запевнив Віталій Кличко.

Коментуючи майбутні парламентські вибори, він спрогнозував, що перегони будуть
дуже непростими. «Ми бачили, що відбувається, в тому числі на місцевих виборах, таких,
як вибори в невеличкому місті Обухів тиждень тому... Боротьба буде жорсткою. Тому що
люди при владі борються за владу, а не за країну», – сказав Кличко.

27 березня Віталій Кличко і делегація партії «УДАР» вирушать з Брюселя до
Герцогства Люксембург. Там відбудуться зустрічі з кількома міністрами та лідерами
політичних партій, прем’єр-міністром Люксембургу Жан-Клодом Юнкером, головою
палати депутатів Лауреном Мозаром. Також Віталій Кличко зустрінеться з президентом
Християнсько-соціалістичної партії Міхаелем Волтером. Під час спілкування планують
обговорити ситуацію в Україні та міжпартійне співробітництво (Демократичні сили
повинні через парламент тиснути на Президента України – Віталій Кличко //
Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/demokratichni-sili-
povinni-cherez-parlament-tisnuti-na-prezidenta-ukrayini-vitaliy-klichko). – 2012. – 27.03).

***

Партия Виталия Кличко УДАР планирует присоединиться к Европейской
народной партии.  Как сообщили в пресс-службе Европейской народной партии,  об этом
В. Кличко заявил во время встречи с президентом ЕНП Вильфредом Мартенсом в
Брюсселе.

«Мы договорились усилить уже существующее сотрудничество между Европейской
народной партией и УДАРом. В этом контексте мне было очень приятно услышать
намерение Кличко формально просить о членстве в Европейской народной партии», –
заявил В. Мартенс.

В пресс-службе отметили, что в ходе встречи Мартенс и Кличко обсудили важность
сотрудничества оппозиционных партий в Украине во время следующих парламентских
выборов, необходимость широкого мониторинга избирательного процесса, вопросы
выборов мэра Киева.

Мартенс отметил, что его, как и Кличко, беспокоит тот факт, что до сих пор не было
сделано формального объявления даты выборов Киевского городского председателя,
которые планировали на май.

«Я призываю украинскую власть организовать, как планировалось, местные выборы
в конце мая:  невозможность сделать это приведет к серьезным последствиям со стороны
европейского и международного содружества», – отметил лидер европейских
«народников».

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-vlada-hoche-usunuti-chastinu-kiyan-vid-uchasti-u-viborah-mera
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-vlada-hoche-usunuti-chastinu-kiyan-vid-uchasti-u-viborah-mera
http://klichko.org/ua/news/news/demokratichni-sili-povinni-cherez-parlament-tisnuti-na-prezidenta-ukrayini-vitaliy-klichko
http://klichko.org/ua/news/news/demokratichni-sili-povinni-cherez-parlament-tisnuti-na-prezidenta-ukrayini-vitaliy-klichko


15

Мартенс также сказал, что будет призывать европейское и международное
содружество использовать возможности проведения летом этого года финальной части
чемпионата Европы по футболу в Украине для усиления давления на украинский режим с
целью положить конец нарушениям прав человека (Кличко присоединяется к ЕНП //
Главком: Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/news/74670.html). – 2012. –
26.03).

***

Непривабливою для інвесторів є не Україна, а нинішня українська влада. Про це
заявив лідер партії «УДАР» Віталій Кличко під час зустрічі з представниками бізнесу та
іноземних інвестиційних компаній у Києві.

За словами політика, Україна може бути однією з найбільш привабливих для
інвестицій країн регіону. Але на заваді цьому стоїть чинна влада, яка своїми діями
фактично «зв’язує» українську економіку.

Серед причин, які заважають розвитку вітчизняної економіки, Кличко називає
відсутність механізмів для розвитку підприємницького потенціалу. «Крім того, у нас
неможливий дієвий захист прав власності, викривлена структура податків. Корупція
пронизала усі сфери економіки. Найгірше, що чиновник однією рукою створює
непридатні умови для ведення бізнесу, а іншою – вибірково підтримує певні галузі або
окремі підприємства, за якими зазвичай стоять олігархічні групи», – говорить лідер
«УДАРу».

На думку Кличка, нинішня влада приділяє багато часу розповідям про реформи,
агітації інвесторів. Але без реальних реформ, без подолання корупції, без гарантій прав
власності та інвестицій все це не має сенсу.

«Реформи залежать від політичної волі. І їх треба пояснювати, обстоювати і
здійснювати. Приклад успішності такого реформування – Грузія, яка за доволі короткий
час пройшла шлях від однієї з найкорумпованіших держав до країни успішних реформ.
Сьогодні треба не говорити про проблеми, а відстоювати свою точку зору, своє бачення і
змінювати ситуацію. В Україні повинні бути європейські цінності, принципи й закони», –
зазначив Віталій Кличко.

«УДАР», за словами лідера партії, розпочав інтеграцію в Європейську Народну
Партію, оскільки розділяє ті принципи, за якими розвивається суспільство у
демократичних європейських країнах (Віталій Кличко: Не Україна, а її нинішня влада є
непривабливою для інвесторів // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-ne-ukrayina-a-yiyi-ninishnya-vlada-ye-
neprivablivoyu-dlya-investoriv). – 2012. – 29.03).

***

Кличко отмечает, что единый партийный список не позволит украинской оппозиции
достигнуть наилучшего результата на выборах

Партия УДАР намерена самостоятельно участвовать в выборах Верховной Рады. Об
этом сказал лидер партии Виталий Кличко.

«Мы идем отдельно. Для того чтобы объединиться в парламенте», – сказал политик.
По его словам, главной задачей оппозиционных сил является получение более половины
мест в будущем составе Верховной Рады для формирования большинства. А согласно
социологическим опросам, при формировании единого оппозиционного партийного
списка с партиями Батьківщина и Фронт Змін достичь максимального результата не
удастся, отметил Кличко (Партия Кличко не собирается идти в объединенный список
оппозиции // «Завтра» (http://www.zavtra.com.ua/news/1/255159/). – 2012. – 1.04).

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-ne-ukrayina-a-yiyi-ninishnya-vlada-ye-neprivablivoyu-dlya-investoriv
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-ne-ukrayina-a-yiyi-ninishnya-vlada-ye-neprivablivoyu-dlya-investoriv
http://www.zavtra.com.ua/news/1/255159/
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***

31 марта в Киеве состоялся объединительный съезд политической партии
«Гражданская позиция», на котором было объявлено о том, что к ГП
присоединилась «Украинская партия».

После присоединения экс-глава «Украинской партии» мэр города Калуш Ивано-
Франковской области Игорь Насалик был избран заместителем председателя партии
«Гражданская позиция» Анатолия Гриценко.

За присоединение УП к ГП единогласно проголосовали 174 делегата съезда.
Как отмечается в резолюции съезда, в дальнейшем обновленная партия в своей

работе будет придерживаться пяти ключевых принципов.
В частности, это оппозиционность: лидеры объединившихся партий не согласятся на

какие-либо кадровые предложения, если такие поступят от власти, относительно их
назначения на руководящие должности в правительство или в другие исполнительные
структуры, передает УНИАН.

Вторым принципом деятельности партии является очистка партийных рядов: в
первую очередь партия намерена провести люстрацию среди депутатов, которые сейчас
работают в советах всех уровней. В частности, депутаты, которые будут действовать
вопреки нормам нравственности и ответственности, которые своими голосованиями
нарушат требования оппозиционности партий, будут исключаться из партии и из
партийной фракции.

Третьим принципом деятельности является прозрачность, в частности, партия
«Гражданская позиция» не имеет обязательств ни перед властью, ни перед спонсорами.

Четвертым принципом деятельности партии является персональная ответственность
лидеров за нравственность и профессиональность тех людей, которых они предлагают в
руководящие органы объединенной партии. Для обеспечения этого руководство партии
имеет право вето на какую-либо кандидатуру, которая предлагается в руководящий орган.

Пятым принципом работы партии «Гражданская позиция» является открытость. В
частности, это касается привлечения новых людей, и для этого при совете партии будет
создан отдельный орган – стратегический совет, в которое будут включены новые люди
(«Украинская партия» Насалика присоединилась к «Гражданской позиции» Гриценко
// Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/35123/). – 2012. – 31.03); (Две
оппозиционные партии объединились в одну // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/106223.html). – 2012. – 31.03).

***

Оппозиционным силам необходимо начать применять европейские стандарты и
ценности на практике, прежде чем уверять Европу о способности оппозиции
объединиться для изменения ситуации в стране. Такое мнение высказала лидер партии
«Украина – Вперед!» Наталия Королевская.

Комментируя заверение Арсения Яценюка экс-президенту Латвии Валдису Затлерсу,
что сигналом Европе от оппозиции о ее способности изменить ситуацию будет
объединение, Наталия Королевская отметила: «А как же будет преодолена коррупция и
возвращено доверие людей? Неужели распределение списков в кулуарах – так как это
сейчас происходит между «Батьківщиной» и «Фронтом Змін» – это и есть реальные
изменения?  Чтобы послать Европе сигнал о реальности изменений,  мы должны начать с
себя. Применять европейские стандарты и ценности хотя бы в своей практической
деятельности».

По ее мнению, украинской оппозиции, прежде всего, необходимо приступить к
реальному обновлению политики. «Мы должны открыться для общества, впустив в свои
ряды гражданских лидеров. Кроме того, нужно сделать тему защиты гражданских прав и

http://nbnews.com.ua/news/35123/
http://www.mignews.com.ua/ru/articles/106223.html
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свобод одной из ключевых тем национальной повестки дня, мобилизовать общество в
поддержку прав и свобод,  а также развернуть широкую международную кампанию в
поддержку Юлии Тимошенко как реального инструмента давления на власть», – убеждена
политик.

Лидер партии «Украина – Вперед!» отметила, что все эти вопросы будут предметом
обсуждения на международной конференции «Следующие шаги по интеграции с ЕС»,
которая состоится 27 марта в Брюсселе. «Уверена, предметная дискуссия о плане
реализации европейской политики в нашей стране будет более продуктивна для Украины,
чем публичный обмен малозначимыми лозунгами, за которым не стоят практические
шаги», – подчеркнула Королевская (Королевская: Европа ждет сигнала от украинской
оппозиции // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/74642.html). – 2012. – 26.03).

***

Лидер партии «Украина – Вперед!», народный депутат Украины Наталия
Королевская готова возглавить предвыборный список своей политической силы на
парламентские выборы-2012. «Я возглавлю список от нашей партии и поведу свою
политическую силу на парламентские выборы. Уверена, мы победим! Я верю, что новая
сила, которая будет находиться в диалоге с гражданскими лидерами, сила, которая
способна разработать программу развития новой экономики, и представить ее на
обсуждение людям - обязательно одержит победу! А цыплят будем считать по осени!» –
отметила она.

Наталия Королевская подчеркнула, что сейчас основная задача возглавляемой ею
партии – сформировать предвыборный список на открытой и прозрачной основе.

«Необходимо, чтобы в этом списке украинские граждане увидели имена людей,
которые способны изменить ситуацию в Украине, тех, кому они доверяют. Поэтому,
список будет формироваться только на такой основе. Посмотрев на него, вы будете знать,
кто эти люди, почему именно они находятся в списке, и какие результаты они смогут
принести обществу и стране», – заявила политик.

Лидер партии «Украина – Вперед!» также выразила благодарность гражданским
лидерам, которые 14 марта приехали в Киев со всей Украины на Форум «Новые лидеры –
новая страна», где более 500 человек поддержали политическую силу и предложили взять
название партии как гражданского движения (Королевская возглавит предвыборный
список своей партии // Утро-Украина
(http://www.utro.ua/ru/politika/korolevskaya_vozglavit_predvybornyy_spisok_svoey_partii133
2837764). – 2012. – 27.03).

***

Во всех регионах Украины в апреле начнут работу Гражданские приемные, цель
которых – выстраивать контакт с людьми, пользующимися доверием среди граждан. Об
этом заявила Наталия Королевская, лидер партии «Украина – Вперед!», народный
депутат Украины.

«Мы обязаны продемонстрировать украинским гражданам, что существует
альтернативная политическая сила, способная взять на себя ответственность за страну,
сила, которая знает, что и как именно нужно делать для скорейшего улучшения ситуации
в Украине. Поэтому с апреля во всех регионах Украины начнут свою работу Гражданские
приемные, цель которых – выстраивать контакт с людьми, пользующимися доверием
среди простых людей, с теми, кто доказал свою готовность бороться против нынешней
власти за улучшение жизни в стране», – отметила Королевская.
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Она убеждена, пришло время лидерам гражданского общества брать власть в стране
в свои руки.  «В этом я полностью поддерживаю гражданские движения и общественные
организации, лидеры которых собрались на Форуме гражданских лидеров», – подчеркнула
политик.

Отвечая на вопрос, изменилось ли ее отношение к власти после выхода партии из
Комитета сопротивления диктатуре, Королевская отметила, что возглавляемая ею партия
остается в оппозиции к действующему режиму. «Со всей ответственностью заявляю, мы
были в оппозиции к режиму Януковича и мы остаемся в оппозиции к режиму Януковича.
Я боролась за освобождение Юлии Тимошенко. И мы продолжим нашу борьбу», – заявила
политик.

«Присоединившись к КОДу, мы подписали Соглашение о совместных действиях
объединенной оппозиции, одним из пунктов которого является «взаимное ненападение» и
недопущение дискредитации друг друга. И как мы видим, мои бывшие соратники в лице
двух партфункционеров сделали выводы, что легче бороться с Королевской, чем с
режимом Януковича.  И полностью нарушили подписанное Соглашение.  Поэтому я
пришла на заседание КОДа, где четко обосновала нашу позицию: мы не приемлем
двойных стандартов, мы не приемлем кулуарных договоренностей. Нас такое положение
дел не устраивает», – подчеркнула она.

«Мы открыты для диалога, и ведем переговоры с рядом политических партий,
гражданскими движениями. Мы сделаем все, чтобы политики объединились с людьми. И
чтобы самая настоящая оппозиция в лице народа получила возможность повлиять на
политическую ситуацию в стране», – подытожила Королевская (Королевская открывает
гражданские приемные // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/74605.html). – 2012. – 26.03).

***

Виступаючи перед регіональними журналістами, учасниками прес-клубу «На
власний погляд», народний депутат Євген Суслов, заступник голови Української
соціал-демократичної партії, зазначив, що є багато підприємців, які розуміють, що
обгородившись парканом, можна збудувати для себе дім. Але якщо не приділяти увагу
тому, що відбувається за межами двору, можна швидко прогавити той момент, коли влада
зруйнує той паркан безпеки. Саме тому чимало підприємців малого і середнього рівня
допомагають партії,  бо вони хочуть змінити цю владу.  Гість медіа-клубу наголосив,  що
Наталія Королевська та інші постаті в УСДП – це політики нового покоління. «Наше
переконання таке, що в політику зараз треба приводити нових лідерів громадської думки,
бо нам треба будувати нову країну і перемагати те свавілля,  яке робиться в державі»,  –
впевнений Євген Суслов.

Що означає поняття «нова країна»? Насамперед це нові підходи – прозорість,
чесність (в тому числі у відносинах всередині опозиції), відповідальність в економічній
політиці (щоб не було гасел, які розходяться з ділом). Є.Суслов нагадав, що його
політична сила запропонувала законопроекти щодо підтримки малого і середнього
бізнесу, але їх провалила як влада, так і опозиція. То про яке партнерство може йти мова?

Звичайно ж, Євген Суслов не обійшов тему виключення однієї з найактивніших
політичних діячів Наталії Королевської з фракції БЮТ, а згодом і партії, лідером якої вона
є. «Порушення фракційної дисципліни, політичних та ідеологічних основ діяльності
опозиції» – таким було формулювання фракції «БЮТ-Батьківщина». Сама ж Королевська
вважає, що фракція вже давно шукала причину, щоб виключити її.

Виключення Королевської, до речі, спричинило вихід з парламентської фракції БЮТ
ще двох соратників Королевської – Євгена Суслова та Олексія Логвиненка, які самі
написали заяви. Євген Суслов каже, що керівництво фракції БЮТ вже неодноразово
демонструвало зневагу до своїх депутатів, як, наприклад, у випадку зі звільненням Івана
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Кириленка з посади її лідера, що «йде врозріз» з позицією лідера «Батьківщини» Юлії
Тимошенко.  Народний депутат вважає,  що це –  результат співпраці партійних
функціонерів БЮТ і влади: «Групка партійних функціонерів кулуарно прийняла
нелегітимне рішення розвалити Блок Юлії Тимошенко. Думки сотень тисяч людей –
членів партій,  що входять в БЮТ,  – ніхто не питав.  Крім цього,  був проігнорований той
факт, що таке засідання повинно скликатися і проводитися особисто Юлією Тимошенко.
Рішенням розвалити БЮТ партійні функціонери продемонстрували, на кого вони сьогодні
працюють: нелегітимний Блок Юлії Тимошенко вигідний тільки владі. Бажання
новоспечених «керівників» блоку догодити своїм роботодавцям виявилося сильнішим за
порядність і здоровий глузд».

Народний депутат нагадав, що скликає та головує на засіданнях насамперед голова
Ради блоку –  Юлія Тимошенко.  «Таким чином,  провівши «на швидку руку»  засідання,
окремі партфункціонери де-факто позбавили лідера української опозиції тільки їй
належних повноважень», – зазначив політик.

Євген Суслов також пояснив журналістам, чому УСДП вийшла з Комітету опору
диктатурі. За його словами, там склалася така ситуація, коли узгодження висунення
депутатів по мажоритарних округах відбувається тільки між «Свободою»,  БЮТ та
«Фронтом Змін», а поділ самих списків – тільки між «Батьківщиною» і «Фронтом Змін».
Всі інші партнери просто ігноруються. «Ми робили неодноразові заяви і закликали, щоб
підходи опозиції відрізнялися від підходів влади – все має бути прозорим, а не кулуарним.
Але нас не чули», – констатував Є.Суслов.

«Ми проти того, щоб опозиція діяла методами влади. Нову якість політики цими
методами будувати не можна. Ми – за об’єднання опозиції, але на засадах відкритості, на
засадах побудови нової якості політики із залученням нових громадянських лідерів, тих
людей, які жодного разу не були у владі», – зазначив політик (Ткаченко С. Євген Суслов:
«Відступати нікуди» // Рівне вечірнє
(http://www.rivnepost.rv.ua/showarticle.php?art=031115). – 2012. – 27.03).

***

Нардеп Євген Суслов, який тепер входить до партії «Україна – Вперед!»
стверджує, що його політична сила опозиційна, відкрита для всіх і готова до об’єднання.
Але її представники хочуть формувати списки відкрито, а не в кулуарах.

Щодо «мажоритарки», то опозиціонерам таки потрібно домовлятись про єдиного
кандидата. «Я не вірю в те, що якась політична сила має хоча б 100 сильних
«мажоритарників», – переконаний нардеп. Саме тому в кожному окрузі слід знаходити
одного сильного кандидата і навколо нього гуртувати зусилля.

Ще більше Суслов не вірить в єдиний список, однак каже, що мріє про нього. Тому
ключовим для своєї партії бачить саме об’єднання навколо активних людей на округах
(Євген Суслов: «Я не вірю в те, що якась політична сила має хоча б 100 сильних
«мажоритарників» // Наддвірнянська правда (http://pravda.if.ua/news-27046.html). –
2012. – 2.04).

***

Заснована громадськими активістами партія «Демократичний Альянс» оголосила
про публічний збір понад 2 млн грн на заставу для участі у виборах. Спонсором партії
стануть українські громадяни.

Збір буде відбуватися публічно –  через точки збору «Демократичного Альянсу»  на
вулицях міст та через сайт. Голова партійного осередку повідомив, що інформація про всі
отримані кошти відображатиметься в публічному звіті. За результатами кампанії партія
планує пройти незалежний аудит.
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Новий Закон «Про вибори народних депутатів», згідно з яким для участі у виборах
потрібно сплатити заставу розміром понад 2 млн грн.

Надати фінансову підтримку можна буде в спеціальних точках збору, які діятимуть
на вулицях українських міст. На точці збору можна буде передати внесок представнику
команди «Демократичного Альянсу» і отримати номер, за яким надалі відстежити
надходження коштів через сайт.

Здійснити внесок також можна за допомогою платіжних карток в Інтернеті,
банківського переказу та через платіжні термінали. Більше інформації про способи
фінансової підтримки можна дізнатись на сайті «Демократичного Альянсу»
(Чернігівський «Демальянс» збирає гроші на вибори // Чиста політика
(http://politika.cn.ua/list/ua/news/0/8528.html). – 2012. – 26.03).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів Олексій
Плотніков переконаний, що досвід роботи нового Міністра економічного розвитку і
торгівлі П. Порошенка допоможе реформуванню країни. Політик переконаний, що
призначення П. Порошенка на посаду Міністра економічного розвитку і торгівлі – це
позитивний крок на шляху розвитку країни.

«П.  Порошенко має досвід роботи і в державній владі,  і в бізнесі.  Його досвід
принесе користь державі», – вважає Олексій Плотніков.

Депутат також додав,  що ті завдання,  які ставить перед собою П.  Порошенко на
новій посаді, знаходяться в межах програми реформ Президента. «Усі завдання, які стоять
перед новопризначеним Міністром економічного розвитку і торгівлі, сконцентровані
навколо реформування країни», – підкреслив парламентарій (Олексій Плотніков: Досвід
роботи нового Міністра економічного розвитку і торгівлі П. Порошенка допоможе
реформуванню країни // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9673). – 2012. – 26.03).

***

Народні депутати України, члени парламентської фракції Партії регіонів
Андрій Пінчук та Ірина Бережна розробили і зареєстрували у Верховній Раді
законопроект «Про забезпечення молодих спеціалістів першим робочим місцем».

«На тлі глобальної економічної кризи ми спостерігаємо таке негативне явище, як
відторгнення молодих кваліфікованих кадрів українським ринком праці. Якщо
продовжувати заплющувати на це очі, ситуація може набути критичного стану. Вже
сьогодні відсутність адекватної політики у сфері соціального захисту молоді призводить
до масового «відтоку мізків» за кордон, розвитку тіньового сектору економіки та
зниження мотивації до саморозвитку, освіти, наукової діяльності тощо», – наголосив
Андрій Пінчук.

На думку народного депутата, законопроект здатен підвищити гарантії
працевлаштування молоді без досвіду роботи за фахом, а, отже, закріпити її конституційне
право на працю в реальній, а не лише нормативно-правовій площині.

«Цей законопроект покликаний розірвати замкнене коло – випускники ВНЗ та ПТУ
не можуть влаштуватись на роботу через брак досвіду, а здобути досвід – через те, що їх
не беруть на роботу. Щоб залучити молодь до трудового процесу, ми прагнемо ввести
спеціальні пільги для роботодавців,  які забезпечуватимуть освічену молодь її першим
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робочим місцем шляхом звільнення роботодавця від сплати єдиного внеску на
загальнообов’язкове державне соціальне страхування», – пояснив парламентарій.

За його словами, прийняття проекту закону сприятиме офіційному
працевлаштуванню фахівців, як наслідок – підвищить надходження до Державного
бюджету України. «Вирішення комплексної проблеми дає комплексний результат. Від
працевлаштування молоді залежить не лише рівень добробуту країни, а й демографічні
показники та її соціальна безпека. Отож, я сподіваюсь, що парламент підтримає
законопроект, і молоді люди отримають належну підтримку», – підсумував А. Пінчук
(Андрій Пінчук: Законопроект «Про забезпечення молодих спеціалістів першим
робочим місцем» сприятиме офіційному працевлаштуванню молодих фахівців //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9628). – 2012. – 23.03).

***

Принимая решение о создании зон свободной торговли с западными или с
восточными соседями, Украина должна ориентироваться на собственные интересы. Об
этом рассказал Председатель фракции Партии регионов в Верховной Раде Украины
Александр Ефремов.

«Есть Российская Федерация, есть Европейский союз и есть Украина. Если мы будем
лоббировать чьи-то интересы, кроме интересов своего государства, то мы сразу
ошибаемся. Сегодня в мире идет борьба. И в этой борьбе участвуют все государства.
Борьба идет за ресурсы и за рынки сбыта.  Кроме нас,  наше государство никто не будет
строить. Ни Российская Федерация, ни Европейский союз», – отметил он.

Он также добавил, что идти по пути торговых войн с какими-либо государствами –
это путь вникуда, опустошающий бюджет Украины.

«Сегодня внешний торговый оборот с Российской Федерацией 56 млрд дол. Нам
надо платить пенсии, нам надо платить заработную плату, нам надо содержать
инфраструктуру нашего государства и так далее, и тому подобное. Если вдруг найдется
такой сумасшедший, который вмиг разрушит вот эти вот взаимоотношения, что будет со
страной? Кто будет нести ответственность за нашу страну?» – подчеркнул А. Ефремов.

«Теперь второй вопрос. Коллеги говорят, что все так просто: завтра мы
имплементируем соглашение с Европейским союзом и у нас все пойдет по рельсам, как
положено. Это глупость, это непрофессиональная подготовка тех людей, которые об этом
рассуждают. Европейский союз сегодня защищен 90 тыс. стандартов. Для того, чтобы
нашему любому предприятию пройти эти стандарты, даже при условии политического
решения, потребуются годы», – отметил народный депутат.

В связи с этим А.Ефремов подчеркнул, что украинским предприятиям нужно
повышать собственные стандарты работы.

«Сегодня вы видите, что происходит в Российской Федерации. Они меняют
стандарты. Как только они поменяли соответствующие стандарты, у нас возникают
проблемы. Кстати, я предвижу, что, сейчас, они пересматривают свои стандарты по
машиностроительному комплексу и у нас будет соответствующие проблемы в этом
направлении. Вполне естественно, что наши предприятия должны будут
сертифицироваться по этим стандартам. На это потребуется какое-то время, а это время
будет потеряно для работы наших предприятий», – подчеркнул А. Ефремов (Александр
Ефремов: Подписывая договора о создании зон свободной торговли, Украина будет
ориентироваться на личные интересы // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9663). – 2012. – 24.12).

***

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9628
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9663
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Оппоненты власти наносят урон государству на международной арене, требуя
введения санкций для Украины. Об этом заявил народный депутат Украины, член
парламентской фракции Партии регионов, заместитель Председателя Партии
регионов Михаил Чечетов. По словам депутата, такие действия оппозиции
свидетельствуют о том, что они не являются патриотами своего государства.

«Где-то в начале года ко мне попросились на встречу два американских политолога.
Вот сидим мы, и разговариваем с этими американскими политологами, они говорят:
«Господин Чечетов, ну почему вы так критически оцениваете оппозицию?» Я говорю:
«Вы знаете, у нас и во власти недостатков много, но мы не можем простить оппозиции
отсутствие патриотизма. Они говорят: «как вы понимаете?». Я говорю: объясню
персонально, привожу пример: «Что было бы, если бы американский сенатор приехал бы
в Москву или Пекин,  и встречаясь,  то ли с Путиным,  то ли с Генеральным Секретарем
Компартии Китая, начал обливать грязью Барака Обаму?» Американский политолог
говорит:  «Ничего страшного не было бы.  Он не успел бы сесть в самолет –  стал бы
политическим трупом». Такие патриоты Америке не нужны, такие сенаторы не нужны. А
что делается у нас? А у нас, как только выехал за государственный счет за границу,
первое, что начинает, этот политик высокого уровня, демонстрируя уважение к стране,
начинает обливать грязью государство.  Так вот,  пока у нас будут при власти политики,
которые будут, выезжая за границу, обливать грязью страну, дискредитировать
государство, у нас не будет нормальной страны», – подчеркнул М. Чечетов.

«Вы допускаете такое, чтобы приезжал парламентарий с Франции или с Англии,
например, в Россию, и говорил: введите санкции против Франции. Вы допускает такой
маразм? Я не допускаю. А у нас допускают. Выезжают за границу наши политики, и
просят санкции против своей родной страны. Что мы демонстрируем молодежи, о каком
патриотизме можно говорить?» – резюмировал М. Чечетов (Михаил Чечетов: Оскорбляя
украинскую власть и требуя введения санкций для нашего государства на мировой
арене, оппоненты власти наносят огромный урон Украине // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9666). –
2012. – 24.03).

***

Инициативы Президента Украины о развитии гражданского общества, а также закон
об объединении граждан не раскрывает объятия перед иностранными
неправительственными структурами. Такое мнение высказал заместитель председателя
фракции Партии регионов в Верховной Раде Вадим Колесниченко.

«Речь идет о развитии институтов гражданского общества, и это не значит, что мы
раскрываем объятия перед иностранными неправительственными фондами. Вопрос
работы иностранных фондов стоит отдельно, и я считаю, что над ним еще надо работать,
учитывая анализ работы 13 фондов, который я провел недавно. А Указ Президента о
развитии гражданского общества – это нормальная процедура, без которой
демократическое общество невозможно. Протест, который выливается за счет политиков в
несанкционированные акции сопротивления, должен войти в нормальное русло, как это
происходит в демократических странах. Политическая война, как мы это увидели за
последние семь лет, кроме деструктивизма и распада общества ничего не приносит», –
отметил Колесниченко.

Парламентарий подчеркнул, что институты гражданского общества являются
индикаторами «болевых точек» в развитии государства, что способствует укреплению
демократии в стране.

24 марта Президент Украины подписал Указ № 212/2012 «О Стратегии
государственной политики содействия развитию гражданского общества в Украине и
первоочередные мероприятия по ее реализации». 23 марта Верховная Рада приняла

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9666
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законопроект об объединении граждан (Регионал: Вопрос иностранных фондов в
Украине надо доработать // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/74678.html). – 2012. –26.03).

***

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів
Григорій Смітюх переконаний, що один із головних пріоритетів держави – це інвестиції
в освіту і розвиток кожної дитини. Про це він заявив, коментуючи інформацію про
будівництво школи майбутнього в Київські області, в якій нібито будуть навчатися
виключно діти «мажорів», що з’явилася в деяких ЗМІ.

«Я вважаю, що будь-яка ініціатива держави, бізнесу чи окремої людини, пов’язана із
вирішенням питання будівництва дошкільних та шкільних закладів, – це дуже позитивне
явище в нашому суспільстві», – наголосив політик.

Григорій Смітюх зазначив,  що в Україні проблема будівництва нових шкіл назріла
вже давно. «В усьому світі питанню освіти дітей приділяється максимальна увага.
Створюються спеціальні фонди, кошти яких спрямовуються на розвиток освіти. Адже
інвестиції в розвиток дитини, в її освіту, культуру – це пріоритет кожної нації і держави»,
– підкреслив депутат.

«Саме тому мене відверто дивує, чому окремі ЗМІ сприймають будівництво школи
майбутнього як негатив.  На жаль,  у нашій країні негативу і так достатньо:  і на
телебаченні, і на вулиці. Але чомусь подібні питання не ставляться як такі, що несуть
загрозу нації», – звернув увагу Григорій Смітюх.

За його словами, досвід розвинутих країнах показує, що навчальні заклади, як
правило, спеціально будуються осторонь промислових об’єктів та скупчення транспорту.
«Саме тому, піклуючись про здоров’я дітей, будувати школу майбутнього вирішили за
межами Києва», – пояснив депутат.

Він також переконаний, що не можна розділяти дітей за якимись критеріями. Тому у
школі майбутнього будуть передбачені квоти для навчання різних дітей: як тих, чиї батьки
зможуть оплачувати навчання, так і обдарованих дітей та дітей-сиріт. «Прийшов час
будувати країну для наших дітей.  У цій школі майбутнього буде втілено кращий досвід
освітянської галузі провідних країн світу.  До речі,  принциповим питанням для школи
майбутнього є саме навчання дітей-сиріт, адже потрібно викорінювати практику ізоляції
таких дітей. Для них спеціально буде збудовано гуртожиток на території школи», –
повідомив політик.

Григорій Смітюх підкреслив, що всі закиди на адресу компанії, яка займається
будівництвом школи, про нібито незаконну вирубку лісу не мають жодних підстав.
«Проект будівництва школи офіційно затверджено. До речі, згідно цього проекту на
території школи буде висаджено декілька тисяч спеціальних дерев. У школі майбутнього
навчатиметься більше 2000 дітей та будуть створено більше 600 нових робочих місць для
персоналу. І вже через три роки школу майбутнього буде відкрито», – резюмував
парламентарій (Григорій Смітюх: Один із головних пріоритетів держави – це
інвестиції в освіту і розвиток кожної дитини // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9682). – 2012. – 26.03).

***

Глава парламентской фракции Партии регионов, руководитель Луганской
областной организации ПР Александр Ефремов считает, что развитие партий, а не
блоков, будет больше способствовать становлению устойчивой политической системы.

В частности, Александр Ефремов привел как положительный пример слияние ПР и
«Сильной Украины», которые объединились в рамках одной партии, а не блока. «Мы не

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9682
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обманываем людей, мы говорим открыто, что, давайте, создадим партию. Не блоки,
которые формируются перед выборами, а после выборов распадаются, разбегаются и
люди остаются обманутыми», – подчеркнул нардеп.

Вместе с тем в оппозиции придерживаются другого мнения – выступают за создание
политических блоков.

«И создают (блоки. – Ред.) те же люди, которые в свое время создавали, к примеру,
«Нашу Украину» или БЮТ. Где сегодня эти блоки? Когда мне задают вопрос, кто первый
«тушка»,  я говорю:  первый «тушка» в моем понимании –  это Яценюк (я не беру ранние
периоды), который вышел из «Нашей Украины», зайдя туда по спискам «Нашей
Украины» на авторитете того времени Ющенко. Первый ушел из этой политической силы,
создал свой проект, а сегодня он хочет создать другой блок, войти в другой блок. Где
гарантия того, что завтра он этот блок не развалит и опять не обманет своих избирателей?
Допустим, у меня доверия к таким политикам нет», – заявил Александр Ефремов.

По его мнению, следует структурировать сильные партии, причем, не только под
выборы, а чтобы они несли ответственность за свои действия перед избирателями.

«В результате мы придем к обществу, когда будет нормальная смена власти, когда
есть правящая партия власти, и если она хорошо работает, – люди ей доверяют. Стала
хуже работать – есть оппозиционная партия, которая приходит к власти, но нет выяснения
отношений, есть работа на государство», – считает нардеп (Первой «тушкой» Ефремов
считает Яценюка // Луганск. Комментарии
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/03/27/000500.html). – 2012. – 27.03).

***

Підвищення прохідного балу для вступу до вищих навчальних закладів сприятиме
тому,  що абітурієнти більш відповідально ставитимуться до рівня своїх знань.  Про це
заявив народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, Голова
Комітету Верховної Ради України з питань науки і освіти Максим Луцький.

Коментуючи інформацію у пресі щодо підвищення прохідного балу для вступу до
вищих навчальних закладів з профільних предметів від 120 до 140, а в деяких вузах і до
160,  народний депутат зауважив,  що «мова йде не про те,  що якісь інші умови ввів
Міністр (Міністр освіти і науки, молоді та спорту. – Ред.). Це Міністерство освіти і науки
дозволило університетам піднімати мінімальний бал за результати тестування. Зокрема, до
160».

«Університетам дозволено підвищувати бал за результатами ЗНО. Це абсолютно
нормальна практика. Ті, хто розраховує, що у нього гарні знання і він може кандидатувати
у найкращі університети на престижні спеціальності – будь-ласка. І якщо університет має
відповідне матеріально-технічне забезпечення, професорсько-викладацький склад – вони
можуть підвищувати рівень відповідальності та рівень тестувань», – додав М. Луцький.

Депутат зазначив, що йтиметься насамперед про «найпотужніші університети, такі
як Київський національний університет імені Т. Шевченка, Київську політехніку,
Національний авіаційний університет, Харківську юридичну академію». «Традиційні
університети, де найвищий рівень знань», – підкреслив він.

«Звернення (щодо підвищення прохідного балу. – Ред.) я неодноразово чув від
керівництва університетів,  й не тільки тих,  які назвав,  а й від багатьох інших.  Вони
вважають,  що треба підняти мінімальний бал,  навіть,  до 160»,  –  наголосив також голова
профільного комітету (Максим Луцький: Підвищення прохідного балу для вступу до
ВНЗ сприятиме більш серйозному відношенню до рівня своїх знань з боку абітурієнтів
// Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9688). – 2012. – 26.03).

http://lugansk.comments.ua/news/2012/03/27/000500.html
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***

Протистояти зростанню світових ядерних ризиків, непідконтрольному
розповсюдженню ядерної зброї, міжнародному тероризму з використанням відповідних
технологій можна лише на основі чітких сконсолідованих дій міжнародної спільноти.
Погоджена політика із зазначених питань виробляється під час таких заходів, як Саміт з
питань ядерної безпеки, ось чому участь України в такому Саміті є дуже важливою,
заявив народний депутат України, заступник Голови парламентської фракції Партії
регіонів, голова підкомітету з питань оборонно-промислового комплексу та
військово-технічного співробітництва Комітету ВРУ з питань національної безпеки і
оборони Анатолій Кінах.

За його словами, участь Президента України В. Януковича України у Саміті такого
масштабу є важливою з огляду на подальші перспективи розвитку держави, що бере
активну участь у світових заходах з підсилення ядерної безпеки. «Україна послідовно
займається підсиленням ядерної безпеки. У 1994 р. ми добровільно відмовилися від
стратегічної, тактичної ядерної зброї. На сьогодні фактично завершено вивіз високо
збагачувального урану, який відпрацьовуватиметься на паливо для атомних
електростанцій. Все це свідчить про те, що наша держава грає відчутну роль у зменшенні
ядерної загрози в світі, запобіганні ядерному тероризму, твердо займає позицію мирного
використання ядерних технологій», – зауважив політик.

А. Кінах наголосив, що українці ще відчувають наслідки Чорнобильської
катастрофи, яка стала поштовхом для переосмислення цінностей та пріоритетів держави у
поводженні з атомними технологіями. Тому для нас більш чим зрозуміло, що запобігати
таким подіям,  формувати міцну політику ядерної безпеки та розвивати сучасні мирні
технології можливо лише в системі партнерства міжнародного співтовариства (Анатолій
Кінах: Участь Президента в Сеульському саміті демонструє послідовну політику
нашої держави в сфері ядерної безпеки // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9685). – 2012. – 26.03).

***

Створення трьохстороннього газотранспортного консорціуму є оптимальним для
України. Про це заявив народний депутат України, заступник Голови фракції Партії
регіонів у парламенті Анатолій Кінах.

Коментуючи інформацію про те, що ЄС має прийняти рішення щодо фінансування
модернізації української ГТС, народний депутат підкреслив, що «Україна повинна і надалі
захищати свої інтереси. І оптимальний для нас формат – трьохсторонній
(газотранспортного консорціуму. – Ред.). Постачальники – Росія, а бажано ще й держави
Середньої Азії, транзитер – Україна, споживачі – в Європі».

«Необхідно формувати прозорий ринок енергоносіїв без політичного, економічного
тиску. І Україна повинна за столом переговорів захищати цю позицію», – підкреслив
парламентарій. «І одночасно зміцнювати свою енергетичну стратегію. Зменшити
споживання природного газу, займатися енергоємністю, енергоефективністю», – додав
він. На переконання політика, необхідно «забезпечити більш серйозне використання
власних енергоносії».

За словами парламентарія, це завдання якраз є в структурі бюджету і основних
напрямків нашого розвитку.

Йдеться про «основу для зміцнення і нашої енергетичної безпеки, і присутності
України як невід’ємної складової енергетичної безпеки Європи», – зазначив А. Кінах. «І
над цим потрібно працювати, аргументовано захищаючи свої інтереси», – підсумував
А. Кінах (Анатолій Кінах: Створення трьохстороннього газотранспортного
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консорціуму є оптимальним для України // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9694). – 2012. – 27.03).

***

В случае поражения Партии регионов на парламентских выборах 2012 г. «будет
плохо всем». Об этом на пресс-конференции в Луганске заявил лидер фракции Партии
регионов, руководитель областной организации ПР Александр Ефремов.

«Нам очень хотелось бы,  чтобы нас поддержали,  хотя бы потому,  что мы по нутру
свои. И если нас будет меньше в Верховной Раде и перекос пойдет в другую сторону, то
нам будет плохо всем», – сказал он, размышляя по поводу шансов в выборах Верховной
Рады.

При этом политик жестко раскритиковал оппозиционные силы, которые, по его
мнению, слишком часто указывают на недостатки правящей партии. Кроме того, Ефремов
рассказал о своем видении, как должна вести себя оппозиция, чтобы ее допустили к
власти. «На сегодняшний день инструмент критики должны выполнять оппозиционные
партии. И чем они качественнее, профессиональнее это делают, тем они быстрее попадут
во власть. А если они будут просто говорить «плохо» и ничего при этом не предлагать, то
я не вижу перспективы таких оппозиционных политических сил», – подчеркнул Ефремов.

Вместе с тем он рассказал об условиях, которые помогут таким перспективам
появиться и в качестве примера оппозиции, получившей власть, нардеп привел «Сильную
Украину» с ее лидером Сергеем Тигипко, который в настоящий момент занимает пост
вице-премьер-министра Украины – министра социальной политики (Тигипко –
образцовый оппозиционер // TopMedia (http://topmedia.com.ua/news/show/2012-03-
27/24450_tigipko-obrazcovyj-oppozicioner). – 2012. – 27.03).

***

Зміни, внесені урядом до Порядку використання коштів, передбачених у
держбюджеті для забезпечення житлом воїнів-інтернаціоналістів, дозволять закуповувати
на потреби колишніх військових не лише квартири, а й окремі житлові будинки. Про це
повідомив народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів,
голова підкомітету з питань соціального захисту та соціальних гарантій, рівня життя
і повернення заощаджень населенню Комітету ВР з питань соціальної політики та
праці Олександр Стоян.

«Це важливо для місцевості, де квартири просто відсутні», – пояснив парламентарій.
За його словами, Мінсоцполітики підготувало проект акта щодо внесення змін до Порядку
використання коштів, передбачених для вирішення житлових питань воїнів-
інтернаціоналістів. Зокрема, слово «квартира» замінено на слово «житло», що, власне, й
надасть можливість закуповувати не лише квартири, а й житлові будинки.

Як повідомив О. Стоян, цьогоріч на придбання житла воїнам-інтернаціоналістам в
державному бюджеті передбачено 50,9  млн.  грн.  Це вдвічі більше аніж торік,  при тому,
що в бюджеті 2010 р. коштів на вирішення житлових питань воїнів-інтернаціоналістів не
передбачалося взагалі.

Крім того, за словами політика, уряд визначив, що вартість квадратного метра житла
для воїнів-інтернаціоналістів не повинна перевищувати нормативно встановленої вартості
квадратного метра житла для інвалідів Великої Вітчизняної війни І групи. «Загальна
площа житла,  яка може бути придбана на одного члена сім’ї,  становить 21  кв.  м.
Додатково на сім’ю передбачено ще 10,5 метрів», – зауважив парламентарій (Олександр
Стоян: У місцевості, де відсутні квартири, воїнів-інтернаціоналістів
забезпечуватимуть окремими житловими будинками // Официальный сайт Партии
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регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9775). – 2012. –
29.03).

***

Партия регионов искренне приветствовала бы объединительные процессы в лагере
оппозиционных партий, потому как сейчас вести рациональный диалог в государстве, где
лидерами оппозиции представляются сразу десять-двенадцать человек, практически
невозможно. Об этом сообщил народный депутат Украины, заместитель Председателя
парламентской фракции Партии регионов Вадим Колесниченко, комментируя
заявление об объединении «Батьківщини» и «Народной самообороны», сделанные
30 марта представителями данных политических сил.

«Партия регионов искренне приветствует попытки представителей оппозиции
объединиться в одну монолитную силу. Все дело в том, что мы как партия власти
находимся в очень затруднительном положении, ведь зачастую элементарно не понимаем,
с кем нужно вести диалог.  Когда о себе как о лидере оппозиции заявляют сразу 10–
12 человек, выработать какую-то цельную позицию практически невозможно», – заявил
В. Колесниченко.

Парламентарий выразил надежду, что объединение оппозиционных политических
партий добавит конструктив в действия политических оппонентов Партии регионов.
«Быть может, объединившись, они наконец-то станут оппозицией европейского образца,
которая наравне с партией власти будет нести персональную и коллективную
ответственность за ситуацию в государстве», – отметил политик.

В то же время депутат выразил сомнение в перспективе подобного объединения.
«Дело в том, что главным лозунгом съезда «Батьківщини» стал призыв к объединению
против действующей власти.  Если люди объединяются в борьбе против кого-то,  а не
вокруг или «за» – они абсолютно ничего не несут ни народу, ни государству», – пояснил
В. Колесниченко. Объединяться, по словам регионала, нужно «для борьбы за власть как
инструмент для реализации той или иной политической программы».

«Люди устали от того, что на протяжении последних пяти-семи лет одни и те же
лица неизменно борются против власти только для того, чтобы реализовать свои
собственные амбиции», – подчеркнул он.

«Приятно также, что «интеграционным» процессам в стане оппозиции послужило
объединение Партии регионов и «Сильной Украины», – резюмировал парламентарий
(Вадим Колесниченко: Партия регионов приветствует попытки многочисленных и
мелких оппозиций объединиться наконец-то в одну // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9818). – 2012. –
30.03).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
вице-президент ПАСЕ Иван Попеску заявил, что парафирование Соглашения об
ассоциации Украины с ЕС, включая всеобъемлющую зону свободной торговли, – это
огромнейший шаг вперед для выполнения стратегической цели Украины, европейской
интеграции.

«Только 300 страниц Соглашения об ассоциации посвящены политическим и
юридическим вопросам, 1200 страниц – посвящены урегулированию экономических
моментов», – отметил политик.

Иван Попеску также напомнил, что Верховная Рада Украины приняла постановление
с призывом к Европейскому парламенту и европейским партнерам, чтобы они как можно
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быстрее ратифицировали Соглашение и параллельно готовились к подписанию и
ратификации.

«Мы надеемся на то, что до вступления в силу Соглашения об ассоциации, а именно
его ратификации всеми членами Евросоюза, в соответствие с уставом можно будет
начинать реализовывать данное Соглашение», – заявил депутат.

Он акцентировал внимание на том, что вся работа и усилия, которые приложили и
правительство, и Администрация Президента, и парламентское большинство к
парафированию Соглашения об ассоциации с ЕС, дали положительный результат (Иван
Попеску: Парафирование Соглашения об ассоциации Украины с ЕС – это
огромнейший шаг вперед на пути к европейской интеграции // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9815). –
2012. – 30.03).

***

Freedom House признал, что украинская оппозиция нежизнеспособна, чем поставил
под сомнение ее репутацию. Об этом заявила народный депутат Украины, член
парламентской фракции Партии регионов, первый заместитель председателя
Комитета ВР по вопросам свободы слова и информации Елена Бондаренко,
комментируя данные доклада Международной правозащитной организации Freedom
House о состоянии свободы в мире за 2012 г.

«По их пониманию в Украине нет вообще никакой жизнеспособной оппозиции,
кроме Ю. Тимошенко. То есть к достойной уважения, жизнеспособной оппозиции
Freedom House вообще не относит, например, ни В. Кличка (лидер партии «Удар»), ни
А. Яценюка (лидер партии «Фронт Змін»), ни Н. Королевскую (лидер партии «Украина –
Вперед!»), ни А. Турчинова (первый заместитель председателя партии «Батьківщина»), ни
А. Гриценка (лидер партии «Громадянська позиція»)», – отметила народный депутат.

«И если возвращаться к выводам Freedom  House  о том,  что в Украине нет
жизнеспособной оппозиции… Хотелось бы обратиться к этой организации и в частности к
тем резидентам, которые работают от ее имени в Украине – не стоит после этого
удивляться победе регионалов на предстоящих выборах. Поскольку сами эксперты
Freedom House уже признали, что достойных нам конкурентов – нет», – отметила
Е.Бондаренко.

«И если даже Freedom House отказывает в жизнеспособности украинской оппозиции,
то чем мы можем помочь? Это внутреннее дело оппозиции разобраться со своими
лидерами, провести полное реформирование своих политических партий, чтобы, наконец,
обрести конструктив в своих действиях, а значит и силу», – заявила Е.Бондаренко.

«Ведь чем отметилась оппозиция за последние два года? Дымовыми шашками,
блокированием трибуны, деструктивными митингами. Более того – отказались
участвовать в Конституционной Ассамблее при Президенте Украины», – добавила она.

Вместе с этим парламентарий заявила: «мы обеспокоены тем, что оппозицию в
нашей стране сейчас накрыло волной разборок и коррупционных скандалов, борьбы за
лидерство и за позиции тех или иных персон в объединенном списке». «Более того, мы
предполагаем, что сегодняшний съезд БЮТа покажет тоже самое. Скорее всего, будет
много пламенных призывов, но на выходе будет полной «пшик», – заявила она (Елена
Бондаренко: Freedom House признал, что украинская оппозиция нежизнеспособна //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9804). – 2012. – 30.03).
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***

Народний депутат України, перший заступник Голови фракції Партії регіонів
Михайло Чечетов заявив,  що «знімає капелюх перед мужнім вчинком,  цивільним
вчинком міністра внутрішніх справ Віталія Захарченко», який оприлюднив інформацію, в
якій минулого року до кримінальної відповідальності було залучено 179 депутатів, з яких
85 депутатів від Партії регіонів.

«Я знімаю капелюх перед мужнім вчинком, цивільним вчинком міністра внутрішніх
справ Віталія Захарченко. Про що це говорить? Це говорить про те, що для нього не
важливо, яку ти посаду займав: колишній Прем’єр-міністр, або колишній Міністр
внутрішніх справ,  або сьогодні ти член Партії регіонів.  Якщо ти порушив закон –  ти
повинен відповідати. Він ще раз цим самим продемонстрував, що ніякі політичні
«парасольки» не врятують порушників закону, будь це провладна політична «парасолька»
чи опозиційна. Він продемонстрував дійсно громадянську мужність і серйозні наміри у
боротьбі з корупцією, з порушниками закону», – зазначив політик.

За словами парламентарія, вчинок В. Захарченка повністю спростовує позицію їхніх
політичних опонентів, які говорять про вибіркове використання чинною владою
правосуддя.

«Нібито діюча влада використовує правосуддя проти чужих, а своїх захищає. Якщо б
так було, то ніхто б ці показники не показував. А тут показали, що для нас жодної ролі не
грає», – підкреслив Михайло Чечетов.

Також він зауважив, що в ПР є відповідні партійні організації в різних областях, що
там буде дана принципова оцінка і політична, і партійна щодо їх проступків. «Там на місці
розберуться, чому вони порушують закон і ганьблять честь Партії регіонів», – заявив
депутат.

На уточнююче запитання, чи виженуть регіоналів-корупціонерів з партії, Михайло
Чечетов зазначив: «Я думаю, що буде відповідна міра покарання в залежності від ступеня
порушення закону. Тому, розберуться на місці, в залежності від позиції людини, від того,
що він зробив,  чому.  Потрібно конкретно розібратися,  тут не можна шашкою махати»
(Михайло Чечетов: Вчинок Міністра МВС повністю спростовує заяви опозиції про
вибіркове правосуддя в Україні // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9796). – 2012. – 30.03).

***

Народный депутат Украины, первый заместитель председателя
парламентского Комитета по вопросам свободы слова и информации Елена
Бондаренко заявила, что отказ от проверок средств массовой информации на период
проведения предвыборной кампании призван упростить работу журналистов в особенно
напряженный предвыборный период. Об этом она сказала, комментируя соответствующее
распоряжение председателя Государственной налоговой службы Украины Александра
Клименко.

«Сегодня председатель Государственной налоговой службы Украины Александр
Клименко подписал поручение всем подразделениям ГНАУ на период проведения
избирательной кампании по выборам народных депутатов Украины отменить все
проверки СМИ.  Это значит,  что СМИ не будут включаться в план проведения проверок
уже со второго квартала. Журналисты будут иметь наиболее комфортные условия для
своей работы во время кампании», – пояснила депутат.

«Любой журналист и любая редакция, которые не нарушают законодательство
Украины, могут спокойно работать даже в период предвыборных кампаний, когда
конфликты между властью и журналистами, оппозицией и журналистами,
Центризбиркомом и журналистами проявляются особенно часто», – подчеркнула депутат.
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«В такой напряженный период журналистам следует обеспечить особенно комфортные
условия работы,  поскольку у них и без того увеличивается нагрузка:  расширяется
информационный поток, напряжение в политическом поле повышается», – уточнила она.

Депутат отметила, что для Украины это уже стало традицией – проверки СМИ на
время выборов отменяются не впервые. При этом она высказала мнение, что данная
традиция может и должна найти отражение в соответствующих нормах национального
законодательства. «Депутаты, чтобы не принимать перед каждыми выборами очередное
постановление об отмене проверки СМИ, хотят внести соответствующие изменения в
законодательство Украины. По всей видимости, это произойдет уже в ближайшее время»,
– предположила Елена Бондаренко (Елена Бондаренко: Отказ от проверки СМИ в
выборный период обеспечит журналистам комфортные и спокойные условия работы
// Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9800). – 2012. – 30.03).

***

Народный депутат Украины от Партии регионов Владислав Лукьянов заявил,
что основными функциями налога на роскошь, разработанного Министерством
социальной политики Украины, является сокращение сверхдоходов и установление
социальной справедливости.

«Он выполняет две функции: первая – шаг в сторону социальной справедливости,
главная вторая функция – это сокращение сверх потребления, эти средства остаются в
экономике, они продолжают работать вместо того, чтобы бесполезно быть потраченными
на шубы, бриллианты, там сверхдорогие автомобили», – уточнил депутат.

Еще одни важным моментом В. Лукьянов назвал то, что «параллельно с этим
законодательством вводится достаточно жесткая отчетность для чиновников, в том числе
народных депутатов об их расходах и об их имуществе». «Для них и членов их семей. Эти
налоги, эти законы работают в комплексе, вместе с налогооблажением и таким образом
мы получаем существенный толчок для развития», – добавил он.

При этом депутат подчеркнул, что данный налог является посильным. «То есть, если
бы этот закон был несправедлив, тогда я понимаю, если есть мотивация уклоняться. Если
вы за квартиру 200 квадратных метров в год, не в месяц, в год будете платить 6 тыс. грн…
я считаю в этом нет ничего страшного»,  –  резюмировал политик (Владислав Лукьянов:
Две главные функции налога на роскошь – сокращение сверхдоходов и установление
социальной справедливости // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9826). – 2012. – 30.03).

***

Держава повинна змінити підходи до освіти, тільки так можна змусити українців
навчатися та читати книжки. Таку думку висловив народний депутат, член
парламентської фракції Партії регіонів Володимир Зубанов, коментуючи той факт, що
чверть українців не читають книжки.

«Те,  що українці не читають книжки,  –  проблема не стільки грошей,  скільки
виховання», – вважає парламентарій.

На думку Володимира Зубанова, починати слід з реформування освітньої системи, в
якій багато проблем.

«У підростаючого покоління повинна бути дуже серйозна мотивація до навчання.
Вони повинні знати, що у разі, якщо будуть не достатньо освіченими, а це і книги не
читати, то не зможуть знайти себе у цьому складному житті. Держава повинна розробити
систему, яка дозволить людині навчатися все життя. А не так, як це відбувається сьогодні,
– ВНЗ закінчив, і все, державу твоя подальша освіта не цікавить», – зазначив депутат.
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«Книги –  інформація,  без якої не може жити не тільки суспільство в цілому,  а й
кожна окрема людина», – вважає він.

Загалом,  на його думку,  те,  що 25  %  українців не читають книжки,  –  дуже погана
тенденція, але політик зазначив, що в сучасник умовах, коли телебачення та комп’ютерні
ігри замінили книжки,  ця цифра могла б бути і більшою (Володимир Зубанов:
Реформування системи освіти має передбачати серйозну мотивацію для навчання //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9835). – 2012 – 2.04).

***

Просуваючи товари національного виробника на зовнішні ринки, керівництво
держави повинно підтримати експортерів за всіма напрямками їхньої діяльності. Про це
заявив народний депутат України, заступник Голови парламентської фракції Партії
регіонів Анатолій Кінах.

«Українська економіка за своїм змістом та структурою галузей орієнтована на
експорт. 50 % національного ВВП формують саме експортери. Зважаючи на те, що
Україна інтегрується в світовий економічний простір, керівництво нашої держави повинно
вдосконалити всі методи просування і захисту національних інтересів», – зазначив він.

За словами парламентарія, інтеграція України у світовий економічний простір
робить вітчизняну економіку більш відкритою. «Паралельно зростає також і конкуренція.
І досягти бажаних результатів можна лише об’єднавши політичні, дипломатичні та
економічні зусилля», – додав політик.

На переконання А. Кінаха, Україна повинна розробити дуже серйозну,
довгострокову експортну політику з реалізації власного потенціалу, спираючись при
цьому на економічний патріотизм, уміння захищати національні економічні інтереси,
внутрішній ринок (Анатолій Кінах: Експортна політика України повинна базуватися
на захисті національних економічних інтересів // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9834). – 2012. – 2.04).

***

Народні депутати України від Компартії Петро Симоненко, Марина Перестенко
та Володимир Лещенко зареєстрували у Верховній Раді законопроект про внесення змін
до Податкового кодексу України щодо розвитку кооперації у сільському господарстві.

Законопроект ставить на меті врегулювати питання про неприбутковий статус
сільськогосподарських обслуговуючих кооперативів.

Проектом документу пропонується доповнити п. 133.1.4. Податкового кодексу
України новим словосполученням, відповідно до якого всі сільськогосподарські
обслуговуючі кооперативи як неприбуткові організації звільнятимуться від сплати
податку на прибуток від основної діяльності і сплачуватимуть такий податок лише у
випадках здійснення кооперативами іншої – неосновної – діяльності, тобто, діяльності, не
пов’язаної з наданням послуг членам кооперативу відповідно до його статуту (Комуністи
підтримали розвиток сільськогосподарської кооперації // Компартія України
(http://www.kpu.ua/komunisti-pidtrimali-rozvitok-silskogospodarskoї-kooperaciї/). – 2012. –
26.03).

***

Вопрос предоставления русскому языку государственного статуса сегодня стоит как
никогда остро и требует решительных мер со стороны власти. Об этом заявил народный
депутат Украины, первый секретарь Одесского обкома КПУ Евгений Царьков.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9834
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«На сегодняшний день есть три пути решения этого вопроса. Первый – референдум.
Помнится,  в свое время,  еще при Ющенко,  были собрано 2  млн.  300  тыс.  подписей
граждан за проведение референдума по статусу русского языка. Тогда Партия регионов
выступала за этот референдум, однако сегодня мы видим, что вопрос русского языка
заботит только коммунистов. Для остальных это лишь способ завоевать симпатии
электората, выпустить пар накануне выборов. Но в любом случае, референдум – это
справедливая инициатива и хороший способ добиться справедливости», – заявил Евгений
Царьков.

Вторым путем, по словам коммуниста, является принятие соответствующего закона
конституционным большинством в парламенте. «В Верховной Раде сегодня легко
набирается конституционное большинство и при голосовании за те законопроекты,
которые не поддерживают коммунисты. Партия власти продавливает вопросы достаточно
шкурные, лоббистские. А вместо этого можно было бы предоставить госстатус русскому
языку», – считает он.

Парламентарий также назвал и третий путь – это Конституционная Ассамблея: «Но
ее возглавляет Леонид Кравчук, к которому я отношусь как предателю. Я не могу
надеяться, что господин Кравчук примет верное решение. Поэтому этот путь отметаем».

Что касается законопроектов относительно статуса русского языка, то, как рассказал
Евгений Царьков, на сегодняшний день есть два соответствующих документа…(Евгений
Царьков: В Украине должен действовать языковый плюрализм // Компартія України
(http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-v-ukraine-dolzhen-dejstvovat-yazykovyj-plyuralizm/). –
2012. – 23.03).

***

Законопроект о налогообложении роскоши, который готовит Министерство
социальной политики, – это профанация и предвыборная технология Сергея Тигипко, ведь
Коммунистическая партия трижды вносила в парламент подобный законопроект, и
трижды он не находил поддержки, заявил народный депутат Украины от КПУ
Александр Голуб.

«Абсурдная идея, которую предложил Тигипко, если говорить простым языком, это
значит так: у вас украли кошелек с зарплатой, а сегодня предлагают отдать одну гривну из
этого кошелька, и все добрые и замечательные пошли и умыли руки. Второй момент – в
парламенте наша фракция трижды вносила законопроект о налоге на роскошь, трижды мы
не получала поддержки, причем независимо: Партия регионов, БЮТ, «Наша Украина» –
никто не голосовал за этот законопроект. Поэтому то, что предложил сегодня Тигипко –
это профанация», – сказал коммунист.

На вопрос, является ли это предвыборной технологией, Александр Голуб заявил, что
«в том числе, это предвыборная технология» (Александр Голуб: Законопроект Тигипко о
налогообложении роскоши – это профанація // Компартія України
(http://www.kpu.ua/aleksandr-golub-zakonoproekt-tigipko-o-nalogooblozhenii-roskoshi-eto-
profanaciya/). – 2012. – 27.03).

***

Украинские чиновники делают в основном декларативные заявления об участии
Украины в Таможенном союзе. Такое мнение высказал заместитель председателя
Комитета Верховной Рады по вопросам финансов, банковской деятельности,
налоговой и таможенной политики, народный депутат Украины от Компартии
Евгений Царьков.

«К сожалению, последние годы украинские чиновники делают выводы только после
того, как возникают экономические конфликты. Вообще, войти в Таможенный союз
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можно было бы элементарно,  и никто не говорил о технических моментах переговоров.
Если бы украинские чиновники не создавали политические инсинуации и не сводили
данный вопрос с ценами на газ, то эти вопросы были бы решены», – отметил Евгений
Царьков.

По мнению парламентария, слова заместителя министра экономического развития и
торговли Владимира Павленко о том, что Украина планирует устранить технические
барьеры в торговых взаимоотношениях с Таможенным союзом носят преимущественно
формальный характер. «Ведь для вступления в Таможенный союз необходима простая
политическая воля Президента и правительства. Тогда все технические мелочи отойдут на
третий план», – подчеркнул Евгений Царьков (Евгений Царьков: Украинская власть
только декларирует участие в Таможенном союзе // Компартія України
(http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-ukrainskaya-vlast-tolko-deklariruet-uchastie-v-
tamozhennom-soyuze/). – 2012. – 30.03).

***

Для аграрної Житомирської області вкрай гостро сьогодні постає проблема низьких
закупівельних цін на молоко. Проте селяни не залишилися наодинці з нею: на
всеукраїнському рівні депутати-народники зайняли активну позицію та реальними
кроками сприяють вирішенню питання.

Народний депутат України Валерій Баранов під час виступу у парламенті
наголосив, що виправляти загрозливу економічну тенденцію необхідно встановленням
мінімальної ціни на молоко на рівні 3–3,5 грн.

Народний депутат України Микола Рудченко днями направив депутатських запит
Прем’єр-міністру України М.Азарову. У запиті аграрій просить урядовця «розглянути
питання про включення молочної сировини до об’єктів державного цінового регулювання
та шляхом прийняття відповідної постанови Кабінету Міністрів України встановити на
молоко мінімальні закупівельні ціни на рівні, який забезпечуватиме беззбиткове його
виробництво».

Таку позицію підтримує і Голова Верховної Ради України, Голова Народної
Партії Володимир Литвин. У ході візиту на Житомирщину він зазначив,  що «держава
повинна контролювати тенденції у чисельності поголів’я худоби». Згодом народний
депутат Микола Рудченко повідомив журналістам,  що буде пряма дотація на кожен літр
молока, адже «корова не повинна потрапити до Червоної книги» (Збереження аграрного
сектора – пріоритет діяльності депутатів-народників // Офіційний сайт Народної
Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=26&ArticleID=15584&). –
2012. – 26.03).

***

В Секретариате Верховной Рады зарегистрирован проект закона “Об оптимизации
численного состава Верховной Рады Украины”.

Основная идея закона – увеличение численности депутатов парламента с 450 до
600  человек.  Как пишут в пояснительной записке авторы проекта – депутаты фракции
Народной партии, увеличение численного состава Верховной Рады создаст новые
рабочие места и будет способствовать росту количества профессионалов в высших
органах власти. По мнению авторов проекта, закон не требует дополнительных
финансовых затрат из бюджета, поскольку фонд заработной платы народных депутатов
предложено не увеличивать, а распределить между новым количеством депутатов. Против
увеличения численности депутатов уже выступили члены фракции КПУ, которые заявили,
что данный закон приведет к обнищанию нардепов, которые будут вынуждены нехватку

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=26&ArticleID=15584&
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зарплаты компенсировать взятками. Прочие фракции пока воздерживаются от
комментариев по поводу скандального проекта (У Литвина предлагают увеличить Раду
до 600 человек // Рuls.kiev.ua (http://politics.puls.kiev.ua/country_policy/93632.html). – 2012.
– 1.04).

***

Влада руками СБУ поспішно фабрикує нову справу проти Юлії Тимошенко, оскільки
боїться, що Європейський суд незабаром визнає незаконним попередній вирок, і тоді лідер
опозиції візьме участь у парламентських виборах.

Про це заявив народний депутат України, член фракції «БЮТ–Батьківщина»
Остап Семерак.

«Справа стосовно першого вироку підходить до розгляду в Європейському суді, і ні
в кого з експертів немає сумніву, що він винесе рішення неприємне для української влади,
але справедливе щодо Юлії Тимошенко. Влада, очевидно, боїться допустити її до виборів
і в спішному порядку скомбінувала нову політичну справу», – сказав парламентарій.

«За своєю суттю ця справа абсолютно пуста. Крім СБУ, її розслідуванням займалася
ще й слідча комісія, створена парламентською більшістю, і всі могли спостерігати
доповідь цієї комісії. Там не було абсолютно ніяких переконливих висновків. Тому,
підкреслюю,  це є чергова політична справа проти Юлії Тимошенко»,  –  відзначив Остап
Семерак.

За його словами, «для влади важливо, щоб у жовтні лідер опозиції не брала участі у
виборах».

«Янукович і його команда розуміють: якщо вони програють на парламентських
виборах,  то це буде кінець їхньої монополії та урядування в Україні.  Тому вони роблять
усе – навіть те, що є поза законом – щоби забезпечити собі перемогу», – зазначив
народний депутат.

Він наголосив, що розслідування подібних економічних справ «непритаманне для
Служби безпеки України – і це вчергове підтверджує, що звинувачення є надуманими і
фальшивими».

Остап Семерак наголосив, що СБУ «стала політичним інструментом у руках
президента Януковича» і все частіше виконує невластиві їй функції: зокрема, здійснює
тиск на громадські організації та науковців, «запрошуючи на допити цілі вчені ради».

«Служба безпеки України повинна займатися іншим. Наприклад, боротьбою з
корупцією. Всі ми розуміємо, що українська влада наскрізь пронизана корупцією та
зловживаннями –  можна наводити безліч прикладів –  але ми не чуємо про жодне
розслідування з цього приводу. Натомість бачимо, як СБУ бореться з політичними
опонентами теперішньої влади», – підкреслив Остап Семерак.

Парламентарій наголосив, що «українське суспільство давно зрозуміло реальну
сутність політики нинішньої влади, тому такі підлі вчинки, як ув’язнення невинних
людей, їй не допоможуть» (Остап Семерак: Влада боїться, що Європейський суд
звільнить Юлію Тимошенко Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10409.html). – 2012. – 26.03).

***

Заступник голови Верховної Ради України Микола Томенко не вважає, що вихід
кількох однопартійців, у тому числі Наталії Королевської, з лав політичної сили
«Батьківщина» є ознакою або початком розколу партії.

Навпаки, він наголосив, що це є найменшою проблемою біло-сердечних. Головним
сьогодні є питання звільнення Юлії Тимошенко. Крім того, політичний проект Наталії
Королевської він розглядає як аморальний вчинок.

http://politics.puls.kiev.ua/country_policy/93632.html


35

«Вихід Королевської – це найменша біда, яка в БЮТі може трапитися. В нас є одна і
найбільша – перебування Тимошенко в тюрмі і, на жаль, цю проблему в силу різних
обставин, ми не спроможні вирішити у цивілізованих парламентський спосіб. Все решта –
це проблеми неспівмірної величини. Я завжди казав, що якщо Юлія Володимирівна в
тюрмі і хтось хоче їй допомогти,  то це можна зробити тільки в рамках «Батьківщини», а
створювати свій політичний проект – це щонайменше аморально», – заявив Микола
Томенко.

Зупинити репресивну політичну машину – ось, за словами Миколи Томенка, головне
завдання опозиції, яке можна реалізувати тільки через формування у парламенті
опозиційної більшості.

Також, заступник голови Верховної Ради України запевнив, що опозиція всіма
силами буде боротися проти фальсифікацій на виборах.  Один з методів протистояння –
навчання членів дільничних окружних комісій.

«Останній шанс зупинити політичні переслідування та репресії – сформувати у
парламенті більшість з опозиційних фракцій. Сьогодні ще однією ключовою загрозою є
можлива фальсифікація виборів. Ми будемо формувати не лише єдиний мажоритарний
список в округах, а й знайдемо механізм навчання членів дільничних окружних комісій,
будемо постійно інформувати суспільство.  Я сподіваюся,  що ми зможемо вийти на
формування демократичної більшості у парламенті», – додав Микола Томенко (У
«Батьківщині» немає розколу – Томенко // Стрічка новин: MALAKAVA.COM
(http://malakava.com/articles/17252). – 2012. – 26.03).

***

Народний депутат від БЮТ Володимир Бондаренко заявляє, що його фракція
підтримає законопроект, який готує Міністерство соціальної політики про оподаткування
розкоші.

«Ми підтримаємо, але я сміюся з того, що ініціатором цього законопроекту є Тігіпко,
який не заплатив,  приблизно,  800  млн у бюджет Україні,  продавши свій банк.  Так само
зробив і Леонід Черновецький», – сказав Бондаренко.

«Але сьогодні мова йде про те, що ці хлопці шукають не там, де треба шукати.
Сьогодні можна обкласти і годинник, і взуття, і шуби... Але ми запропонували ще п’ять
точок, де можна шукати: дооцінити розхапану регіоналами власність, особливо в гірничо-
металургійному комплексі – 110 млрд грн, 24 млрд вони недавно подарували своїм
компаніям, які оперують електроенергією, те ж саме – кіпрські офшори – 30 млрд дол.
щорічно і так далі», – зазначив бютівець (БЮТ підтримує Тігіпка щодо податку на
розкіш // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/37204). – 2012. – 27.03).

***

Единый список оппозиции на выборах в Верховную Раду Украины (ВР) возглавит
бывший премьер, лидер партии «Батьківщина» Юлия Тимошенко. Об этом заявил
народный депутат от фракции БЮТБ Андрей Шкиль.

«Возглавит единый список,  конечно,  Юлия Тимошенко»,  –  подчеркнул он.  В ответ
на вопрос, как быть с тем фактом, что Тимошенко в настоящее время отбывает наказание
в харьковской колонии,  народный депутат отметил:  «Это –  проблемы нынешней власти.
Наша задача – не облегчать жизнь антидемократичному режиму, а бороться с ним.
Поэтому наша позиция будет именно такой, а какой будет позиция нынешней власти, это
нас интересует меньше всего».

Он также пояснил, на каких принципах оппозиционные политические силы
объединятся для участия в парламентских выборах.
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«Каждая оппозиционная сила, которая способна на объединение, отрекается от
политической конкуренции и внутренней борьбы внутри оппозиции, и формируется
единый список оппозиции для участия в парламентских выборах», – отметил народный
депутат (Шкиль: Единый список оппозиции на выборах в ВР возглавит Тимошенко //
ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=98690). – 2012. – 30.03).

***

 «Я в любом случае считаю, что сегодня очень важный день для Украины и для
Европейского союза. На самом деле это не является победой власти. Это – победа
евроинтеграционных сил в Украине», – заявила народный депутат от НУНС, член
парламентского комитета по вопросам европейской интеграции Ирина Геращенко.

«Это парафирование стало важным, потому что, первая причина, – европейцы очень
экономные люди. Для них доллар – это уже деньги, евро – большие деньги, они вложили в
настоящее соглашение массу своих сил, энергии и они просто не могут позволить себе все
это выбросить. Поэтому для них так важно было настоящее соглашение парафировать», –
отметила она.

«Второе. Это стало возможно только благодаря консолидированной позиции
оппозиционных сил – Тимошенко, Луценко – из-за решетки призвали европейскую
сторону парафировать настоящее соглашение. Виталий Кличко и Арсений Яценюк, как
лидеры самых больших оппозиционных политических партий, также на всех переговорах
с европейцами говорили, что это чрезвычайно важно», – добавила Геращенко.

И последнее. Я лично, убеждена что Европейский союз это сделал сейчас накануне
инаугурации Путина, для того, чтобы не дать возможность российскому президенту
усилить давление на Украину,  относительно ее втягивания в ЕврАзЭС,  и чтобы это
давление не увенчалось успехом. Возможно, это один из тормозов на изменение вектора»,
– отметила нардеп (В НУНС объяснили, почему ЕС парафировал соглашение об
ассоциации // «MOBUS.com» (http://www.mobus.com/mnenie/331542.html). – 2012. –
31.03).

***

В Україні загалом низький культурний рівень населення. Причина, перш за все,
полягає в тому,  що політична еліта не подає приклад,  а наслідком є віддалення від
демократичних цінностей. Таку думку висловив народний з фракції НУНС Олесь
Доній.

«Я вважаю, що взагалі відсторонення від культури іде колосальне, особливо у
порівнянні з Європою та США, де дуже розвинені книгарні, популярні літератори.
Пов’язане це із загальним низьким рівнем культури нації,  а також із тим,  що політична
еліта не демонструє приклад. Політична еліта повинна демонструвати позитивний
приклад, а у нас, на жаль, вважаються успішними ті, хто завдяки не моральним, а радше
вольовим якостям, часто підкріпленим цинізмом, здобуває швидкі гроші. Такі люди мало
пов’язані з культурою, мистецтвом, духовністю. Очевидно, що населення, бачачи, що
інтелектуали не можуть звести кінці з кінцями, а ті, хто користується словником Еллочки
Людоєдки,  може стати мільярдером –  орієнтується на останніх.  Це загальний тренд»,  –
вважає народний депутат.

Він зазначив, що такі негативні приклади призводять до того, що українське
суспільство віддаляється за культурним рівнем від європейського.

«А звідси і небажання щось змінювати, відстоювати демократичні цінності», –
вважає О. Доній (Доній: Низький культурний рівень населення віддаляє нас від
демократії // Народна самооборона (http://www.nso.org.ua/ua/news/10035). – 2012. –
2.04).

http://expert.org.ua/?st=3&id=98690
http://www.mobus.com/mnenie/331542.html
http://www.nso.org.ua/ua/news/10035
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Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

23 березня у Сімферополі відбулася акція за повернення мисливських угідь «Кедр»,
які належить Президенту Януковичу, у власність народу. Про це повідомляє прес-служба
КРПО «ВО «Батьківщина».

Флешмоб зібрав під будівлею Окружного адміністративного суду Криму активістів
«Батьківщини», а також інших учасників. Ті, що прийшли, тримали в руках транспаранти
«Землю кримчанам, а не бандитам», «Не віддамо Крим «кедровим» мисливцям» та інші.

«Ми вимагаємо у суддів, справедливого рішення у цій справі. Кримчани не повинні
залишитися осторонь. Вирішується доля не тільки землі, вирішується питання
майбутнього і нашого півострова і кожного з нас», – заявила голова Сімферопольської
міської партійної організації «ВО «Батьківщина» Катерина Івашина.

«Половину південного берегу Криму віддали Януковича та його оточенню.
Величезна територія заповідної землі буде обгороджена колючим дротом і оточена ровом.
Будь-яка людина, яка жила на цій території, проводила вільний час, відпочивала з
родиною, тепер не зможе перетнути кордони цих мисливських угідь», – додала Івашина
(У Сімферополі відбулася акція за повернення народу мисливських угідь Януковича //
Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/10402.html). – 2012. – 23.03).

***

31  березня за ініціативою місцевого «Фронту Змін»,  в Керчі відбувся дводенний
пікет на захист Молодіжного парку міста, частина якого, за рішенням місцевої влади,
підлягає забудові.

Незважаючи на дощову погоду, пікет підтримало більше тисячі мешканців міста,
було зібрано близько 800 підписів на захист ледь не єдиної зони відпочинку мікрорайону
Аршинцево.  Владою міста було виділено кілька ділянок саме на території парку для
індивідуального будівництва.

«Молодіжний парк завжди був одним з улюблених місць відпочинку жителів міста,
тут завжди було спокійно та затишно. Проте міська влада вирішила, що це непоганий
майданчик для забудови. Ми зобов’язані захисти наш парк, бо вже завтра нашим дітям не
буде де відпочивати», – зазначив голова Керченського «Фронту Змін» Олександр
Бурдонос.

Активісти місцевого осередку «Фронту Змін» готують відкритого листа до
представників органів місцевого самоврядування, а також звернення до народних
депутатів Верховної Ради України.  «Будуть й інші акції на захист парку,  ситуація не
терпить зволікань –  на місці можливих забудівель уже вирубають дерева»,  –  підкреслив
Олександр Бурдонос (Кримський «Фронт Змін» став на захист Молодіжного парку у
Керчі // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-
news/9580-kerchenskij-front-zmin-stav-na-zahist-molodizhnogo-parku-mista.html). – 2012. –
2.04).

http://byut.com.ua/news_region/10402.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9580-kerchenskij-front-zmin-stav-na-zahist-molodizhnogo-parku-mista.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9580-kerchenskij-front-zmin-stav-na-zahist-molodizhnogo-parku-mista.html
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***

У Криму в офісі республіканської громадської приймальні «УДАРу Віталія Кличка»
відбулося чергове засідання лідерів регіональних організацій партії. Захід відкрив голова
Кримської організації партії «УДАР» Олександр Мочков звітом про останні події та
досягнення партії. Після чого запропонував усім регіональним керівникам осередків
«УДАРу» доповісти про роботу на місцях.

Учасники зборів поінформували голову республіканської організації про реєстрацію
первинних осередків партії на рівні сільрад та окремих сіл, а також про відкриття
громадських приймалень «УДАРу»

За словами учасників зборів, кримчани активно вступають у партію. Протягом
останніх місяців до місцевих партосередків зверталися активні громадяни, які прагнуть
змін у державі і вважають,  що саме з партією «УДАР Віталія Кличка»  вони зможуть
реалізувати ці зміни.

Заступник голови Кримської організації партії «УДАР Віталія Кличка» Віталій
Дацюк розповів про підготовку Республіканської конференції партії, яка відбудеться
усередині квітня і запропонував керівникам місцевих організацій визначатися із
делегатами (Кримський республіканський осередок «УДАРу» готується до конференції
// Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/krimskiy-
respublikanskiy-oseredok-udaru-gotuyetsya-do-konferentsiyi). – 2012. – 2.04).

Вінницька область

Останнім часом на Вінниччині стала помітною значна активізація депутатів місцевих
рад, обраних від Компартії України. І відбувається це завдяки послідовній і наполегливій
роботі з народними обранцями районних та міських партійних комітетів. Ось і цього разу
Тиврівський райком за сприяння обласного комітету КПУ провів збори депутатів
сільських, селищних та районних рад, сільських голів-комуністів спільно з активом
районної партійної організації.

В роботі зборів взяли участь перший секретар обкому КПУ Л.  О.  Закусилова та
голова районної організації ветеранів І. П. Войтенко.

Підсумки роботи депутатів місцевих рад,  сільських голів,  обраних від Компартії
України, за 2011 р. підбив та накреслив завдання на 2012 р. у своїй доповіді перший
секретар райкому КПУ Д. В. Осипчук.

Червоною ниткою крізь доповідь та виступи учасників зборів пролягла теза зі
Статуту КПУ про те,  що «Комуністична партія України виражає інтереси трудящих-
робітників, селян, інтелігенції, військовослужбовців, молоді, безробітних, пенсіонерів,
організує їх на захист цих інтересів».

Як свідчать факти, для відстоювання цих інтересів необхідно наполегливо
працювати. Гришовецькому сільському голові – комуністу Галині Ільніцькій довелося
немало зусиль докласти для того, аби переконати районне керівництво в необхідності
відкриття дитячого садка в с. Кобилецькому. Саме завдяки наполегливості комуніста,
Сліднянського сільського голови Василя Гнилюка було відкрито дитячий дошкільний
заклад і в с. Сліди.

А в с. Красному, Новоміської сільської ради, яку очолив комуніст Володимир
Максименко, успішно функціонує «соціальна» лікарня для одиноких престарілих
громадян, відкрито додаткову групу в дитсадку, для якої придбали необхідні предмети
побуту. Постійно допомагає мешканцям територіальний і місцевий комунгосп, на базі
якого відкрито молокоприймальний пункт. Очолює ж цей підрозділ комуніст Леонід
Клименко.

http://klichko.org/ua/news/news/krimskiy-respublikanskiy-oseredok-udaru-gotuyetsya-do-konferentsiyi
http://klichko.org/ua/news/news/krimskiy-respublikanskiy-oseredok-udaru-gotuyetsya-do-konferentsiyi
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Тільки завдяки тісній співпраці Жахнівського сільського голови комуніста Леоніда
Мачая і депутата Тиврівської районної ради комуніста Бориса Рудого в селі здійснюється
багато добрих справ для територіальної громади.

Районна організація Всеукраїнського союзу жінок-трудівниць «За майбутнє дітей
України», очолювана комуністом Лідією Колісніченко активно долучилася до проведення
фестивалю для дітей-інвалідів «Повір у себе» та конкурсу «Таланти багатодітної родини».

Після обговорення доповіді, учасники зборів прийняли відповідну резолюцію, котра
передбачає ряд конкретних дій стосовно вирішення найактуальніших проблем
територіальних громад, координації дій у повсякденній практичній діяльності,
оперативного реагування на спроби політичних переслідувань депутатів-комуністів з боку
владних структур (Депутати-комуністи Вінниччини за роботою // Компартія України
(http://www.kpu.ua/deputati-komunisti-vinnichchini-za-robotoyu/). – 2012. – 26.03).

Волинська область

Депутат Волинської обласної ради від ВО «Свобода» Олександр Пирожик вніс на
чергову сесію проект звернення Волинської обласної ради про неприпустимість
запровадження в Україні другої державної мови та наступу на українську мову як
конституційно закріплену єдину державну.

У розробленому депутатом від ВО «Свобода» проекті зверненні йдеться:
«Заяви щодо можливого запровадження в Україні другої державної мови –

російської,  до яких вдаються найвищі посадові особи Української держави включно з
Президентом, викликають несприйняття та обурення волинської громади. Такі
провокативні заяви систематично з’являються, коли погіршується соціально-економічна
ситуація в державі, аби відволікти суспільство від нагальних проблем та викликів, які
перед ним постають.

Насправді проблеми другої державної мови в Україні не існує. Вона штучно
створюється деструктивними антиукраїнськими силами, що збурює соціальну напругу в
суспільстві, не сприяє політичній стабільності, порозумінню та суспільній злагоді.

На сьогодні в Україні немає перешкод чи заборон для вільного розвитку мов
національних меншин, зокрема й російської. Натомість, у багатьох регіонах спостерігаємо
процеси наступу на українську мову, витіснення її з культурної, освітньої та
інформаційної сфер, закриття українських шкіл і т.д. Це – недопустимі речі. Держава
насамперед має стати на захист української мови, укріплюючи її статус у сфері офіційного
та ділового спілкування, інформаційного та культурного простору, інакше Україна
ризикує втратити свою національну мову. Зважаючи на такі процеси, виклики й ризики, з
цим пов’язані, запровадження в Україні другої державної мови є недопустимим (З
ініціативи свободівця Волинська облрада розгляне звернення щодо неприпустимости
запровадження в Україні другої державної мови // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028783/). – 2012. – 23.03).

Дніпропетровська область

«Соціальна прірва між власниками промислових підприємств та робітниками, що
ледве зводять кінці з кінцями, разюче нехтування національними правами українців,
зневага над історичною пам’яттю перетворюють Січеславщину в регіон, де може
вибухнути Третя українська національна революція», – заявив лідер Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» Олег Тягнибок під час зустрічі з українцями Кривого Рогу
Дніпропетровської області 28 березня 2012 р.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028783/
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Також лідер «Свободи» зазначив: «Справи на підприємствах олігархів у Кривому
Розі йдуть чудово. Проте, лише для їхніх власників. Два роки поспіль прибутки
збільшуються шаленими темпами. Лише минулого року чистий прибуток на
Центральному ГЗК збільшився в два рази порівняно з 2010 р., а на Північному ГЗК –
утричі. Але, незважаючи на це, кількість працівників комбінатів постійно скорочується.
Поки життя олігархів «покращується вже сьогодні», робітників викреслюють зі штату
підприємств, переводячи у «підрядники», або просто звільняють, залишаючи їх без
соціальних гарантій і перспектив на майбутнє. Лише згідно з офіційною звітністю
ахметовських директорів, за останній рік разом на двох підприємствах було звільнено як
мінімум 1163 працівники. Крім того, багатьох перевели на півставки, позбавили
соціального пакету тощо.

Надприбутки олігархів ростуть, а людей, які своєю тяжкою працею забезпечують ці
результати, звільняють, лишаючи напризволяще. Власники промпідприємств можуть
дозволити собі купити палац у будь-якому куточку світу, натомість працівник комбінату
або «оптимізований» підрядник не може заробити на звичайну квартиру за все своє життя!

Залишені без засобів до існування люди потерпають і від жахливої екологічної
ситуації в регіоні. Через повне ігнорування потреби термінової екологічної модернізації
виробництва навколишнє середовище стає ледь придатним до життя, а показники
захворюваності на онкологічні та серцево-судинні захворювання на Криворіжжі – одні з
найвищих по Україні.

Всеукраїнське об’єднання «Свобода» послідовно виступає за повернення в народну
власність стратегічних підприємств та проведення перевірки законності приватизації всіх
великих підприємств.  Надра України належать українцям,  і кожен робітник має
отримувати гідну винагороду за свою тяжку працю» (Олег Тягнибок: «Революція проти
соціальної та національної несправедливості розпочнеться з Дніпропетровщини» //
Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028940/). – 2012. –
30.03).

***

30 березня у Дніпропетровську під стінами обласної райдержадміністрації та
облради відбулася акція протесту проти намагання влади закрити одну з найвпливовіших
опозиційних газет в регіоні «Лица».

На сьогодні відбулися три судові засідання.  А вже у квітні може бути прийняте
рішення. Газета «Лица» жорстко критикує владу і не виключає, що стане черговою
жертвою політичного режиму (Дніпропетровська «Батьківщина» захищає опозиційну
газету // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/10462.html). – 2012. – 30.03).

***

Лидера ВО «Свобода» Олега Тягнибока на Днепропетровщине встречали союзники
по Комитету сопротивления диктатуре

В течение двух дней Олег Тягнибок побывал в Днепропетровске, Кривом Роге,
Никополе, Марганце, Новомосковске, Павлограде, Днепродзержинске, где встречался с
местными жителями и представителями оппозиционных партий.

«Визит на Днепропетровщину – один из этапов плановых поездок по регионам
Украины, – рассказал на пресс-конференции в областном центре председатель ВО
«Свобода». – И на западе, и на востоке страны людей очень интересуют объединительные
процессы оппозиции, выполнение Закона о выборах, планы объединенной оппозиции по
дальнейшим реформам. Конечно, специфика в каждой области своя. К примеру, в
Никополе, Марганце, Кривом Роге люди высказывали неудовлетворение ходом

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028940/
http://byut.com.ua/news_region/10462.html
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проведения пилотного процесса по реформированию медицины. Многие отмечали, что в
их городах закрываются целые отделения и больницы, растут цены на лекарства и сами
медикаменты недостаточно хорошего качества».

Олег Тягнибок подчеркнул также, что поступает очень много жалоб на своеволие
местной власти: не решаются социальные вопросы, уничтожается мелкий и средний
бизнес и т.д.

Лидер ВО «Свобода» отметил также растущую политическую активность наших
соотечественников и в том числе жителей Днепропетровщины, которые, по его мнению,
комментируют общественно-политическую ситуацию в стране зачастую не хуже
профессиональных политологов.

«Сегодня самое важное – сформировать общую политическую платформу с
союзниками по оппозиции, – высказал свою точку зрения руководитель патриотической
политсилы. – Необходимо выработать перечень совместных законопроектов, которые
будут организованы после нашей победы на парламентских выборах».

О том, что оппозиционные силы стали работать более слаженно и энергично,
свидетельствует тот факт, что Олега Тягнибока на Днепропетровщине приветствовали
представители союзников по Комитету сопротивления диктатуре: партии ВО
«Батьківщина» и «УДАР». В частности, в Никополе руководитель «Свободы» встретился
с народным депутатом Украины от БЮТ Михаилом Соколовым.

«Наши силы объединяются, и мы приложим все возможности, чтобы оппозиция
действовала единым фронтом и смогла набрать на предстоящих парламентских выборах
большинство голосов», – подчеркнул Михаил Соколов (Белый А.  Партия
«Батьківщина», ВО «Свобода» и партия «УДАР» прилагают все усилия, чтобы
оппозиция действовала сообща // Днепр вечерний (http://dv-gazeta.info/politic/oppozitsija-
vpered.html). – 2012. – 30.03).

Донецька область

24 марта 2012 г. на базе легкоатлетического манежа ДонНТУ состоялось
торжественное открытие чемпионата Украины по киокушинкай каратэ.

Представители из более чем 20 областей, в том числе и Донецкой, стали участниками
соревнований в Донецке. Cвыше 300 спортсменов в возрасте от 8 до 13 лет сражались за
почетное звание чемпиона страны и честь своего клуба.

Главной целью организаторов состязаний является пропаганда здорового образа
жизни, а также популяризация киокушинкай каратэ среди молодого поколения.

Организатор мероприятия – Донецкая областная ассоциация киокушинкай каратэ, а
спонсорами являются Коммунистическая партия Украины, первый секретарь Донецкого
обкома КПУ народный депутат Украины Николай Кравченко, первый секретарь
Донецкого обкома Ленинского Коммунистического Союза Молодежи Украины Ольга
Тарасенко, народный депутат Украины Евгений Волынец, депутат Донецкого областного
совета Алексей Сучков (Коммунисты за развитие спорта // Компартія України –
http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/kommunisty-za-razvitie-sporta/). – 2012. – 30.03).

***

Донецкий городской голова Александр Лукьянченко уверен, что на предстоящих в
октябре выборах в Верховную Раду количество округов в Донецке не изменится. Об этом
он сообщил 30 марта.

По словам Лукьянченко,  изменений в разделе округов в Донецке быть не должно.
«Кто бы там не нагнетал обстановку и чтобы не предлагал, в Донецке было и останется
5 избирательных округов», – подчеркнул мэр.
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Городской голова напомнил, что несмотря на изменения в законодательстве,
количество округов в областном центре уже третьи выборы подряд остается неизменным.
«Я надеюсь, что такая стабильность городу только на пользу. А кто в каких регионах
предлагает добавлять новые округа –  это вопросы ЦИК,  а не местной власти»,  –
резюмировал Лукьянченко (Пройти в Раду от Донецка имеют шанс пять
мажоритарных кандидатов // Донбасс (http://donbass.ua/news/region/2012/03/30/proiti-v-
radu-ot-donecka-imejut-shans-pjat-mazhoritarnyh-kandidatov.html). – 2012. – 30.03).

***

На брифинге для журналистов секретарь Мариупольского городского совета Андрей
Федай представил нового председателя фракции Партии регионов в горсовете, которым
стал депутат Петр Иванов.

Ранее возглавлявший фракцию Александр Любый написал заявление о переходе на
работу в исполнительные органы горсовета: председателем Приморской районной
администрации и членом исполнительного комитета горсовета.

На очередную сессию городского совета готовится решение о включении
Александра Любого в состав исполкома и, поскольку эти обязанности нельзя совмещать с
деятельностью депутата, выводе его из состава депутатов городского совета.

На заседании фракции Партии регионов, состоявшемся 27 марта, единогласно было
принято решение избрать Петра Иванова председателем фракции ПР в городском совете
(Кудрина Л. Петр Иванов – руководитель фракции Партии регионов // Приазовский
рабочий (http://www.pr.ua/news.php?new=18030). – 2012. – 31.03).

Житомирська область

Голова Житомирської територіальної організації «Фронту Змін», депутат
Житомирської обласної ради Геннадій Зубко звернувся із депутатськими запитами до
прокурора міжрайонної природоохоронної прокуратури та до державної екологічної
інспекції в області з вимогою прозвітувати стосовно факту забруднення річки Уж в
Коростенському районі Житомирської області.

«В масмедіа впродовж двох тижнів з’являється розрізнена інформація стосовно
масштабів забруднення річки Уж. Ситуацію кваліфікують як «екологічну катастрофу».
Проте,  до цього часу громадськість не поінформована в повному обсязі про стан справ,
яку загрозу і на якій території несе забруднення та яким чином буде усунено наслідки
лиха», – говорить голова територіальної організації «Фронту Змін».

Саме тому Геннадій Зубко у депутатському запиті наполягає на наданні повної
інформації стосовно факту забруднення річки Уж в Коростенському районі Житомирської
області та інформуванні щодо стану справ депутатів обласної ради, а відтак, і всіх
мешканців Житомирщини (Геннадій Зубко вимагає від контролюючих органів
Житомирщини прозвітувати щодо забруднення річки Уж // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/politica/37879-gennady-zubko-vimagaye-vd-kontrolyuyuchih-organv-
zhitomirschini-prozvtuvati-schodo-zabrudnennya-rchki-uzh.html). – 2012. – 23.03)

***

Відбулася прес-конференція для житомирських обласних засобів масової інформації
народного депутата України Євгена Суслова, який побував у Житомирі та провів декілька
зустрічей з виборцями. Йшлося і про політику і про економіку. Євген Суслов повідомив
про причину виходу із фракції БЮТ «Батьківщина».
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На його думку,  він не зміг змиритися з чварами та узурпацією влади декількох
депутатів у фракції.

І тому,  природно,  разом з Наталією Королевською та іншими,  на його погляд,
прогресивними депутатами формують нове  політичне обличчя України.

Євген Суслов – народний депутат України: «Відбувся з’їзд української соціал-
демократичної партії. Ми підтримали ініціативу громадських лідерів, була змінена назва
партії, це «Україна вперед»  або повна назва «Партія Наталії Королівської – Україна
вперед». У нас відбувся перший крок до об’єднання громадських організацій в потужну
силу, яка приведе нових людей, які мають бажання, можливості і хочуть змінити ситуацію
в нашій державі.»

Журналістів цікавили і питання здійснення економічних реформ, формування засади
внутрішньої та зовнішньої політики, які пропонуватиме нове політичне об’єднання.
Депутат був скромним і сказав, – буде програма і буде можливість ознайомитись із новою
політикою, яку ми запропонуємо.

Євген Суслов – народний депутат України: «Ми маємо намір, і я думаю, що буде
можливість нам показати  як саме проводити ті ж самі реформи.»

Народний обранець відповів на інші запитання та поділився поглядами об’єднання
громадськості навколо ідеї державотворення та економічного добробуту українців
(Народний депутат представив новий політичний проект // Житомирська обласна
державна телерадіокомпанія
(http://tvradiozt.com.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=5221:2012-03-23-
11-53-44&catid=1:latest-news&Itemid=99). – 2012. – 23.03).

***

У м. Червоноармійськ Житомирської області відкрито добудовану районну лікарню.
Участь у відкритті нового медичного закладу взяли Голова Верховної Ради України,

Голова Народної Партії Володимир Литвин, народний депутат України Микола Рудченко,
представники місцевої влади.

Медичний заклад став взірцевим не лише завдяки сучасним умовам для отримання
медичної допомоги, а й використанню енергозберігаючих технологій. Приміром, тепло у
приміщеннях утричі дешевше, завдяки встановленню спеціальних котлів.

Завершити стратегічно важливий для Червоноармійського району довгобуд стало
можливим завдяки надходженню з держбюджету протягом двох останніх років 30 млн грн
на соціально-економічний розвиток району.

Народний депутат України Микола Рудченко, голова обласної організації Народної
Партії, зазначає, що заслуга в тому, що у Житомирській області щотижня відкривають
нові об’єкти соціальної сфери вихідців області,  які не забувають і дбають про інтереси
рідного краю на всеукраїнському рівні. Приміром, до ювілею Житомирщини планували
скерувати в область 75  млн додаткових коштів,  але вже тепер отримано 83  млн грн.
Володимир Литвин додав: «Це закономірно, адже кожен політик повинен пам’ятати про
рідний край і його відродження». Саме тому будь-які закиди про свою надмірну опіку
Житомирщиною відкидає і наголошує – «робив і робитиму все для області». Того ж дня
усі 36 фельдшерсько-акушерських пунктів Червоноармійського району отримали від
благодійного фонду Володимира Литвина «Майбутнє України» велосипеди, оскільки
такий вид транспорту залишається найпопулярнішим у селі (На Житомирщині за
сприяння народників відкрилась нова лікарня // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=26&ArticleID=15586&). –
2012. – 26.03).

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=26&ArticleID=15586&
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***

Житомирська обласна організація партії «Народна влада» відмінила своє попереднє
рішення щодо входження до партії «Об’єднані ліві і селяни».

25 березня 2012 р. Житомирська обласна організація партії «Народна влада» на своїй
конференції (загальних зборах) переважною більшістю голосів (одноголосно) ухвалила
рішення увійти до складу Житомирської обласної організації Соціалістичної партії
України. Про це йдеться у спільній політичній заяві Житомирських обласних організацій
Соціалістичної партії України та партії «Народна влада».

У заяві обласна організація партії «Народна влада» вказує, що «об’єднуючою силою
у процесі консолідації лівих і лівоцентристських сил в Україні може стати лише
Соціалістична партія, як потужна і авторитетна політична організація, яка першою у
1991 р. підняла прапор боротьби за соціальну справедливість, солідарність і
демократичний шлях розвитку суспільства».

«Ми вважаємо, що безкінечне клонування усіляких партій під гучними назвами – це
хибний і безплідний шлях у нікуди, який хіба що тішить самолюбство кількох їхніх
лідерів», – йдеться у документі.

Зі свого боку, Житомирська обласна організація Соціалістичної партії України з
розумінням і повагою ставиться до такого рішення товаришів з партії «Народна влада».

Представники обох партій дійшли згоди, що головним документом під час процесу
об’єднання буде Статут Соціалістичної партії України.

Заява ухвалена і підписана 25 березня 2012 р.Віктором Голентовським (колишній
голова обласної організації «Народна влада») і Олегом Пінським (голова обласної
організації СПУ).

Представники обох партій дійшли згоди, що головним документом під час процесу
об’єднання буде Статут Соціалістичної партії України.

Соціалісти і члени партії «Народна влада» вважають, що настав час реальних кроків
на шляху об’єднання лівих і лівоцентристських сил. Від гасел і закликів – до конкретних
дій!

25 березня на черговому засіданні Житомирського обкому СПУ Голова СПУ
Олександр Мороз вручив партійні квитки колишнім представникам «Народної влади»,
зокрема голові організації Віктору Голентовському, його заступнику Сергію Гмируку та
іншим активістам (До Житомирських соціалістів приєдналась партія «Народна влада»
// Соціалістична партія України (http://www.spu.in.ua/ua/news/29068). – 2012. – 26.03);
(Олександр Мороз особисто прибув у Житомир на об’єднання СПУ та «Народної
влади» // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/37979-oleksandr-moroz-
osobisto-pribuv-u-zhitomir-na-obyednannya-spu-ta-narodnoyi-vladi.html). – 2012. – 27.03).

***

28 березня у Житомирі відбулася прес-конференція, присвячена спільній позиції
депутатів опозиційних сил щодо можливого продажу Ботанічного саду Житомира.

Позицію фракції «Батьківщина» у Житомирській міськраді озвучив голова фракції
партії в міській раді Олександр Радько (Житомирська «Батьківщина» озвучила свою
позицію по Ботанічному саду // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/38034-
zhitomirska-batkvschina-ozvuchila-svoyu-pozicyu-po-botanchnomu-sadu.html). – 2012. –
29.03).

***

http://www.spu.in.ua/ua/news/29068
http://ruporzt.com.ua/politica/38034-zhitomirska-batkvschina-ozvuchila-svoyu-pozicyu-po-botanchnomu-sadu.html
http://ruporzt.com.ua/politica/38034-zhitomirska-batkvschina-ozvuchila-svoyu-pozicyu-po-botanchnomu-sadu.html
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За наполяганням «Фронту Змін» 29 березня в ході сесії Червоноармійської районної
ради було спрямовано 400 тис. грн на побудову станції знезалізнення води для мешканців
селища Червоноармійськ Житомирської області.

«У Червоноармійську в питній воді вміст заліза перевищує норму у 4–5 разів. Про це
свідчать висновки санстанції. Інформацію підтверджує керівництво водоканалу. Медики
констатують, що таке порушення норм вмісту заліза у питній воді провокує ряд
захворювань у людей починаючи від звичайного запаморочення і до онкохвороб.  На
сполох б’ють вихователі дитячих саків,  адже саме таку шкідливу воду змалку вживають
діти. Тому, за багаточисленними зверненнями жителів Червоноармійська ми наполягли на
спрямуванні коштів на побудову станції знезалізнення води», – розповідає проблематику
ситуації в Червоноармійську депутат Житомирської обласної ради від «Фронту Змін»
Дмитро Кропачов.

За його словами,  потреба в коштах складає 850 тис.  грн.  На черговій сесії райради,
незважаючи на протидію провладних депутатів, спільними зусиллями опозиційних
депутатів від партій «Фронт Змін», «Батьківщина», «Свобода», «Українська платформа» з
коштів державної субвенції на розвиток території Червоноармійського району було
спрямовано 400 тис. грн на побудову у містечку станції знезалізненя води.

«Ці гроші дадуть змогу найближчим часом вже розпочати будівництво станції.
Решту планується виділити до кінця року із залишків коштів по тендорах.
Червоноармійськ вперше за десятки років отримає якісну питну воду», – підсумував
сказане Дмитро Кропачов («Фронт Змін» наполіг на виділенні 400 тис грн для побудови
станції знезалізнення води у Червоноармійську // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/topnews/38035-front-zmn-napolg-na-vidlenn-400-tis-grn-dlya-
pobudovi-stancyi-znezalznennya-vodi-u-chervonoarmysku.html). – 2012. – 29.03).

***

За ініціативою фракції «Фронт Змін» у Житомирській міській раді виділено 3,5 млн
грн на проведення обстеження та ремонту ліфтів у багатоповерхових будинках міста
Житомира. Також фронтовики ініціюють виділення ще 3 млн грн на проведення
капітального ремонту самих багатоповерхівок.

«Фронт Змін» займає принципову позицію в питаннях покращення умов життя в
місті Житомирі», – заявив голова фракції партії в Житомирській міськраді Володимир
Михалець. – «Саме тому, за зверненнями житомирян, у грудні минулого року ми почали
шукати шляхи вирішення питання обстеження та ремонту ліфтів. Сьогодні вже виділено
3,5  млн грн,  аби можна було розпочати ремонтні роботи ліфтів,  які відпрацювали понад
25 років».

За словами Володимира Михальця, «це далеко не вся сума необхідна для приведення
ліфтового господарства у належний стан. Проте, головне: роботи розпочато, а стан справ з
ремонтом фронтовики контролюватимуть і надалі та приділятимуть увагу не лише ліфтам,
а й капітальному ремонту багатоповерхівок». Зокрема, депутат повідомив, що в змінах до
бюджету на 2012 р. фракція «Фронт Змін» ініціює виділення 3 млн грн на проведення
капітального ремонту багатоповерхових будинків у Житомирі.

«Бюджетне планування було проведено неправильно. При потребі на ремонт
багатоповерхівок в 67 млн, виділяється лише 3 млн грн та ще 7 млн на ремонт будинків, де
стан критичний: протікає дах чи практично відсутні комунікації. Влада знаходить гроші
на безліч питань, але не на ті проблеми, які турбують мешканців міста. Тому, фракція
ініціює доручення департаменту фінансів міськради вишукати гроші на проведення
капітальних ремонтів багатоповерхівок у цьому році, а не виділяти кошти за підсумками
півріччя чи року,  коли прийде осінь-зима й проведення ремонтних робіт буде або
неможливим, або не якісним», – наполягає голова фракції «Фронт Змін» («Фронт Змін»
домігся виділення 3,5 млн грн на ремонт ліфтів житомирських багатоповерхівок //
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«Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/38080-front-zmn-domgsya-vidlennya-35-
mln-grn-na-remont-lftv-zhitomirskih-bagatopoverhvok.html). – 2012. – 30.03).

Закарпатська область

Депутат Ужгородської міської ради від партії «УДАР Віталія Кличка» Ростислав
Буланов звернувся до мера Ужгорода Віктора Погорєлова. Представник «УДАРу» вимагає
розібратися, чи законно ведеться будівництво на зеленій зоні, що прилягає до
багатоповерхівок на вулицях 8 Березня та Грушевського.

Про це Буланова попросили мешканці чотирьох ужгородських багатоповерхівок,
адже саме активіст партії Кличка неодноразово відстоював права ужгородців з багатьох
подібних питань.

«До мене звернулись мешканці багатоповерхівок, – розповів депутат журналістам. –
На зеленій зоні впритул до цих будинків серед ночі почали споруджувати новобудови.
Звісно, ужгородців навіть не спитали про те, чи не проти вони залишитись без майданчика
на користь нової багатоповерхівки. Тож, до 2 квітня у Державній інспекції архітектурно-
будівельного контролю мені мають надати висновок щодо законності дій забудовника,  а
також наявності у нього відповідних майнових та дозвільних документів».

У разі виявлення порушень законодавства депутат від партії «УДАР» вимагатиме
притягнути забудовника до відповідальності та припинити будівництво у зеленій зоні
вказаних будинків («УДАР» допоможе ужгородцям захистити сквер від будівельників
// Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-dopomozhe-
uzhgorodtsyam-zahistiti-skver-vid-budivelnikiv). – 2012. – 29.03).

***

Чим ближче до парламентських виборів, то яскравішими стають владні лозунги
щодо близького покращення життя українців. У Закарпатській обласній організації
«Фронт Змін» прокоментували останні соціальні ініціативи уряду, покликані збільшити
пенсії та матеріальну допомогу малозабезпеченим громадянам.

За словами голови Закарпатської обласної організації Політичної Партії «Фронт
Змін» Валерія Лунченка, рівень життя громадян нестримно знижується. Затверджені
Державним бюджетом розміри прожиткового мінімуму та мінімальної зарплати на 2012 р.
не дозволяють людям задовольнити мінімальні життєві потреби, не кажучи вже про
розвиток чи якусь перспективу.

Щоб задобрити електорат перед прийдешніми парламентськими виборами,
Янукович і його команда вдалися до звичного перевіреного методу – солодких обіцянок
найбільш незахищеним верствам населення. Однак, аби мінімально підвищити виплати, у
бюджеті грошей немає, а постійна брехня і невиконання планів призвели до того, що
Україні перестав довіряти Захід. Яскраве свідчення цьому – відмова у наданні чергового
валютного кредиту.

Натомість у «Фронті Змін» пропонують принципово інший підхід до зміни системи
соціального захисту та пенсійного забезпечення. Спеціалісти партії розробили власний
пакет законів, які стабілізують економічну ситуацію й відновлять соціальну

Керівник Закарпатського «Фронту Змін» переконує, що кроки, які пропонує його
партія, – це реальна можливість підвищення пенсій для всіх категорій громадян.
Мінімально вона повинна становити – 1149 грн., що дорівнює прожитковому мінімуму. У
держбюджеті є гроші і на підвищення пенсій колишнім військовим, однак уряд не
приймає необхідної постанови. «Фронт Змін» вимагає збільшити пенсії військовим на
800 грн, як записано в законі. Малозабезпечені родини замість нинішніх 560 грн. повинні
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отримувати 1500. Бюджетникам «Фронт Змін» пропонує протягом року підвищити
зарплату на третину.

«Україні потрібна демократична влада. Хто не справляється – відходить в бік, це
закон живої природи. Українці гідні достойного життя і досить вже наступати на одні й ті
ж граблі. Я сподіваюся, що український народ не вестиметься на подібні передвиборчі
приманки і голосуватиме розумом. В іншому випадку змінити щось у цій країні буде
неможливо», – зазначив Валерій Лунченко («Соціальні ініціативи Януковича –
неприхована приманка перед виборами, – Закарпатський «Фронт Змін» // Закарпаття
online (http://zakarpattya.net.ua/Partiji/94743-“Sotsialni-initsiatyvy-IAnukovycha-–-
neprykhovana-prymanka-pered-vyboramy---Zakarpatskyi-Front-Zmin). – 2012. – 30.03).

Запорізька область

26 березня 2012 р. Орджонікідзевський районний суд м. Запоріжжя розпочав розгляд
адміністративного протоколу, складеного міліцією на керівника Запорізької «Свободи»
Віталія Подлобнікова. Місцева влада звинувачує свободівця в організації вшанування
пам’яті Героїв Крут 29 січня цього року.

Тоді на пішу ходу центральним проспектом Запоріжжя попри 20 градусний мороз
зібралося більше 200 свідомих запоріжців. Проведенню маршу намагалися перешкодити
працівники міліції, проте їм забракло аргументів у суперчці зі свободівцями: Суддя Інна
Крамаренко, яка розглядає справу, за клопотанням захисника Віталія Подлобнікова,
заступника голови Запорізької організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Сергія
Гайдука, ухвалила рішення про перенесення розгляду справи на 9 квітня через
необхідність витребування додаткових документів.

Свободівець Сергій Гайдук підкреслив: «Проведення мирних зібрань регулює ст.39
Конституції України, яка передбачає повідомлення органів місцевого самоврядування про
проведення мирних заходів. Таке повідомлення про проведення маршу на честь Героїв
Крут було надіслано на адресу запорізького міського голови за два дні до його
проведення. При цьому чинне законодавство не передбачає отримання організатором
заходу дозволу від влади на його проведення. Тому складення протоколу на організатора
заходу є абсурдним і протиправним та свідчить про посилення тиску влади на
Всеукраїнське об’єднання «Свобода» напередодні проведення парламентських виборів»
(Влада судить Запорізьку «Свободу» за вшанування Героїв Крут // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028838/). – 2012. – 26.03).

***

27 марта в центре Запорожья около 300 сторонников Коммунистической партии
Украины с красными знаменами и плакатами «Фашизм не пройдет» штурмовали
запорожский Дворец культуры «Орбита», где глава ВО «Свобода» О. Тягнибок встречался
со своим электоратом.

Пикетчики заявляли, что намерены «проучить» главу украинских националистов,
«сплотиться и дать отпор националистам, которые ползут на юго-восток Украины.

О. Тягнибоку удалось незамеченным пройти мимо рассерженной толпы, состоящей в
основном из людей преклонного возраста.

После получасовой осады здания пикетчики пошли штурмом на кордоны милиции,
ограждающих их от входа ДК «Орбита».

Пенсионерам удалось прорвать оцепление, однако спецподразделение «Беркут»
заблокировало толпе вход в помещение, где находился О. Тягнибок.

Участники митинга, который имел официальное название «Встреча с народным
депутатом Алексеем Бабуриным», скандировали у дверей ДК – «Фашизм не пройдет».
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Как отметил в ходе встречи с запорожским активом глава ВО «Свобода»
О. Тягнибок, «запорожские коммунисты пришли к нему с портерами Сталина, чтобы
извиниться».

По словам О. Тягнибока «завершилась почти трехлетняя судебная эпопея,
начавшаяся после того как лидер комунистов Петр Симоненко обвинил «Свободу» в том,
что ее будто бы финансируют разные олигархи»

«И суд обязал Петра Симоненко на первой полосе газеты «Коммунист»
опубликовать извинения перед всеукраинским объединением «Свобода» за его клевету. Я
так понимаю, что Симоненко как-то неудобно это делать через газету и он прислал своих
запорожских единомышленников, чтобы они лично извинились передо мной», – рассказал
О. Тягнибок (В Запорожье «Беркут» защитил Тягнибока от коммунистов //
Главное(http://glavnoe.ua/news/n98061). – 2012. – 28.03).

***

29 березня, керівники Запорізької обласної та міської організацій політичної партії
«Фронт Змін» представили у Запоріжжі соціальну ініціативу партії: збільшити соціальні
виплати малозабезпеченим верствам населення за рахунок зменшення витрат бюджетних
коштів на чиновників, депутатів і уряд.

На думку голови Запорізької обласної організації «Фронту Змін» Михайла
Полковнікова, влада вже почала підготовку до парламентських виборів-2012. Напередодні
виборів президент вирішив згадати про своїх виборців і знову обіцяє «покращення життя
вже сьогодні»,  розраховуючи купити голоси українців за ті подачки,  які пропонує як
соціальні ініціативи.  На думку опозиції такі дії не що інше,  як неприкрита соціальна
корупція.

Натомість, «Фронт Змін» вимагає від влади відновити реальну соціальну
справедливість, а не згадувати про свої обіцянки перед народом напередодні виборів.

Головним критерієм нової соціальної політики, запропонованої «Фронтом Змін» є те,
що кошти для виплат будуть не «вичавлювати» з народу (шляхом збільшення податків,
введення нових податків, урізання зарплат бюджетникам і т.д.), а вони з’являться після
введення режиму економії витрат на обслуговування владного апарату.

«Дивно: з 2009 р. проводиться оптимізація в державних структурах, кількість
чиновників скорочується, але при цьому витрати на їх утримання – неухильно ростуть.
Дивна арифметика виходить в нашій державі», – заявив з цього приводу керівник
Запорізької міської організації партії Едуард Гугнін.

За словами Михайла Полковнікова, для отримання додаткових 10 млрд. грн.,
необхідних для істотного збільшення соціальних виплат населенню України, потрібно,
наприклад, скасувати фінансування спеціального медобслуговування народних депутатів,
міністрів, керівників різних рангів; заборонити «безкоштовні» авіаперельоти
високопоставлених чиновників спеціальними літаками; припинити ремонти державних
дач і адмінбудівель; продати 10 з 13 державних резиденцій; скоротити витрати на органи
державної влади до рівня 2009 р. і т.д.

Отримані від економії 10 млрд. грн. «Фронт Змін» пропонує направити на
підвищення пенсій для всіх категорій громадян, збільшення виплат для дітей з
малозабезпечених сімей, підвищення зарплати бюджетникам на третину, тощо.

На даний момент «Фронт Змін» тільки почав розвивати свою соціальну ініціативу.
Пізніше, у всіх регіонах України пройдуть «круглі столи», де всі бажаючі зможуть внести
свої пропозиції,  а після цього все буде узагальнено і представлено до Верховної Ради у
вигляді законопроекту. Причому, «Фронт Змін» налаштований тільки на перемогу: «Якщо
депутати Верховної Ради нинішнього скликання за нашу ініціативу не проголосують – ми
приймемо ці соціальні законопроекти після виборів, тому що ми сподіваємося на краще,
віримо,  що в новому парламенті ми будемо представляти більшість»,  –  заявив Михайло
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Полковніков («Ініціативи Януковича – це неприкрита соціальна корупція», –
Запорізький «Фронт Змін» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9518-front-zmin-zaporizhzhja-vimagae-skorotiti-
vitrati-na-chinovnikiv.html). – 2012. – 29.03).

Івано-Франківська область

Фракція ВО «Свобода» заявляє: на Івано-Франківщині виникла гостра проблема, яка
загрожує повноцінному існуванню ріки Черемош. Це побудова 34 міні-ГЕС, що докорінно
змінить водну екосистему регіону.

Які загрози несе побудова цих міні-ГЕС?
1. Рентабельність цих проектів полягає в отриманні дешевої електроенергії, яка мала

би використовуватися на місці. Але вироблена від роботи міні-ГЕС електроенергія
надходитиме в загальну мережу, даючи прибуток приватним власникам міні-ГЕС, що
отримуватимуть гроші за так званим «зеленим тарифом»  у п’ятикратному розмірі за
кожен кіловат.

При проектуванні цих гідроспоруд обирають не місця із мінімальними ризиками для
людей та довкілля, а найбільш продуктивні для роботи турбін.

Вважаємо, що для місцевих жителів оплата за електроенергію не зменшиться, адже
змінювати спосіб нарахування платежів за електроенергію для жителів декількох сіл ніхто
не збирається. Отож, ані для місцевих мешканців, ані для держави не помітно економічної
вигоди чи доцільності у спорудженні міні-ГЕС.  Прикладом цього є вже наявні міні-
електростанції на річці Пробійна у Верховинському районі – там жодних пільг місцеве
населення не має.

2. Будівництво каскаду міні-ГЕС потягне за собою цілий комплекс
природоохоронних проблем: порушення русла та природного характеру течії ріки, забір
води та її втрату,  погіршення якості води після її проходження через систему труб та
турбін, порушення гідрологічного режиму, порушення нересту риб, міграції живих
організмів. Види, які очищують воду, буде знищено турбінами. Можуть посилитися зсувні
й ерозійні процеси, які вже сьогодні є однією з найбільших проблем Карпат.

3.  Ніхто не вірить,  що «як тільки збудують ГЕС –  усім буде добре».  Так само не
вірять і в те,  що ГЕС забиратиме не більше 20  відсотків річкового стоку,  як обіцяють
інвестори.  На Білому Черемоші вже поставили міні-ГЕС,  яка в трубу забрала всю воду,
натомість у руслі її вже немає. В інших селах, де будівництво вже розпочали, за
берегоукріплення навіть і не бралися. Труби прокладають де легше й коротше, а не попри
дорогу.

4. На цих територіях нині активно розвивається туризм – і водний, і піший. У
Верховинському районі нині 300 зелених садиб, готових приймати туристів.

Спорудження каскаду міні-ГЕС призведе до зменшення туристичної привабливості
та обмеження розвитку зеленого (екологічного) туризму – основи для розвитку
економічного потенціалу даної території.

5.  Ще більші ризики –  при будівництві каскаду греблевих ГЕС:  якщо під час
чергового паводку в гірському регіоні верхня дамба не втримає, то всі нижчі просто буде
знесено, що може потягнути за собою руйнування та людські жертви.

6. Треба також врахувати думку громадськості, місцевих жителів, у яких теж
виникають сумніви щодо законності будівництва міні-ГЕС.  Враховуючи економічні,
соціальні та природоохоронні проблеми, що вже виникли зі спорудженням цих об’єктів,
на думку фракції ВО «Свобода», недоцільно споруджувати міні-ГЕС без згоди людей,
адже загрози, які виникають для водної екосистеми та соціально-економічного розвитку
регіону,  зокрема в сфері туризму та рекреації,  можуть бути набагато більшими,  ніж
переваги альтернативної енергетики.

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9518-front-zmin-zaporizhzhja-vimagae-skorotiti-vitrati-na-chinovnikiv.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9518-front-zmin-zaporizhzhja-vimagae-skorotiti-vitrati-na-chinovnikiv.html
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Фракція ВО «Свобода» наполегливо рекомендує провести за участи екологічної
комісії обласної ради, подібних комісій сусідніх областей із залученням науковців
громадські слухання з цього приводу та вивчити думку місцевого населення (Заява
фракції ВО «Свобода» в Івано-Франківській облраді // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028770/). – 2012. – 23.03).

***

З ініціативи фракції Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Івано-Франківська
обласна рада ухвалила звернення до Президента України, Голови Верховної Ради України,
Прем’єр-міністра України з вимогою не допустити приватизації українських національних
духовних святинь.

У тексті звернення зазначено:
«Поданий депутатами від Партії регіонів, Блоку Литвина, Комуністичної партії та

групи «Реформи заради майбутнього» до Верховної Ради України законопроект
(реєстраційний № 9690 від 12 січня 2012 р.) «Про внесення змін до деяких законів України
(щодо передачі об’єктів культурної спадщини релігійним організаціям)» доволі
неоднозначно оцінюється у церковних і громадських колах області.

Так, у законопроекті пропонується вилучити Богоявленський собор, Києво-
Печерську та Почаївську лаври з переліку пам’яток культурної спадщини України, що
неодмінно потягне за собою зобов’язання для Кабінету Міністрів України передати
зазначені пам’ятки УПЦ московського патріархату.

Оскільки УПЦ (МП) є частиною Російської Православної Церкви, тому святині
нашого народу, передані у власність УПЦ (МП), фактично стануть власністю російської
церкви. На даний час можливість задовольнити свої духовні потреби в наших святинях
мають виключно прихожани московського патріархату. У подальшому це може призвести
до того,  що ці сакральні об’єкти будуть належати навіть не Російській церкві Кіріла
Ґундяєва, а Російській Федерації.

Перелічені осередки християнства на українських землях, продовжуючи перебувати
під окупацією комісарів «русскава міра», цілеспрямовано перетворюються в осередок
антиукраїнства, міжконфесійної неприязні, розбрату та протистояння в Україні.

Вважаємо, що законопроект є прямим зазіханням на духовні святині української
нації, продовженням тотального наступу на українське православ’я та намаганням
русифікації українського народу з допомогою московської церкви.

Такі жести нівелюють ідею створення єдиної помісної української церкви,  яка б
об’єднала державу.

Наша позиція однозначна – українські святині мають належати українському народу!
З огляду на зазначене ми, депутати Івано-Франківської обласної ради, вимагаємо

терміново вжити рішучих заходів щодо недопущення ухвалення запропонованого проекту
Закону України (реєстраційний № 9690 від 12 січня 2012 р.) «Про внесення змін до деяких
законів України (щодо передачі об’єктів культурної спадщини релігійним організаціям)»
(Прикарпатські свободівці – проти приватизації українських святинь // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028784/). – 2012. – 23.02).

***

Відбулося засідання виконкому Івано-Франківської обласної організації Народної
Партії. Розпочинаючи засідання виконкому, голова Івано-Франківської обласної
організації Народної Партії Михайло Негрич відзначив, що Народна Партія є
самодостатньою політичною силою і гідна брати участь у виборах народних депутатів
України самостійно. Оскільки вибори будуть відбуватися на пропорційній основі – 50 %
за виборчим списком у багатомандатному окрузі та 50  %  по мажоритарних виборчих

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028770/
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028784/
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округах, черговість у списку буде визначатися на підставі рейтингу партії в окрузі
напередодні офіційного старту виборчої кампанії. У період проведення виборчої кампанії
обласні виборчі штаби очолюватимуть голови регіональних партійних організацій, які й
координуватимуть передвиборчу роботу і відповідатимуть за результати виборів у регіоні.

«Необхідно зосередити всі сили на організаційній роботі для досягнення
максимального результату, позитивного голосування за кандидатів по партійному списку
та врахувати те, що саме за результатами голосування за Народну Партію
оцінюватиметься робота партійної організації. Ми повинні продемонструвати свою
згуртованість, єдність дій та перспективність політичної сили», – підкреслив Михайло
Негрич.

Підбиваючи підсумок, виконком Івано-Франківської обласної організації Народної
Партії зазначив також, що основну роботу партійної організації необхідно зосередити в
тих районах, де висуваються наші кандидати в народні депутати України (Івано-
франківські народники провели виконком // Офіційний сайт Народної Партії //
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=26&ArticleID=15585&). –
2012. – 26.03).

***

У Калуші відбувся з’їзд Української партії, який завершився саморозпуском партії з
метою об’єднання спільних сил з партією «Громадянська позиція». Про це на своїй
сторінці у Facebook повідомив голова Української партії, мер Калуша Ігор Насалик.

«Прийнятий Закон про вибори створений для того, щоб у опозиційних сил не було
жодного шансу і жодного інструменту, щоб впливати на долю країни, – зазначив Ігор
Насалик. – Було зрозуміло, що без об’єднання жодна з опозиційних сил не пройде, а ті що
пройдуть без об’єднання перетворяться на статистів і якщо ми не поступимось власними
амбіціями не станемо на одній платформі і організаційно, і ідейно, ми відкинемо країну
ще на 5 років назад, і для країни такий програш буде фатальним. Події 22 січня також
довели, що спроби блокування без пошуку компромісів не приводять ні до чого. Практика
показала, що блоки декількох партій без злиття нестійкі і при маленькому поштовху вітру
вони розлітаються ображені і самовпевнені що усе зможуть подолати поодинці».

На думку лідера Української партії, сьогодні стало цілком зрозуміло, що лише
кардинальні рішення можуть стати ефективними.  Тому у Калуші і відбувся з’їзд
Української партії, який завершився саморозпуском партії з метою об’єднання спільних
сил з партією «Громадянська позиція».

Депутати з’їзду одноголосно прийняли таке рішення.
«Це перший крок до об’єднання двох досвідів, – переконаний Ігор Насалик. –

Українська партія – молода партія, але змогла отримати підтримку на місцевих виборах на
рівні парламентських партій наприклад в Прикарпатті, лише тому, що кандидати яких
вона об’єднала, мали авторитет серед населення. Вони робили прості речі які давно
задекларовані державою, але вважалися утопічними та такими що не працюють... Нехай
це все прозвучало пафосно, але я впевнений, що лише на одній організаційній основі
навіть якщо це деколи втрата самоідентифікації може бути результат. В іншому випадку
це кульбабкові структури, що мають на меті лише працевлаштування купки політиків. Для
того щоб створювати правила спільного існування,  а саме цим є Закони,  потрібно йти з
готовим планом з умінням і розумінням, з доказами результату».

Лідер Української партії стверджує, що партійні осередки, яких є близько 200 по всій
Україні, «прийняли свідоме, нелегке рішення і пропозицію «Громадянської позиції» про
злиття на одній політичній та ідеологічній основі», – пише газета «Вікна» (Через Фейсбук
Насалик повідомив про саморозпуск Української партії // Галицький
корреспондент(http://www.gk-press.if.ua/node/6390). – 2012. – 27.03).

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=26&ArticleID=15585&
http://www.gk-press.if.ua/node/6390
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***

Щоб з’ясувати електоральні настрої Івано-Франківська соціологічна група «Рейтинг»
з 2 по16 березня провела своє дослідження, під час якого було опитано 800 громадян.
Відповідно до результатів мешканці Івано-Франківська найбільше довіряють лідерам
п’яти політичних сил.

«На першому місці опинився В. Кличко, який набрав 64 %, за ним іде О. Тягнибок –
51  %,  Ю.  Тимошенко –  50  %  та А.  Гриценко набрав 48  %»,  –  повідомив директор
соціологічної групи «Рейтинг» Олексій Антипович.

Натомість, за рівнем повної довіри лідирує Юлія Тимошенко, за яку проголосували
23 % опитаних та Олег Тягнибок – 22 %. Лідерами недовіри сьогодні є Віктор Янукович –
86 %, Віктор Ющенко – 79 % та Сергій Тігіпко – 77 %.

Якщо б вибори до Верховної Ради відбувалися у березні місяці, то перемогу здобула
б партія «Свободи». До четвірки найкращих також ввійшли: «Батьківщина», «Фронт Змін»
та «УДАР».

«Свободу» на парламентських виборах готові підтримати 25,7 % виборців (тих, які
мають намір взяти участь у виборах), «Батьківщину» – 21,9 %, «Фронт змін» – 14,5 %,
партію «УДАР» – 8,2 %, Громадську позицію – 4,8 %, Партію регіонів – 3,5 % та «Нашу
Україну» – 2,6 %», – зазначив Олексій Антипович.

Крім того, за даними дослідження «Рейтингу» на чверть зросла довіра івано-
франківців до Юлії Тимошенко, як політичного лідера (На чверть зросла довіра івано-
франківців до Юлії Тимошенко, як політичного лідера – «Рейтинг» // Стрічка новин:
MALAKAVA.COM (http://malakava.com/articles/17259). – 2012. – 27.03).

Київ

Наступні вибори мера Києва обов’язково мають відбуватися у два тури.  Про це
написав лідер партії «УДАР» Віталій Кличко у своєму блозі.

«Міський голова повинен отримати підтримку переважної більшості киян, а не 10 %
стимульованих гречкою виборців. Інших виборів, які сьогодні готують регіонали, з
фальсифікаціями та адмінресурсом, у розпал сезону відпусток, ми не визнаємо. Бо їхній
результат вже написали на Банковій. А з нами граються – картинками «діяльності»
Попова, вбиваючи у підсвідомість киян, що тільки він, Попов, працює і стане мером. Що,
нібито, іншого вибору немає. І ми всі знов – об’єкт брутальних маніпуляцій», – зазначив
Віталій Кличко.

Політик звертає увагу на те, що нинішня столична влада і зокрема голова КМДА не є
самостійними у власних діях. Адже Києвом керує не обраний громадою, а призначений
Банковою адміністратор, який повністю залежний від Партії регіонів. Тому він і не вважає
себе підзвітним мешканцям міста – у нього інші начальники.

«Вихід з такої ситуації – чесні та прозорі перевибори столичного голови і депутатів
Київради.  Це повернення меру всіх повноважень –  щоб він управляв містом,  а не був
англійською королевою. Сьогодні влада боїться тільки нашої свідомої, активної позиції та
єдності. Або ми разом повернемо Києву реальне самоврядування, або ж погодимося, що
українська столиця – це філія Адміністрації Президента. Кияни мають самі зробити свій
вибір. І разом ми повинні його захистити», – додає Віталій Кличко (Віталій Кличко:
Мера Києва повинна обрати більшість громади, а не 10% виборців, стимульованих
гречкою // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-
klichko-mera-kiyeva-povinna-obrati-bilshist-gromadi-a-ne-10-vibortsiv-stimulovanih-
grechkoyu). – 2012. – 2.04).
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Київська область

Комісія Київради з питань культури та туризму підтримала звернення
Всеукраїнського об’єднання «Свобода» та Спілки національно-патріотичних об’єднань
громадян «Українська громада Києва» щодо перейменування чотирьох вулиць Києва, які
носять ім’я Лєніна.

«Ульянов-Лєнін – ідеолог і натхненник кривавого терору, під час якого було
знищено десятки мільйонів українців. Сьогодні документально доведено, що під
керівництвом Лєніна у 1918-1921 рр. була знищена Українська держава. За його наказами
проводились «політика воєнного комунізму» і «продразвйорстка», коли в селян забирали
останнє. Лєнін є організатором першого голодомору на Україні 1921-1923 рр., а його
поплічники двох наступних 1932-1933 рр. та 1946-1947 рр.

Неприпустимо, щоби вулиці України носили імена катів, які вимордовували цвіт
української нації, нищили нашу культуру, мову, історію. Наші діти, народжені в
незалежній Україні, не мають споглядати пам’ятники злочинцям і терористам кшталту
лєніних, постишевих, косіорів, які убивали наших предків», – заявив присутній на
засіданні комісії заступник голови ВО «Свобода», депутат Київської обласної ради Андрій
Мохник.

Присутній на комісії Київради представник комісії КМДА з найменувань та
пам’ятних знаків також підтримав зазначену ініціативу, враховуючи необхідність
позбавлятись тоталітарних назв вулиць Києва, та запропонував ініціаторам
перейменування провести роз’яснювальну роботу з жителями вулиць, що носять ім’я
Лєніна. Голова комісії Київради з питань культури та туризму Олександр Бригинець в
свою чергу висловив бажання особисто взяти участь в одній з таких акцій.

«Всеукраїнське об’єднання «Свобода» та Українська громада Києва пропонують
замінити названі іменем кривавого вождя Жовтневої революції чотири вулиці, відповідно:
у Дарницькому районі, мр-н Бортничі – на вул. сотника Аверкія Гончаренко (український
військовик, командир українських частин у бою під Крутами); у Солом’янському районі,
мр-н Жуляни – на вул. отамана Зеленого (Данило Терпило – український революціонер,
повстанський отаман. На чолі Дніпровської повстанської дивізії у 1918 році звільняв Київ
від большевиків); у Деснянському районі, с. Троєщина – на вул. козака Степана Щербака
(козак 4-ї Київської дивізії Армії УНР, герой другого Зимового походу. Степан Щербак на
пропозицію большевицького комісара перейти на службу до московських окупантів
відповів від імені всіх козаків відмовою. Розстріляний 22 листопада 1921 р. у м. Базар.
Реабілітований 27 квітня 1998 р.); у Святошинському районі – на вул. генерала-хорунжого
Армії УНР Олекси Алмазіва (український військовий і громадський діяч, генерал-
хорунжий Армії Української Народної Республіки)», – ідеться у зверненні
Всеукраїнського об’єднання «Свобода» до Київради (З ініціативи ВО «Свобода»
Київрада розпочала процес з перейменування вулиць, названих іменем большевицького
терориста Лєніна // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028814/). – 2012. – 26.03).

***

На Киевщине уже началась избирательная кампания, причем началась она с
подделки оппозиционной газеты. Об этом сообщил представитель общественной
организации «Общественная защита Киевщины» Павел Ризаненко.

«В субботу в почтовые ящики читателей попал поддельный номер областной
оппозиционной газеты «Київщина – мала Батьківщина», – рассказал П. Ризаненко.

Общественный деятель отмечает: «На восьми страницах подделки, замаскированной
под № 7 газеты за 2012 г., содержатся исходные данные, идентичные реальным.
Неизвестные в частности обнародовали фальшивый социологический опрос, будто бы
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проведенное ОО «Общественная защита Киевщины», а также материалы, которые
показывают экс-мэра Броваров Виктора Антоненко и Блаженнейшего УГКЦ Любомира
(Гузара) в негативном свете.

Главный редактор газеты Леонид Харченко рассказывает эту историю так: «24 марта
2012 г. в 23:00 мне позвонил глава городской организации БЮТ Анатолий Кривонос, и
сообщил, что в городе Бровары распространяется газета под названием «Київщина – мала
Батьківщина», где на первой странице размещена статья под названием «Партийный
вождь», а также фото Анатолия, где вместо волос были изображены деньги».

По словам Ризаненко, «Київщина – мала Батьківщина» является газетой, которая на
своих страницах рассказывает о нарушениях со стороны центральной, областной власти,
содержит критику мэра Броваров Игоря Сапожко, руководителей местной Партии
регионов Сергея Федоренко и Игоря Трощена. Поэтому этот печатный орган – как
ошейник для власти».

«На страницах «Київщина – мала Батьківщина» были обнародованы журналистские
расследования о захвате властью участка на территории городского парка «Победа».
Именно этим вызваны циничные действия неизвестных, – отмечает Ризаненко. – И
поэтому мы должны найти заказчиков этой фальшивки. Сейчас готовятся обращения в
милицию, а также заявление в СБУ по поводу разжигания межконфессиональной и
межнациональной вражды».

Жители Броваров обращаются сегодня к общественности и журналистам, чтобы они
защитили от атаки независимые средства массовой информации Киевской области (На
Киевщине уже пустили в ход грязные предвыборные технологии //
Главное(http://glavnoe.ua/news/n98043). – 2012. – 27.03).

***

Несколько сотен бориспольчан во главе с коммунистами пришли под стены
горисполкома, протестуя против незаконно завышенных мэрией тарифов ЖКХ.

Лозунг «Тарифомору –  нет!»  актуален для всей Киевщины,  ведь в каждом районе
местные власти устроили настоящий беспредел с квартплатой, начисляя ее с потолка,
нагло нарушая законы, пьянея от безнаказанности… Но народ уже не молчит…

… В Борисполе чаша терпения переполнилась, когда городской голова, регионал
Федорчук,  о котором глянцевые журналы,  продающие площадь под рекламу политиков,
пишут восторженно и глупо: «Мэр с соловьиным отчеством» (ибо зовут градоначальника
весьма поэтично: Анатолий Соловьевич), незаконно повысил тарифы на содержание
домов и придомовых территорий (решение исполкома № 76 от 30.01.2012). При этом
услуги не предоставляются даже в скудном объеме, утвержденном горисполкомом.

«Идя к власти, Партия регионов говорила, что знает, как сделать жизнь людей
лучше. Сегодня мы видим, что это очередное вранье. Буквально на днях в парламенте был
не включен в повестку дня законопроект № 10037 предложенный коммунистами и
позволяющий значительно снизить цены на отопление. Это снижение возможно, если
установить жесткий контроль за добычей газа отечественного производства. Количества
газа, который добывается на Украине, с головой хватает, чтобы покрыть потребности
населения, в том числе и в отоплении квартир и домов. Однако, сегодня предприятия
теплокомунэнерго получают дорогой импортный газ вместо дешёвого отечественного, а
отечественный – поставляется на предприятия олигархов близких к власти», – заявил
первый секретарь Бориспольского райкома КПУ Сергей Нечипорук.

Идя на местные выборы 2010 года, регионалы в очередной раз обещали, что тарифы
на коммунальные услуги расти не будут. И в очередной раз обманули. В очередной раз
народу предлагают затянуть пояса потуже, чтобы олигархи могли продолжать свой пир во
время чумы. «Необходимо объединяться вокруг Коммунистической партии и не бояться
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выходить на улицы – не быть равнодушными, ведь мы защищаем свое будущее», –
резюмировал Сергей Нечипорук.

Единогласно митинг принял резолюцию, в которой потребовал от горисполкома в
недельный срок отменить кабальные тарифы и вернуть бориспольчанам украденные
деньги.

Показательно, что ни одна политическая сила в городе, кроме КПУ, не выступила в
защиту простых горожан. Это в очередной раз показывает: кроме коммунистов – нет в
стране никакой реальной оппозиции. И «оранжевые», и «бело-голубые», и «сердечники» и
прочие «разноцветные» – всегда заодно, если дело касается ограбления «маленького
украинца». И это совершенно логично, ведь за всеми этими партиями стоят олигархи.

«Только коммунисты борются за народные интересы и побеждают. Но и людям надо
не сидеть на печке, ожидая чуда, которое кто-то им поднесет на блюдце с голубой
каемочкой. Только все вместе мы сможем отстранить от государственного руля
бандитские кланы и вернуть себе и нашим детям страну! Вернуть страну народу!» –
подытожил коммунист (Коммунисты Борисполя вывели людей на протест против
незаконных тарифов ЖКХ // Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-
borispolya-vyveli-lyudej-na-protest-protiv-nezakonnyx-tarifov-zhkx/). – 2012. – 2.04).

Кіровоградська область

У Кіровограді відбувся мітинг патріотичних сил, присвячений вшануванню пам’яті
великого Українця В’ячеслава Максимовича Чорновола. 13 років тому 25 квітня пан
Чорновіл прибув у Кіровоград,  де і провів останній день свого земного життя.  А
повертаючись до Києва, вночі, він за нез’ясованих обставин потрапив у автокатастрофу,
яка обірвала його життя.

Учасники мітингу згадували той день і останню зустріч з В’ячеславом
Максимовичем, його життєвий шлях. Голова Кіровоградської обласної організації
Політичної партії «УДАР Віталія Кличка» Анатолій Ревенко, який зазначив: «Я відчуваю
себе відповідальним перед ним,  тому навіть думки про зраду його і моїх ідеалів,  в мене
ніколи не виникало.  Його життя було наче вогнище.  Він горів незалежністю України,  її
піднесенням. Він заважав усім, бо мав чітку і аргументовану позицію, ніколи не
приховував своїх думок. Його смерть була вигідна владі, адже він був найголовнішим
кандидатом на посаду президента... А ми з вами маємо бути достойними продовжувачами
справи В’ячеслава Максимовича».

Дмитро Сінченко, голова виконкому Кіровоградської обласної організації Політичної
партії «УДАР Віталія Кличка» наголосив на тому, що в цей день учасники мітингу мають
вшанувати також пам’ять дружини і соратника В’ячеслава Чорновола Атени Пашко,  яка
пішла з життя 19 березня. Після цих слів, учасники заходу вшанували пам’ять цих
воістину Великих Українців хвилиною мовчання.

В акції взяли участь члени Політичної партії «УДАР Віталія Кличка», Народного
Руху України та ГО «КВІС» (Кіровоградці віддали шану В’ячеславу Чорноволу та Атені
Пашко // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/kirovogradtsi-
viddali-shanu-vyacheslavu-chornovolu-ta-ateni-pashko). – 2012. – 23.03).

***

27 марта 2012 г.  в рамках социального проекта «И словом и делом,  с людьми и для
людей» Кировоградский комитет Коммунистической партии Украины совместно с
Благотворительным фондом социальной реабилитации детей-инвалидов «Единство»
провел благотворительную акцию по передаче инвалидного и реабилитационного

http://www.kpu.ua/kommunisty-borispolya-vyveli-lyudej-na-protest-protiv-nezakonnyx-tarifov-zhkx/
http://www.kpu.ua/kommunisty-borispolya-vyveli-lyudej-na-protest-protiv-nezakonnyx-tarifov-zhkx/
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оборудования инвалидам Александрийского района Кировоградской области и
участковой сельской больнице в том же районе.

Так, в с. Приютовка первый секретарь Кировоградского обкома Компартии Украины,
народный депутат Украины Виктория Демьянчук и первый секретарь Александрийского
райкома КПУ Александр Белый вручили инвалидную коляску ветерану труда и партии
Карпову Борису Григорьевичу, который на протяжении многих лет был прикован к
кровати и не имел возможности самостоятельно передвигаться.

Кроме этого Борису Григорьевичу было почетно вручено удостоверение ветерана
партии с памятным значком «50 лет пребывания в рядах Коммунистической партии
Украины».

Также было передано реабилитационное оборудование: ходунки, туалетный стул,
костыли, для пациентов и больных участковой сельской больницы с. Красно-Каменка.

Кроме того, в селе Красно-Каменка Виктория Демьянчук вручила инвалидную
коляску Резун Людмиле Владимировне, которая теперь имеет возможность передвигаться
и выезжать на улицу (Коммунисты Кировоградщины провели благотворительную
акцию // Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-kirovogradshhiny-proveli-
blagotvoritelnuyu-akciyu/). – 2012. – 30.03).

Луганська область

Cостоялось заседание исполкома Луганской городской организации Партии
регионов, на котором рассматривался вопрос «этики поведения» Александровского
городского головы, члена городской организации ПР Николая Грекова.

Об этом рассказал заместитель мэра Луганска, глава Луганской городской
организации Партии регионов Александр Ткаченко.

«На заседании исполкома была рассмотрена этика поведения Николая Грекова для
того, чтобы на предстоящем совете городской организации Партии регионов поставить
вопрос об исключении Грекова из состава партии», – рассказал Александр Ткаченко.

Отметим, что совет городской организации ПР должен состояться в первых числах
апреля (Николая Грекова планируют выкинуть из Партии Регионов // Луганский
Портал Топ (http://www.top.lg.ua/news/?id=27241). – 2012. – 23.03).

***

Народный депутат Украины, лидер Радикальной партии Олег Ляшко назвал
критической ситуацию, возникшую в Луганске в связи с нежеланием городской власти
принимать в коммунальную собственность дома и общежития, в которых проживают
около 5 тыс. человек.

«Сейчас это, наверное, самый болезненный из вопросов, с которыми люди
обращаются в мою общественную приемную в Луганске. Затронуты интересы около
5 тыс. человек, и городская власть упорно игнорирует эту проблему, делает вид, что ее не
существует, хотя ситуация накаляется с каждым днем. Жильцы четырех многоквартирных
домов и четырех общежитий боятся того, что пока вопрос будет «висеть в воздухе», у них
могут возникнуть серьезные проблемы,  как в общежитии в квартале Восточном,  5,  или
того хуже – ситуацией воспользуются мошенники, как было ранее. Тем не менее, власть
преступно бездействует» – сказал Олег Ляшко.

 Народный депутат отметил, что нежелание городской власти решать проблемы
жильцов восьми луганских домов (Цимлянский тупик, 3; кв. Героев Сталинграда, 12; ул.
Челюскинцев, 145; кв. Пролетариата Донбасса, 12, 18; поселок «Промжилстрой», 8, 9, 10)
– свидетельство реального отношения мэра города Сергея Кравченко и его команды к
рядовым луганчанам и их проблемам.

http://www.top.lg.ua/news/?id=27241
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«Еще в 2010 г приняты судебные решения о принудительной передаче домов в
городскую коммунальную собственность (иначе люди не смогут создать ОСМД), дважды
принимались соответствующие решения городского совета, но до дела так и не дошло.
Чиновники занимаются привычным крючкотворством, ищут все новые и новые
отговорки.  А люди – всё злее и злее,  и понять их можно.  Неужели мэр и управленцы не
понимают, что пять тысяч человек – это масса, которая просто их сметет? Да и сама
проблема уже давно перестала быть луганской, обсуждается на всеукраинском уровне,
негативно влияет на имидж Луганска. И потому меня удивляет и возмущает то, что
городом управляют люди, которым наплевать и на горожан, которых нельзя назвать
патриотами даже с натяжкой», – сказал лидер Радикальной партии.

Олег Ляшко заявил, что вопрос, в решении которого кровно заинтересованы пять
тысяч луганчан, – у него на контроле. Народный депутат намерен всесторонне
содействовать решению насущной проблемы луганчан (Ляшко: Мэрия Луганска сама
подталкивает народ к бунту // Паралель-Медiа (http://paralel-
media.com.ua/p45597.html). – 2012. – 27.03).

***

Антрацитовская районная власть (Луганская область) экономит на здоровье людей –
медработников увольняют, ликвидируют стационарные отделения в населенных пунктах.

Такое мнение в адрес реформирования системы здравоохранения выразил 1-й
секретарь Антрацитовского райкома Коммунистической партии Украины Сергей
Казимиров.

По его словам, увольнение медперсонала в небольших населенных пунктах ставит
под угрозу тысячи жизней.

«В Ивановке (поселок в Антрацитовском районе Луганской области) где, я
присутствовал лично, было обещано, что никого не уволят. Вот только слова у власти
часто расходятся с делом. В 2011 г. там сократили 80 ставок. В итоге закрыли
хирургическое, травматологическое и гинекологическое отделения. Также в течение года
практически перестал работать районный роддом в Ивановской больнице,
преобразованной в филиал. Да, на бумаге роддом пока существует, но рожениц из нашего
района принимают только в Антраците, Красном Луче и Ровеньках. Хирург и травматолог
принимают только в Антраците», – рассказал Сергей Казимиров, которого цитирует
пресс-служба Луганского обкома КПУ.

Он отметил, что сегодня стоит вопрос о новом этапе реорганизации. Региональная
власть планирует создание Центров первичной медико-санитарной помощи путем
разделения кадров и имущества между районными больницами и создаваемыми центрами.
Вопрос уже обсудили на сессии Антрацитовского горсовета.

«Врачи Ивановского филиала просили меня как депутата Антрацитовского
районного совета довести их доводы, о том, что не следует спешить со вторым этапом
реформы медицины в нашем районе, и подождать оценки экспертов по пилотным
областям: Донецкой, Винницкой, Днепропетровской. 22 депутата Ивановского
поселкового совета из 30-ти поддержали медработников. Они согласны с тем, что
поспешные решения нанесут вред населению сельской местности. Тем не менее,
большинством голосов депутаты от Партии Регионов приняли решение о вступлении
района во второй этап реформы», – сказал Сергей Казимиров.

Как отметил 1-й секретарь Антрацитовского райкома КПУ, врачи и депутаты
поссовета обратились к руководителям районного совета, от которых потребовали
поделиться результатами мониторинга группы, изучавшей изменения по оказанию
медицинской помощи в районе. Власть не ответила (Коммунист: В Антраците
экономят на здоровье людей // Паралель-Медiа (http://paralel-
media.com.ua/p45608.html). – 2012. – 27.03).

http://paralel-media.com.ua/p45597.html
http://paralel-media.com.ua/p45597.html
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Львівська область

Члени Львівського КОДу налаштовані принципово і готові до активних дій під час
акції «Костюк, іди геть». Про це заявив голова Львівської крайової організації Народного
Руху України Андрій Корнат.

Він повідомив, що на даний час підготовка акції триває і ще має відбутися засідання
робочої групи.

За словами Андрія Корната, всі контролюючі органи сьогодні стали заручниками
політичної волі керівництва обласної адміністрації і, відповідно, керівництва держави.

«Ми знаємо, що сьогодні чиниться тиск на депутатів обласної ради – представників
опозиційних сил, чиниться тиск на депутатів районного рівня і навіть на депутатів міст
районного значення. Зрозуміло, що такі факти дають ґрунт і достатньо принципову
мотивацію для рішучих дій», – зазначив голова обласного осередку НРУ.

Тому, додав він, безстроковість і довготривалість акції проти голови ОДА Михайла
Костюка буде залежати від конструктивної чи неконструктивної реакції з боку органів
виконавчої влади на ті ініціативи, які проводить депутатських корпус, що представляє
львівську громаду.

«Ця акція може бути дуже довготривалою. І я думаю, що з кожним витком репресій
вона буде набувати більш радикального характеру», – заявив Андрій Корнат (З кожним
витком репресій акція проти Костюка ставатиме більш радикальною, – Андрій
Корнат // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/z-kozhnim-vitkom-represii-akcija-proti-kostjuka-
stavatim.html). – 2012. – 2.04).

Миколаївська область

Під будівлею Миколаївської обласної ради пройшов мітинг прихильників
опозиційних сил: «Батьківщини», «Свободи», «Фронту Змін» та Народного руху. Очолив
мітинг народний депутат України Роман Забзалюк.

Мітингувальників оточив спецпідрозділ «Беркут», який не підпустив людей до
будівлі ОДА.

Учасники мітингу вимагали гідного рівня життя,  відсторонення злочинного режиму
Януковича, а також відставки начальника обласного УБОЗу Володимира Лупащенка,
голови правління «Миколаївобленерго» Юрія Антощенка та губернатора Миколаївщини
Миколи Круглова.

На мітингу була зачитана Резолюція, в якій зазначене наступне:
«Замість конструктивного та рівноправного діалогу з власним народом, з опозицією,

ця влада здатна лише, ховаючись за кийками та шоломами, цькувати кожного, хто має
громадянську мужність вголос заявити про свою незгоду жити та працювати по
кримінальних «поняттях». У XXI столітті, в країні, що претендує на звання європейської
цивілізованої держави, зі сталінським розмахом відновлена практика політичних репресій.
Замість того, щоб власними справами, ефективними реформами довести переваги своєї
політичної сили, вони кидають за грати провідних опозиційних політиків – Юлію
Тимошенко, Юрія Луценко, яких бояться та  з якими не ризикують зустрітися лицем до
лиця» (У Миколаєві опозиція вимагала відсторонення злочинного режиму // Сайт
Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/10404.html). – 2012. – 23.03).

http://www.nru.org.ua/news/single/article/z-kozhnim-vitkom-represii-akcija-proti-kostjuka-stavatim.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/z-kozhnim-vitkom-represii-akcija-proti-kostjuka-stavatim.html
http://byut.com.ua/news_region/10404.html
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***

В ходе сессии Николаевского областного совета фракция Коммунистической партии
Украины выразила свое недоверие заместителю главы ОГА Вячеславу Рукоманову.
Заявление с трибуны зачитал глава фракции Николай Дзарданов.

Как заявил Дзарданов, Коммунистическая партия Украины тесно сотрудничала с
Партией регионов на протяжении последних лет. Именно усилиями коммунистов был
избран сам Президент Янукович, а в Николаевской области – глава областного совета
Игорь Дятлов и городской голова Николаева Владимир Чайка.

Николаевские коммунисты «обиделись» на Вячеслава Рукоманова потому, что он
нелицеприятно отозвался о созданном комитете по защите памятника Флотоводцам.

«Заместителем губернатора публично в газете «Рідне Прибужжя» от 16.02.2012 г.
(собрание. – Ред.) оценено как «сборище политических горлопанов». Там же им дана
крайне лживая негативная оценка политической партии, в которой он сам прибывал на
руководящих должностях более 20 лет, а его отец верно служил ее идеалам в течение всей
своей жизни», – заявил Дзарданов.

В итоге фракция коммунистов в Николаевском областном совете пригрозила, что
если в отношении Рукоманова не будут приняты административные меры, то они
распространят в СМИ информацию об остальных его «деяниях», которые, по мнению
коммунистов, не соответствуют должности заместителя главы ОГА (Николаевские
коммунисты выразили недоверие заместителю губернатора Вячеславу Рукоманову //
«Николаевские Вести» (http://nikvesti.com/news/politics/29464). – 2012. – 23.03).

Одеська область

Председатель одесской городской организации «Батьківщина» Дмитрий Спивак
ушел из ВО «Батьківщина», чтобы примкнуть к «Вперед».

При этом экс-глава одесской ячейки «Батькивщины» намерен оставаться депутатом
городского совета, но уже внефракционным.

Действительно ли демарш Спивака связан только с теми причинами, которые он
озвучил, и под чьи знамена встанет уже бывший бютовец на предстоящих выборах, – эти
вопросы корреспонденты «Нового Региона» задали одесским политикам и экспертам.

Геннадий Чижов, политолог: «Уход сопряжен с его неуемным желанием сделать
политическую карьеру. Что касается его вчерашней пресс-конференции, где сказал, что
уходит с поста председателя городской организации партии «Батькивщина», так это не
соответствует действительности, так как партийное собрание прошло почти полгода
назад, и сейчас председателем городской организации «Батьківщини» является Сергей
Билюк, и его (Спивака) слова можно расценивать как самопиар.

Я предполагаю, что он войдет в политсовет партии «Украина – вперед» и, возможно,
он будет включен в партийный список кандидатом в нардепы».

Семен Уралов, политолог: «Одесские политики в своей массе мало отличаются от
политиков всеукраинских, где политическая проституция – нормальное явление. Если
вспомнить политическую биографию Спивака, то где он только не был и его беготня туда-
сюда – это повышение собственного благосостояния, так как он – человек не очень
обеспеченный. Нынешний его уход из «Батьківщини» означает, что он развел кого-то из
киевских политиков на деньги, обещая повышения рейтингов и политического капитала.
Но Спивак не способен сделать ничего, он это показал, возглавляя «Справедливую
Одессу», он это продемонстрировал и на посту председателя одесской городской
организации партии «Батькивщина».

Что касается его дальнейшей судьбы, то я не знаю, где он окажется, но могу
предполагать, что он окажется у госпожи Королевской».
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Сергей Веселов, депутат одесского облсовета («Батьківщина»): «Я думаю, та
политическая сила, к которой он (Спивак) примыкает, паразитирует на имени Тимошенко,
а не партия Юлии Владимировны. Почему паразитирует? Потому что Наталья
Королевская на каждом шагу кричит о защите Тимошенко,  только она могла бы ее
защищать, находясь в «Батькивщине», а не выходить из нее.

Что касается Дмитрия Павловича Спивака – это не первая его партия и не последняя.
Он такой человек,  который подпитывается политидеями тех партий,  в которых он
присутствует. Он в «Батькищину» прилетел всего на год и улетел, а я в партии уже десять
лет, поэтому все его обвинения для меня и моих соратников смехотворным и нечего не
стоят».

Ольга Соловенко, член политсовета ПСПУ: «Я считаю, что политик, который уходит
из политсилы, которая сделала его депутатом, должен сложить полномочия депутата. Что
касается Спивака, то депутатское кресло он не покидает, хотя по совести должен это
сделать, потому что другом случае это предательство той политсилы, которая сделала его
депутатом. Это предательство не только «Батькивщины», но и людей, которые голосовали
за нее и общественность Одесской области даст оценку Спиваку» (Скандальный одесский
политик готовится примкнуть к Королевской // Репортер
(http://www.reporter.com.ua/news/q53/). – 2012. – 27.03).

Компартия Украины призывает правительство отреагировать на крайне тяжелую
ситуацию, сложившуюся в порту города Рени (Одесская область), добиться
своевременной выплаты зарплаты и недопущения сокращения рабочих мест. Об этом
сообщил народный депутат Украины, первый секретарь Одесского обкома Компартии
Евгений Царьков.

«Ко мне обратился председатель профкома Ренийского порта Лозовский Василий
Иванович и работники порта с просьбой о помощи. Дело в том, что на данный момент на
предприятии сложилась крайне тяжелая социально-экономическая ситуация. Причиной
тому является нестабильная финансово-хозяйственная деятельность. Из-за отсутствия
грузооборота работникам порта были установлены условия неполной рабочей недели, с
80 %, а затем 50 % от нормы рабочего времени. Соответственно это стало причиной
несвоевременной выплаты зарплаты», – рассказал коммунист.

По словам Евгения Царькова, главной же причиной упадка на предприятии и
ухудшения качества финансово-хозяйственной деятельности стало отсутствие
железнодорожной линии Измаил-Рени. «Укрзализныця» должна была построить
железнодорожную линию согласно постановлению Кабмина еще шестилетней давности,
однако этого не произошло. Потому-то предприятие, а, следовательно, и государство,
несут большие убытки», – отметил он.

Коммунист также сообщил, что трудовой коллектив на данный момент находится на
грани социального взрыва и требует улучшения условий труда. «12 марта отгремел
очередной митинг-протест, на котором работники порта потребовали не допустить
сокращение штата, обеспечить своевременную выплату заработной платы, а также
исполнение постановления правительства касательно железнодорожной линии. Хочу
заметить, что трудящиеся уже далеко не в первый раз обращаются за помощью к местной
власти и проводят митинги. Кстати, подобные вопросы звучали еще в 2010 и 2011 гг. на
акциях протеста, совместно проводившихся с райкомом Компартии Украины. Но власть
не отреагировала ни на обращения, отмахнувшись формальными отписками, ни на
митинги», – заявил Евгений Царьков.

Поэтому парламентарий обратился с соответствующим депутатским обращением к
Премьер-министру Николаю Азарову и вице-премьер-министру, министру
инфраструктуры Борису Колесникову. «Коммунисты требуют от правительства
незамедлительно отреагировать на сложившуюся ситуацию в порту Рени и обеспечить
прямую господдержку предприятию, которое является бюджетоформирующим для
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города», – резюмировал первый секретарь Одесского обкома КПУ (Коммунисты
выступили в защиту порта Рени // Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-
vystupili-v-zashhitu-porta-reni/). – 2012. – 29.03).

Полтавська область

На Полтавщине состоялось официальное подписание «Соглашения о совместных
действиях объединенной оппозиции в Кременчуге». Как сообщает пресс-служба
Кременчугской городской организации ВО «Свобода», документ подписали заместитель
председателя Полтавской областной организации ВО «Свобода» Сергей Галата,
председатель Кременчугской городской партийной организации «Фронт Змін» Дмитрий
Кравченко и глава местной «Батькивщины» Андрей Зощук.

По этому поводу представитель «Свободы» отметил: «Следствием подписания этого
соглашения станут конкретные шаги, которые мы уже сегодня разрабатываем. В первую
очередь, речь идет о необходимости информировать общественность города о том, что мы
способны договариваться и избегать недоразумений с целью достичь общей для
большинства граждан цели – свергнуть антинародный режим Януковича. Также уже
сегодня работаем над механизмами, которые позволят организованно защитить
результаты волеизъявления жителей города во время выборов народных депутатов
Украины. Ведь в том, что власть прибегнет к фальсификациям, никто не сомневается.
Таким образом, подписание соглашения можно считать существенной составляющей
участия общественности Кременчуга в борьбе с режимом и защите конституционного
права каждого на формирование органов власти» .

В частности, в соглашении отмечено, что его целью является возвращение страны на
демократический путь развития и обеспечения условий для благосостояния и
возможностей самореализации каждого человека; полноценное обеспечение европейских
стандартов свобод и прав граждан, прекращение политических репрессий и освобождения
лидеров оппозиционных партий и других политических заключенных; защита
конституционного права граждан Украины на формирование органов власти,
следовательно, на свободные и честные выборы и др. (Яремко О. В Кременчуге
подписано соглашение о совместных действиях объединенной оппозиции: Под
документом подписались ВО «Свобода», «Фронт Змін» и «Батькивщина» //
Кременчуцький телеграф (http://www.telegraf.in.ua/politics/2012/03/24/v-kremenchuge-
podpisano-soglashenie-o-sovmestnyh-deystviyah-obedinennoy-oppozicii_10021212.html). –
2012. – 24.03).

***

З початку квітня у кременчуцьких парках та скверах з’являться зони з безкоштовним
доступом до Інтернету. Можливість вільного користування Wi-Fi городянам подарували
депутати Кременчуцької міської ради із фракції партії «Рідне місто».

Голова фракції «Рідне місто» у міській раді Юрій Гриценко каже, що ідею
облаштування Wi-Fi-зон у місцях відпочинку городян підказала кременчуцька молодь під
час чергової зустрічі в офісі громадської організації «Рідне місто». Коли зайшла мова про
Кременчук,  зокрема про те,  що потрібно,  аби місто стало більш прогресивним і
комфортним для проживання, молодь висловила пропозицію – а добре було б, якби у
парках і скверах з’явився вільний доступ до Інтернету. Над перспективою Wi-Fi депутати
думали недовго: разом з молоддю визначили зони спілкування і звернулися до
провайдера. Витрати з оплати послуг компанії повністю взяли на себе депутати «Рідного
міста».

http://www.telegraf.in.ua/politics/2012/03/24/v-kremenchuge-podpisano-soglashenie-o-sovmestnyh-deystviyah-obedinennoy-oppozicii_10021212.html
http://www.telegraf.in.ua/politics/2012/03/24/v-kremenchuge-podpisano-soglashenie-o-sovmestnyh-deystviyah-obedinennoy-oppozicii_10021212.html
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Раніше фракція «Рідного міста» ініціювала розробку програми встановлення й
ремонту дитячих майданчиків у дворах будинків. Ось вже третій рік програма успішно
працює, для дітей створюються яскраві і комфортні місця для ігор

Торік за ініціативи фракції партії «Рідне місто» міська рада ухвалила програму
регуляції чисельності безпритульних тварин, програму боротьби з амброзією, внесла
доповнення до програми «Турбота» щодо встановлення пандусів у під’їздах, де живуть
інваліди.

Громадська організація «Рідне місто» виступила з ініціативою створення Центру
муніципальних послуг, яку озвучив Президент України. Дійсно, і громадська організація, і
депутати «Рідного міста» зацікавилися проектом «Прозора Україна», який допомагають
реалізовувати в нашій державі польські колеги.

Взагалі, громадська організація та депутати від партії «Рідне місто» мають імідж
новаторів й авторів великої кількості креативних ідей.

«Аби зв’язок наших депутатів з виборцями був ще доступнішим,  на сайті:
www.rtown.pl.ua, ми відкрили сторінку, де кожен городянин може поставити запитання
депутату й отримати відповідь електронною поштою. Крім того, через депутата можна й
адресувати запитання чиновнику. Але звичайними статистами в цьому випадку ми не
будемо, бо зі свого боку намагатимемося вирішити проблему», – зазначив Юрій Гриценко
(«Рідне місто» відкрило територію Wi-Fi / Підготувала І. Данилова // Кременчуцька
панорама (http://panorama.pl.ua/mistseviy_chas/8153-ridne-misto-vidkrilo-teritoriyu-wi-
fi.html). – 2012. – 29.03).

Рівненська область

30  березня 2012  р.  відбулася сесія Рівненської обласної ради,  на якій погодили
запропоноване керівником фракції Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Олегом
Осуховським звернення щодо неприпустимості другої державної мови в Україні.

У зверненні йдеться про неможливість введення в Україні другої державної мови –
російської, до вживання якої вдаються зокрема найвищі посадові особи України, включно
з Президентом. Такі нововведення викликають несприйняття та обурення рівненської
громади та українців загалом. Такі провокативні заяви систематично звучать, коли
погіршується соціально-економічна ситуація в державі, аби відволікти суспільство від
нагальних проблем та викликів, які перед ним постають.

Депутати облради вирішили припинити політичні спекуляції з мовного питання,
зупинити наступ на українську мову та не допустити антиконституційних спроб введення
в Україні другої державної мови (На сесії Рівненської облради ухвалили звернення щодо
неприпустимості другої державної мови // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028979/). – 2012. – 30.03).)

Сумська область

Похоже, что у куратора Сумской областной партийной организации ВО
«Батьківщина» Александра Волкова возникли проблемы как с однопартийцами, так и с
другими коллегами по оппозиционному лагерю. Ну не хотят они брать его в единый
список и даже поддерживать на мажоритарном округе.

Как утверждают журналисты, вхожие в штаб БЮТ, ветераны партии и новая
генерация выступают категорически против решения первого заместителя председателя
партии ВО «Батьківщина» Александра Турчинова о поддержке Волкова на грядущих
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парламентских выборах. Они обвиняют его в дискредитации партии сотрудничеством с
бывшими «кучмистами».

Напомним,  Турчинов назвал Волкова проверенным человеком,  который в 2004  г.
сделал выбор в пользу народа.

Как бы там ни было, но, похоже, Турчинов прислушался к мнению коллег и запретил
Волкову выступать от имени БЮТ и распространять свои портреты рядом с Юлией
Тимошенко. Кстати, Турчинов вообще против того, чтобы его однопартийцы с рекламной
целью использовали фотографии лидера партии.

А эксперты, которые отслеживают переговорный процесс по согласованию
кандидатов в депутаты от оппозиции, рассказывают, что против Волкова выступает и
председатель «Фронта Змін» Арсений Яценюк. Он категорически против того, чтобы
куратор сумской «Батьківщини» был единым кандидатом от оппозиции в одном из
мажоритарных округов этой области.

Мы уже сообщали о конфликте между Волковым и народным депутатом Украины
Геннадием Москалем, который посетил Сумщину с агитационным туром в поддержку
«Фронта Змін».

Вообще, все говорит о том, что Турчинов пообещал Яценюку локализовать все
проблемы без лишних скандалов. И, похоже, что «Батьківщина» и «Фронт Змін»
согласились с тем, что Волков будет дискредитировать их политические силы на
следующих парламентских выборах («Батьківщина» и «Фронт Змін» согласились с
тем, что Волков будет их дискредитировать // «Панорама»
(http://rama.com.ua/modules/news/article.php?storyid=11834). – 2012. – 27.03).

***

Глава депутатской фракции «Сильная Украина» Константин Ефименко обратился с
заявлением о самороспуске фракции «Сильная Украина» в областном совете.
Соотвествующее решение было принято на заседании фракции 27 марта, а заявление
прозвучало на 15 сессии облсовета 30 марта.

В то же время руководитель фракции Партии регионов в областном совете
Владимир Демура заявил о том, что два депутата из «Сильной Украины», Константин
Ефименко и Олег Свирид, вошли в состав фракции Партии регионов. Таким образом,
самая многочисленная фракция ПР теперь насчитывает 59 депутатов (Речинская Я.
Депутаты «Сильной Украины» Сумского облсовета вошли во фракцию ПР // «СУМЫ
ИНФО»
(http://sumyinfo.com/8305_deputati_silnoy_ukraini_sumskogo_oblsoveta_voshli_vo_fraktsiyu
_pr.html). – 2012. – 30.03).

Тернопільська область

«Дбаючи» про здоров’я українського народу діюча влада запланувала скорочення
кількості лікувальних закладів та медпрацівників. Влада думає, що в такий спосіб
покращиться якість медичних послуг. Та насправді це призведе до негативних наслідків.
Режимній владі не потрібні здорові українці.  Про це йдеться в заяві ТОО ВО
«Батьківщина».

«Реформування медицини в гіршу сторону безпосередньо торкнеться
Тернопільщини. В нашій області вже заплановано закрити ряд районних лікарень,
перетворивши їх на звичайні амбулаторії. Для того, щоб отримати якісні вузькопрофільні
медичні послуги необхідно буде подолати чималу відстань. Прикладами знищення мережі
лікувальних закладів є діяльність дружини голови Тернопільської обласної державної
адміністрації – Надії Хоптян, яка, керуючи Гусятинською районною радою, всупереч волі

http://sumyinfo.com/8305_deputati_silnoy_ukraini_sumskogo_oblsoveta_voshli_vo_fraktsiyu_pr.html
http://sumyinfo.com/8305_deputati_silnoy_ukraini_sumskogo_oblsoveta_voshli_vo_fraktsiyu_pr.html
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громад вже декілька разів робила спроби скоротити ліжкомісця та працівників в
Хоростківській та Копичинецькій дільничних лікарнях. Сам же спеціаліст по поголів’ю
корів Валентин Хоптян, щоб сподобатись Януковичу, запланував швидко провести
нищівну реформу медицини на Тернопіллі, - зазначається в заяві розповсюдженій в ЗМІ.

Тернопільська обласна організація Всеукраїнського об’єднання «Батьківщина»
заявляє: «Медичну галузь необхідно реформувати, але в протилежному, тобто, якісному
напрямку. Так, перші спроби позитивного реформування медицини здійснювались
Кабінетом Міністрів України під керівництвом Юлії Тимошенко. Зокрема, зусилля уряду
спрямовувались на оновлення оснащення діючих лікувальних закладів».

Тернопільська обласна організація Всеукраїнського об’єднання «Батьківщина»
заявляє, що жоден лікувальний заклад в Тернопільській області не може бути
ліквідованим. Владі необхідно реформувати медицину не за рахунок скорочення лікарів, а
за рахунок виведення тіньових схем, які впроваджені в галузі для збагачення оточення
Януковича (Тернопільська «Батьківщина» заявляє, що медичні реформи мають на
меті лише наповнення кишень групи регіоналів // Номер
один(http://gazeta1.com/index.php/uk-UA/80-ostanni-novini/2755-ternopilska-batkivshchina-
zayavlyae-shcho-medichni-reformi-mayut-na-meti-lishe-napovnennya-kishen-grupi-
regionaliv). – 2012. – 29.03).

***

30 березня на черговій сесії Тернопільської міської ради депутати від політичної
партії «Фронт Змін» виступили проти прийняття рішення про реорганізацію спортивних
шкіл міста, яку влада намагається провести без згоди громади.

Проекти рішень про реорганізації спортивних шкіл передбачали зміну найменування
комунального закладу «Дитячо-юнацька спортивна школа з футболу» на комунальний
заклад «Дитячо-юнацька спортивна школа з футболу та інших ігрових видів спорту» та
припинення існування комунального закладу Тернопільської міської ради «Комплексна
дитячо-юнацька спортивна школа № 3» шляхом приєднання до комунального закладу
«Дитячо-юнацька спортивна школа з футболу та інших ігрових видів спорту».

Під час роботи сесії батьки учнів, тренери і молоді спортсмени, що навчаються в цих
школах, протестувати під стінами мерії проти запланованої реорганізації. На думку
депутата міської ради від «Фронту Змін» Петра Гринчишина, незгода громади є
свідченням невиваженості рішення і необхідності його доопрацювання.

Депутат-«фронтовик» Володимир Кузьма запропонував перенести розгляд цього
питання до врегулювання усіх спірних моментів. «Це питання вимагає додаткового
вивчення, – зауважив він. – До того ж, проект рішення не був підтриманий Громадською
радою з питань молодіжної політики, спорту та туризму при Тернопільській міській раді.
Тому пропонуємо створити депутатську комісію, щоб прийняте розумне рішення щодо
збереження мережі спортивних шкіл у Тернополі».

Однак провладні депутати вважали це недоцільним. У результаті, більшістю голосів
рішення були прийняті (Депутати Тернопільського «Фронту Змін» вимагають
зберегти мережу спортивних шкіл міста // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9575-deputati-frontu-zmin-ternopolja-ne-
pidtrimali-rishennja-schodo-reorganizatsiyi-sportivnih-shkil-mista.html). – 2012. – 2.04).

Харківська область

Відбулись позачергові звітно-виборчі Збори Дзержинської РО НРУ м. Харкова. На
зборах також були присутні голова Харківської обласної (крайової) організації Народного

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9575-deputati-frontu-zmin-ternopolja-ne-pidtrimali-rishennja-schodo-reorganizatsiyi-sportivnih-shkil-mista.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9575-deputati-frontu-zmin-ternopolja-ne-pidtrimali-rishennja-schodo-reorganizatsiyi-sportivnih-shkil-mista.html
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Руху України Олександр Денисов, голова Харківського обласного осередку ВГО
«Молодий Народний Рух» Павло Куц та член обласного проводу НРУ Григорій Котляр.

На посаду голови районної організації претендували – Бельорін Едгар та Альона
Животкова. Переважною більшістю головою Дзержинської районної організації було
обрано Бельоріна Еррера Едгара Александера. Заступником голови була обрана Альона
Животкова, також Сергій Козлов був дообраний членом районної ради РО НРУ (Бельорін
Еррера Едгар Александер очолив Дзержинську районну організацію // Народного Руху
України м. Харкова (Oфіційний сайт Народного Руху
Україниhttp://www.nru.org.ua/news/single/article/belorin-errera-edgar-aleksander-ocholiv-
dzerzhinsku-r.html). – 2012. – 26.03).

***

Преследование Авакова – попытка власти выбить его из выборного процесса. Такую
точку зрения на действия прокуратуры и украинской власти в целом по отношению к экс-
губернатору Харьковщины и руководителю областной организации «Батьківщина»
Арсену Авакову высказал заместитель председателя Харьковской областной организации
политической партии ВО «Батьківщина» Валерий Дудко.

«Мы категорически выступаем против того, чтобы политические репрессии в
Украине были возведены в ранг государственной внутренней политики», – подчеркнул
Валерий Дудко.

Заместитель председателя областной «Батьківщини» также акцентировал внимание
на том, что Аваков определен партией одним из кандидатов в Верховную Раду Украины.
«Другого решения мы не принимали, и оно остается в силе!» – резюмировал Валерий
Дудко (Преследование Авакова – попытка власти выбить его из выборного процесса //
Время (http://glavnoe.ua/news/n98172). – 2012. – 29.03).

***

30 березня 2012 р. Харківська обласна організація Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» на підтримку мітингу, який відбувається в Києві біля Міністерства внутрішніх
справ України, провела пікет проти міліцейської сваволі.

Приводом для проведення пікету стало викрадення та побиття одного з активних
учасників руху «Дорожній контроль» Ростислава Шапошнікова. Тривалий час активісти
організації боролися доступними законними способами проти сваволі працівників
Державтоінспекції, тому побиття одного з активістів сприймається в першу чергу як
помста з боку працівників міліції та психологічне залякування.

«Ми вийшли на цей пікет, аби донести до відома в першу чергу міліціянтів, що жодні
утиски не стануть причиною для припинення нашої діяльності. Пам’ятаємо слова нашого
провідника Степана Бандери: «Наша мета настільки велика, що наша смерть наближає її
швидше,  ніж усе наше прожите життя».  Тому і приклад того,  як хлопці з активною
життєвою позицією навчають працівників міліції, як себе треба поводити на дорозі, стає
визначальним для багатьох людей. І не тільки в спілкуванні з працівниками ДАІ, а також в
інших сферах нашого життя.  Прикро,  але багато людей,  які виростали в більшовицькій
імперії, звикли, що правила існують для того, щоби їх порушували саме ті органи, які
покликані слідкувати за їх дотриманням. Ми розуміємо, що цінність фрази про те, що в
міліції є порядні люди наочно демонструє,  що живуть і працюють вони в середовищі
непорядних», – зазначив у своєму виступів Голова Харківської обласної організації ВО
«Свобода» Ігор Швайка.

Керівник юридичного управління Харківської обласної «Свободи», доцент
Національної юридичної академії України імені Ярослава Мудрого Василь Білоус у
своєму виступі підкреслив:  «Завжди під час одержання від різного штибу шулерів,  які з

http://www.nru.org.ua/news/single/article/belorin-errera-edgar-aleksander-ocholiv-dzerzhinsku-r.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/belorin-errera-edgar-aleksander-ocholiv-dzerzhinsku-r.html
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наперстків вистрибнули на посади в органах державної влади та місцевого
самоврядування, незаконних вказівок, наказів та побажань, у тому числі стежити за
опозиційними діячами, громадськими активістами, пам’ятати про зміст присяги, яку вони
складали. І кожен міліціянт мусить служити народу України, а не переслідувати цілий
нарід на догоду окремим покидькам. Той же, хто забув про честь, про гідність і про слова
присяги, буде підданий реальному суду. І цей час вже не за горами».

Показово,  що тотальне стеження за свободівцями набуло настільки відкритого
характеру, що навіть під час розмови з журналістами поруч з камерою телеканалу «АТН»
абсолютно спокійно, на відстані декількох метрів постійно стовбичив працівник міліції і
вів оперативну зйомку. Навіть звернення уваги і журналістів і керівника Харківської
«Свободи» Ігоря Швайки не справило на нього жодного враження. «Отаким чином
спостерігають за кожним з нас, але нехай під час перегляду цих оперативних зйомок знає
кожен, що найбільший наш секрет в тому, що говоримо і діємо ми зажди однаково, бо
єдність ідеї і чину – це є характерна ознака націоналіста», – підсумував очільник обласної
«Свободи» (Харківська «Свобода» вимагає припинити міліцейське свавілля // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028951/). – 2012. – 30.03).

***

30 марта 2012 г. коммунисты Харькова пикетировали Харьковское областное
управление «Укртелекома» с требованиями: прекратить повышать тарифы на услуги связи
и отменить незаконные решения правления «Укртелекома», направленные на сокращение
социальных прав работников компании

Компартия решительно выступает за национализацию ключевых областей
экономики Украины и требует вернуть «Укртелеком» в собственность государства! «Нет
приватизации стратегических предприятий!», «Нет повышению тарифов на услуги связи!»
– вот с какими лозунгами вышли простые харьковчане к стенам Укртелекома.

Требования пикетчиков, изложенные в Заявление участников пикета просты и
логичны: прекратить повышать тарифы на услуги связи; отменить незаконные решения
правления «Укртелекома», направленные на сокращение социальных прав работников
компании; рассмотреть возможность возвращения «Укртелекома» в государственную
собственность (Коммунисты Харькова: Вернем «Укртелеком» народу! // Компартія
України – http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/kommunisty-xarkova-vernem-ukrtelekom-
narodu/). – 2012. – 30.03).

Херсонська область

Во время пленарного заседания сессии Комсомольского райсовета депутат это совета
Денис Поливко (сын депутата горсовета А. Поливко), который был избран по спискам
партии Сильная Украина, официально заявил о том, что он вступает в партию регионов и
пополняет ряды членов соответствующей фракции.

В своем выступлении молодой депутат сообщил,  что он планирует сделать в этой
партии (ПР. – Ред) политическую карьеру, а также призвал всех депутатов последовать
его примеру и вступать в партию регионов (Депутат райсовета Д. Поливко
торжественно вступил в партию регионов // Херсонская правда
(http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/15153-deputat-rajsoveta-d-polivko-torzhestvenno-
vstupil.html). – 2012. – 24.03).

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028951/
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***

В Херсоне под стенами областной государственной администрации состоялась акция
протеста, в которой приняли участие пенсионеры-дачники. Они требовали возобновить
льготы при оплате за проезд в Дарьевском, Скадовском, Белозерском и других
направлениях. Их поддержали коммунисты. Первый секретарь Херсонского горкома КПУ
Алла Беличенко заявила, что коммунисты будут до конца отстаивать права простых
граждан.

И раньше существовали некоторые трудности с перевозкой пассажиров-льготников
на дачи: был выделен только один автобус, которым могли бесплатно пользоваться
пенсионеры и ветераны труда. Он ходил раз в неделю (по субботам), а иногда и ни разу –
ломался (а резервного транспорта для этой категории населения нет). И, по словам
митингующих, пенсионерское удостоверение не всегда могло служить гарантом
бесплатного проезда: по непонятной причине пассажиры из районных центров и из сел
имели больше шансов на льготный проезд, чем горожане.

Сейчас же, с повышением цен на бензин, люди стали опасаться, что и без того плохо
обустроенную систему льгот и вовсе отменят, а цены на проезд повысятся. А для многих
дача – это не роскошь, а средство для выживания. Учитывая сегодняшние пенсии,
пожилым людям просто необходимо обрабатывать земельные участки, чтобы прокормить
себя и семьи.

Все перечисленные факторы и заставили пожилых людей, заручившись поддержкой
Компартии, выйти в холодный день под стены ОГА и требовать справедливости. Глас
народа был услышан,  и к митингующим вышли представители власти:  мэр города
Херсона Владимир Сальдо, заместитель мэра Владимир Ярошевский, начальник
управления транспорта и связи Алексей Жакун,  который и заявил,  что с 1  апреля этого
года будет налажена перевозка льготников в Белозерском и Бериславском направлениях,
для чего выделено 360  тыс.  грн.  Перевозки,  по словам представителей власти,  будут
осуществлять два перевозчика.

В свою очередь Владимир Сальдо постоянно апеллировал к тому,  что эти деньги –
субвенция из госбюджета, а город к компенсации перевозчикам затрат на перевозку
льготников отношения не имеет.

По поводу дач на воде мэр Херсона также заявил, что бесплатной перевозкой
занимается администрация речных портов, которая подчиняется Министерству
транспорта, так что опять же ответственность лежит не на городских властях, а на
государстве. Более того, недавно администрация речных портов предлагала уменьшить
общее количество теплоходов, которые перевозят льготников на дачи, еще на два, и
изменить частоту выполнения рейсов.

Многие уходили с митинга с ощущением выполненного долга – «власть их
услышала», «власть пообещала». А вот исполнит ли она обещанное? Большинство
граждан уже не верят пустым заверениям, поэтому люди пообещали, что выйдут опять на
улицы города, если государственные чиновники вновь будут лукавить, но на этот раз,
выйдут надолго (Коммунисты Херсона: Пенсионерам – заслуженные льготы! //
Компартія України – http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/kommunisty-xersona-
pensioneram-zasluzhennye-lgoty/). – 2012. – 30.03).

***

В Геническе состоялось учредительное собрание районной организации ЛКСМУ.
Комсомольские билеты вручили 16-ти парням и девушкам. Еще пятеро написали
заявления о приеме в комсомол.
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Собрание открыл первый секретарь Херсонского обкома ЛКСМУ Павел Семененко.
Он рассказал ребятам о роли молодежи в государственном строительстве, о пути, который
выбрали для себя члены Ленинского комсомола.

Многие из этих молодых людей пришли в комсомол после известных на всю
Украину событий на железнодорожной станции Новоалексеевка, когда увидели, что
только Компартия Украины реально стоит на позициях защиты интересов простого
человека.

Молодые геничане выбрали первого секретаря райкома комсомола, им стал
выпускник ВПШ Сергей Мухин.

После торжественной части и вручения билетов, за «сладким» столом в
неформальной обстановке ребята делились впечатлениями, планировали работу, вносили
интересные предложения по привлечению молодых людей в ряды ЛКСМУ (Рождение
новой комсомольской организации на Херсонщине // Компартія України
(http://www.kpu.ua/rozhdenie-novoj-komsomolskoj-organizacii-na-xersonshhine/). – 2012. –
30.03).

Хмельницька область

На Хмельниччині відбувся велелюдний марш під гаслом: «Зрадник-депутат, поклади
мандат!»

У Теофіполі на Хмельниччині відбувся вже традиційний Марш захисту українців.
Акцію організувала і провела обласна організація Всеукраїнського об’єднання «Свобода».
«Приводом до акція стала остання сесія Хмельницької обласної ради 15 березня 2012 р.
Саме в її ході було оголошено про вихід чергової «тушки» з лав « Батьківщини» і перехід
її у прорегіональну більшість,  яку очолює голова ОДА Василя Ядуха.  Голова правління
Теофіпольського цукрового заводу Вадим Лейві, який пройшов до обласної ради за
списками ВО «Батьківщина», зрадив голоси своїх виборців і вирішив «допомагати» Партії
регіонів «покращувати життя вже сьогодні», проводячи антинародні реформи, знищуючи
малий і середній бізнес, повсякденно грабуючи український народ та нарощуючи власні
статки. Він став вже 9 депутатом від «Батьківщини» в обласній раді, який поповнив лави
більшості Партії регіонів і зрадив виборців. Схожа ситуація у більшості місцевих рад
Хмельниччини, де «тушкування» і зрадництво виборців стало звичною нормою, де
депутати від т.зв. національно-демократичних сил служать владі. Хоча перед виборами
обіцяли захищати інтереси громади та боротися з режимом Януковича. Аналогічна
ситуація у Верховній Раді України, де саме завдяки «тушкам» та зрадникам голосуються
антинародні рішення, є можливими політичні репресії в т.ч. і проти колишніх
викопосадовців» – повідомляє прес-служба ВО «Свобода». Далі у повідомленні: «Марш
захисту українців проти зрадництва – це перша публічна масова акція, спрямована на
громадський осуд усіх «тушок» та зрадників, які спаплюжили вибір народу та
допомагають партії регіонів проводити свою антинародну політику. Завершення маршу
відбулося біля будинку,  в якому проживає депутат Вадим Лейві на території селища
цукрового заводу. Симолічним подарунком від теофіпольської громади стали дві курячих
«тушки», які повісили на паркан біля будинку депутата-зрадника» (Зрадник-депутат,
поклади мандат! // Народна газета Є (http://ye.ua/news/news_8497.html). – 2012. –
26.03).

http://ye.ua/news/news_8497.html
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Чернівецька область

Імена єдиних кандидатів від опозиції у всіх виборчих округах Буковини стануть
відомі вже до кінця квітня, а кандидата в мери Чернівців узгодять пізніше.

Про це 2 квітня під час прес-конференції повідомив голова Чернівецької
облорганізації «Фронт Змін», депутат облради Максим Бурбак. Перемовини з цього
питання тривають, вивчаються рейтинги потенційних кандидатів, зважуються всі за і
проти кожного з них.

Лідер буковинських «фронтовиків» назвав свідомим пересмикуванням фактів,
маніпуляцією громадською думкою коментарі, які лунають з владного табору, що це
нібито «Фронт Змін» свідомо затягує вибори Чернівецького міського голови. Насправді
все відбувається з точністю до навпаки.  Партія регіонів не має прохідного кандидата на
цю посаду, тому усіляко зволікає з призначенням виборів.

«Можу вас запевнити, що Михайлішин не буде кандидатом від влади на посаду
міського голови.  Рейтинг не росте»,  –  резюмував Максим Бурбак.  Натомість «Фронт
Змін»  свого кандидата має.  Ним може бути депутат міської ради Олексій Каспрук.  На
уточнююче запитання, чи може таким кандидатом стати колишній мер Чернівців Микола
Федорук, пан Бурбак вже традиційно відповів, що Федорук не є членом партії «Фронт
Змін», а тому його кандидатура як висуванця партії наразі не обговорюється.

Щодо підтримки кандидатури Олексія Каспрука ще вестимуться переговорити з
іншими опозиційними партіями, коли в Чернівцях нарешті буде призначено вибори.
Можливо, ці партії запропонують своїх кандидатів і тоді з-поміж них буде обрано
найдостойнішого, який і представлятиме всю опозицію. Максим Бурбак також припустив,
що вибори в Чернівцях, швидше за все, відбудуться одночасно з виборами Київського
міського голови (Михайлішин не буде кандидатом від влади на посаду Чернівецького
міського голови // Час (http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=4420). – 2012. – 2.04).

Чернігівська область

26 березня 2012 р. Чернігівська обласна організація Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» надіслала ряд звернень до керівних органів владних та правоохоронних
структур області та міста Чернігів із вимогою не допустити ухвалення Чернігівською
міською радою антиконституційного рішення про офіційне підняття червоних прапорів.
Свободівці вимагають розслідування та відповідного реагування на порушення чинного
законодавства України, зокрема головного правового документа – Конституції України.

Як зазначено в публікації «Чи будуть над Черніговом червоні прапори на День
Перемоги?», яка розміщена на сторінках газети «Чернігівські відомості» (заснована
Чернігівською міськрадою) № 12 (1099) від 21 березня 2012 р., розглянути це питання на
черговій сесії міської ради погодився координаційний комітет під головуванням секретаря
міської ради Олега Шеремета. Його пропонують включити до порядку денного сесії, вже
затвердженого міським головою.

У зв’язку з цим Чернігівська обласна організація ВО «Свобода» висловлює рішучий
протест очевидному зазіханню антиукраїнської «червно-голубої» влади Чернігова на
українське законодавство, зокрема положень Конституції України.

«Згідно винесення Конституційним Судом України Рішення від 16 червня 2011 р.,
відсутні жодні законні підстави для офіційного підняття червоних прапорів (так званих
«копій Прапора Перемоги») на будинках (щоглах, флагштоках) поряд з Державним
Прапором України і будь-які наміри, дії і рішення про офіційний підйом червоних
прапорів спрямовані на порушення Конституції України і Законів України, Рішення
Конституційного Суду, а бездіяльність органів виконавчої влади і місцевого



70

самоврядування по припиненню цих намірів, дій і рішень є потуранням і посібництвом
порушникам Конституції України і Законів України. Українським символом є Державний
Прапор України – синьо-жовтий стяг, а не жоден окупаційний, серед яких і червона
ганчірка, яку нині хочуть вішати в Чернігові», – декларують націоналісти.

Звернення з вимогою не допустити вивішування червоних прапорів у Чернігові
обласна організація ВО «Свобода» надіслала голові Чернігівської обласної державної
адміністрації В. Хоменку, прокурору Чернігівської області С.Мірошниченку, начальнику
управління СБУ в Чернігівській області В. Кріпаку, начальнику УМВС у Чернігівській
області О. Михайлику, міському голові Чернігова О. Соколову та депутатам Чернігівської
міської ради («Свобода» вимагає не допустити рішення про вивішування червоних
ганчірок у Чернігові // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028854/). – 2012. – 26.03).

***

Народный депутат Украины, лидер Радикальной партии Олег Ляшко выступает
генеральным спонсором традиционного праздника бега в городе Бахмач Черниговской
области и примет участие в этом празднике.

31 марта 2012 г. в Бахмаче состоится традиционный праздник бега. Политик примет
активное участие в соревнованиях: преодолеет дистанцию 3000 м.

«Приглашаю всех желающих присоединиться и вместе победить! Ведь здоровый
образ жизни граждан страны, пропаганда физической культуры и спорта – залог
процветания Украины!» – сказал Олег Ляшко (Ляшко в Черниговской области
пробежит три километра // EastKorr – Восточный корреспондент
(http://www.eastkorr.net/politics/lyashko-v-chernigovskoi-oblasti-probezhit-tri-kilometra).  –
2012. – 29.03).

Партійні акції, заходи

На сессии Сумского районного совета глава фракции Партии регионов, заместитель
председателя Сумской райгосадминистрации Виктор Федорченко озвучил депутатский
запрос от фракции ПРУ с требованием провести проверку бесплатной раздачи спиртных
напитков среди жителей поселка Низы 25 февраля во время празднования Масленицы.

Пресс-служба Сумской областной организации партии «Батьківщина» сообщает, что
к куратору оппозиционной парторганизации Александру Волкову и депутатам райсовета
от партии «Батьківщина» обратились жители п. Низы и ветераны-футболисты. Поэтому
оппозиционеры согласились принять участие в празднике. Был организован футбольный
турнир среди местных команд, победители получили призы от партии «Батьківщина». Об
этих планах оппозиционеры уведомили председателя поселкового совета.

«Действительно, во время праздника в палатке нашей партийной организации
работала выездная приемная депутатской фракции, на площади были установлены столы,
где однопартийцы готовили и бесплатно раздавали всем желающим блины, плов,
бутерброды. Рядом стояли пластиковые стаканчики с водкой, которую могли попробовать
только совершеннолетние. После окончания концерта участникам турнира были вручены
кубок партии «Батьківщина» и другие награды», – сообщил председатель фракции
«Батьківщина» в Сумском районном совете Владимир Балицкий.

Несмотря на все доводы депутатов от партии «Батьківщина» депутатский запрос от
Партии регионов был направлен начальнику Сумского районного отдела УМВД Украины
в Сумской области.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028854/
http://www.eastkorr.net/politics/lyashko-v-chernigovskoi-oblasti-probezhit-tri-kilometra
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Проверка установила следующее: «За время проведения Масленицы нарушений
общественного порядка и негативного влияния на общество не было. Поэтому районным
отделом милиции в возбуждении уголовного дела было отказано на основании ст. 6 п. 1
УПК Украины».

«Нам не понятно в чем суть обращения фракции Партии Регионов. Александр
Михайлович Волков за собственные средства организовал праздник. Из-за этого в
отношении него надо открывать уголовное дело? Видимо, это обычная зависть», – считает
Владимир Балицкий (Партия регионов хотела уголовное дело против оппозиционера
Волкова // «Панорама» (http://rama.com.ua/modules/news/article.php?storyid=11790). –
2012. – 23.03).

***

25 березня виповнилось 68 років від дня визволення міста Хмельницького та ряду
населених пунктів Хмельницької області від німецько-фашистських загарбників.

30  військових частин і з’єднань,  які найбільше відзначилися в боях за місто,
отримали почесне найменування «Проскурівських», а 12 інших були нагороджені
орденами Червоного Прапора і Богдана Хмельницького. Москва о 21-й годині 25 березня
1944 року салютувала переможцям 12-ма артилерійськими залпами зі 124-х гармат. За
визволення Проскурова віддали своє життя 3252 радянських воїна.

Тому, у цей урочистий день вдячні хмельничани, комуністи Хмельницької міської
організацій, представники ветеранської організації, громадськість міста взяли участь у
покладанні квітів та вінків до меморіалів загиблих воїнів.

Традиційно комуністи міста організували вахту пам’яті біля Вічного вогню
(Хмельницькі комуністи відзначили День визволення міста // Компартія України
(http://www.kpu.ua/xmelnicki-komunisti-vidznachili-den-vizvolennya-mista/). – 2012. –
26.03).

***

На Сумщині, у селі Слоут Глухівського району було урочисто відкрито громадський
музей спортивної слави села. Це перший музей такого профілю, створений у Сумській
області.

Ветерани спорту і сучасні спортсмени, школярі, мешканці села, представники
установ і організацій,  гості з обласного центру та м.  Глухова зібрались у сільському
будинку культури на урочисте відкриття музейної експозиції.

В експозиції музею, яка розміщена на другому поверсі сільського будинку культури,
представлено чимало оригінальних фотографій, друкованих матеріалів та інших
експонатів, які розповідають про спортивну історію с. Слоут з 1940 р. до нинішніх днів,
спортивні досягнення слоутчан.

Як зазначив член постійної комісії з питань агропромислового комплексу,
соціального розвитку села, земельних відносин та охорони навколишнього природного
середовища Тростянецької районної ради від Народної Партії Сергій Леонідович Давидов:
«Музей такого профілю має велике виховне значення для молоді, вшановує досягнення
старших поколінь і взагалі сприяє відродженню села. У наш час, коли села переважно
занепадають, збереження духовності є першочерговим завданням для нас, як народних
обранців. Саме тому ми з великою радістю сприйняли таке починання і горді за
отриманий результат»! Євгеній Даниленко, прес-секретар Сумської обласної організації
Народної Партії (На Сумщині було відкрито унікальний музей спортивної слави //
Офіційний сайт Народної Партії
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(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=27&ArticleID=15590&). –
2012. – 27.03).

***

Днями уповноважені від народного депутата України Сергія Терещука Галина
Саєнко, Микола Філіпенко з села Хлипнівки і депутат обласної ради Олексій Озірний
відвідали Майданівський ФАП, що на Звенигородщині (Черкаська область), та подарували
працівникам обігрівач і сучасний тонометр.

«У селі Майданівка проживає 200 жителів,  з них 40 дітей.  Населення обслуговують
два працівники ФАПу: завідуюча ФАПу – фельдшер і санітарка на півставки», – розповіла
завідуюча ФАПу Галина Базилевська. За її словами, як і в більшості медичних закладів,
тут не вистачає ліків,  ФАП має певне обладнання,  але його замало,  приміщення теж
гостро потребує ремонту. «Та працювати треба, ось тільки в таку зиму, як цього року
була, не дуже це легко і ходити на виклики до хворих, і приймати їх у приміщенні ФАПу.
Обігріваємо приміщення дровами, тому температура тут далека від норми. Тож перше, що
потрібно було у ФАПі, – це обігрівач, хоча б для того, щоб можна було при нормальній
температурі оглянути дитину. Також украй був потрібен і тонометр. Тому ми щиро вдячні
Сергію Миколайовичу за цінні подарунки», –  зазначила завідуюча Партії (Подарунок від
черкаських народників // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=26&ArticleID=15591&). –
2012. – 26.03).

***

Завдяки депутатському запиту лідера «Фронту Змін» Арсенія Яценюка до
генеральної прокуратури міську раду Боярки Києво-Святошинського району зобов’язали в
10-денний термін переглянути завищену квартплату й тарифи на житлово-комунальні
послуги. Про це йдеться в листі голови Київської облдержадміністрації до голови
Верховної Ради.

У рамках розгляду запиту Арсенія Яценюка,  в якому він вимагає перевірити
законність підвищення тарифів ЖКГ Боярською міськрадою, Київським обласним
відділенням Антимонопольного комітету спільно з головним управлінням житлово-
комунального господарства і паливно-енергетичного комплексу було ініційовано круглий
стіл.  У документі наголошено,  що за результатами засідання керівникам підприємств та
органам місцевого самоврядування Боярки рекомендовано в 10-денний термін
переглянути нинішні комунальні тарифи.

Також, підкреслено в документі, Київським обласним відділенням
Антимонопольного комітету заплановано розпочати перевірку житлово-комунальних
підприємств Боярки.

Жителі Боярки неодноразово зверталися до відповідних органів державної влади та
місцевого самоврядування, керівників комунальних підприємств із приводу неналежного
надання житлово-комунальних послуг і підвищення тарифів. Мешканці деяких будинків
змушені були здійснювати ремонтні роботи власним коштом, оскільки приміщення й
інженерні системи перебувають у занедбаному стані.

Нагадаємо, після того, як жителі Боярки звернулися з колективним листом до лідера
«Фронту Змін», Арсеній Яценюк 13 січня направив депутатський запит до генерального
прокурора України з вимогою перевірити законність підвищення квартплати й тарифів на
житлово-комунальні послуги в місті (Боярська міськрада перегляне комунальні тарифи
для населення – відповідь на запит Арсенія Яценюка (ДОКУМЕНТИ) // Фронт Змін.
Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9447-bojarska-

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=27&ArticleID=15590&
http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=26&ArticleID=15591&
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9447-bojarska-miskrada-mae-peregljanuti-komunalni-tarifi-dlja-naselennja-vidpovid-na-zapit-arsenija-jatsenjuka.html
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miskrada-mae-peregljanuti-komunalni-tarifi-dlja-naselennja-vidpovid-na-zapit-arsenija-
jatsenjuka.html). – 2012. – 26.03).

***

Народный депутат Украины, лидер Радикальной партии Олег Ляшко обратился к
прокурору Черниговской области с просьбой отреагировать на неправомерные действия
главы Борзнянской райгосадминистрации Анатолия Дробота.

«Ко мне обратилась жительница города Бахмач Черниговской области Елена
Чирикова. Она и группа других предпринимателей осуществляли выездную торговлю
непродовольственными товарами в помещении Борзнянского Дома культуры. Арендная
плата, вносимая предпринимателями, помогала учреждению нормально работать. Но
предпринимателей выдворили по поручению Анатолия Дробота, который
руководствовался устным указанием руководства Черниговской обладминистрации. Главу
РГА не смутило даже то, что он, препятствуя предпринимательской деятельности,
нарушает ст. 42 Конституции Украины», – сказал Олег Ляшко.

Народный депутат отметил, что Анатолий Дробот действовал в интересах
предпринимателей из Нежина, конкурентов Елены Чириковой и ее коллег:

«Если говорить о качестве и цене товаров, то предприниматели из Нежина,
насколько знаю, проигрывали. Потому и были задействованы другие «рычаги». Мы в
который раз стали свидетелями применения властью нецивилизованных методов
регулирования рынка, когда лучшие должны определяться только в конкурентной борьбе.
Страны, где это осознали, где чиновники не вмешиваются в работу предпринимателей,
преуспевают. А наши управленцы, похоже, заинтересованы в собственном процветании
(мы же все прекрасно знаем, как лоббируются интересы предпринимателей), а не в
подъеме экономики Украины.  И у кого после этого повернется язык сказать,  что люди,
которые сейчас у власти, – патриоты Украины?» (Олег Ляшко: Глава райадминистрации
на Черниговщине грубо нарушает Конституцію // EastKorr – Восточный
кореспондент (http://www.eastkorr.net/politics/oleg-lyashko-glava-raiadministratsii-na-
chernigovshchine-grubo-narushaet-konstitutsiyu). – 2012. – 27.03).

***

Фракція «Фронт Змін» у Житомирській обласній раді виділила кошти Житомирській
обласні організації УТОГ для відрядження театру-студії «Маска» до Польщі.

«В театрі-студії під керівництвом Віри Евіної навчаються та виховуються діти з
вадами слуху. Для них надзвичайно важливе спілкування та визнання їх творчих
здобутків,  а відтак і визнання їх рівних можливостей.  Якщо Україна дійсно інтегрується
до європейської демократії, завдання держави – створити такі рівні можливості для всіх
дітей. Нажаль, поки влада з цим не справляється», – зазначив голова Житомирської
територіальної організації «Фронт Змін», депутат обласної ради Геннадій Зубко.

За його словами, театр вже не раз гідно представляв Україну і Житомир на
міжнародному рівні, а минулого року у Польщі виборов приз міжнародного фестивалю за
друге місце. Житомиряни сподіваються на подальші досягнення юних талантів, тому
фракція «Фронту Змін»  спрямувала 6  тис.  грн на підтримку театру «Маска».  Відповідні
зміни вже внесено до обласного бюджету в ході чергової сесії облради.

Житомирський «Фронт Змін» постійно підтримує талановитих дітей, якими
опікується УТОГ.  Так,  минулого року голова обласної організації партії Геннадій Зубко
допоміг організувати десятиденну поїздку театру-студії «Маска» Житомирської обласної
організації УТОГ до Польщі. Тоді головною подією поїздки стала участь театру у ІХ
міжнародному фестивалі Чудесних театрів в Тчеві. Десять акторів, діти з вадами слуху,
театру-студії «Маска» брали участь у ІХ MIEDZYNARODOWY PRZEGAD TEATROW

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9447-bojarska-miskrada-mae-peregljanuti-komunalni-tarifi-dlja-naselennja-vidpovid-na-zapit-arsenija-jatsenjuka.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9447-bojarska-miskrada-mae-peregljanuti-komunalni-tarifi-dlja-naselennja-vidpovid-na-zapit-arsenija-jatsenjuka.html
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WSPANIALYCH і серед 16 делегацій посіли ІІ місце та отримали особливу нагороду від
маршалека Куявсько-Поморського воєводства (Житомирський «Фронт Змін» виділив
кошти для участі театру «Маска» – УТОГ в. міжнародному фестивалі // «Рупор
Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/37982-zhitomirskiy-front-zmn-vidliv-koshti-dlya-
uchast-teatru-maska-utog-v-mzhnarodnomu-festival.html). – 2012. – 27.03).

***

«УДАРні жінки» оголосили про початок передпасхальної благодійної акції. «Ми вже
почали збирати одяг, взуття, продукти харчування для нужденних людей різного віку. Для
нас принциповим є, щоб всі речі були в доброму стані і справді знадобилися їх новим
власникам. Все, що вдасться зібрати, ми розвеземо по дитячим притулкам табудинкам для
людей похилого віку», – розповіла координатор руху «Жінки в політиці» Лариса
Алєнтьєва.

«В кожній цивілізованій країні, люди прагнуть не тільки акцентувати увагу на своїх
власних інтересах, а і робити щось посильне для інших. Пасха – це добре і світле свято,
прекрасна пора для переоцінки цінностей», – вважають у партії («УДАРні жінки»
Закарпаття розпочинають благодійну акцію // Мукачево.net
(http://www.mukachevo.net/UA/News/view/54189-УДАРні-жінки-Закарпаття-
розпочинають-благодійну-акцію). – 2012. – 30.03).

Громадські організації у підтримці партій

Громадські організації сформували свою позицію та виробили пропозиції щодо
протидії тенденціям згортання демократії, які останнім часом простежуються в нашій
державі. Такого результату було досягнуто на IV Форумі Громадянської Асамблеї України
«Криза демократії в Україні. Позиції громадянського суспільства», який нещодавно
відбувся в Києві. Про результати Форуму на прес-конференції розповів один з його
учасників, голова правління РОГО «Комітет виборців України» Олексій Горецький.

В заході взяли участь близько 400 делегатів – представників громадських організацій
та ініціативних рухів з усієї України.

Ключовими питаннями Форуму стали: забезпечення прозорих та чесних
парламентських виборів-2012, вплив громадянських організацій на процес підготовки
нової Конституції України та вироблення і поширення кращих практик самоорганізації
громадян. По кожному з цих питань у результаті була прийнята відповідна заява.

Делегати Форуму визнали, що протягом останніх трьох років в Україні рівень
дотримання прав людини і основоположних свобод та захисту і реалізації їх інтересів
суттєво погіршився. Блокується впровадження правових норм, які стимулюватимуть
розвиток громадянського суспільства, самоорганізації громадян, механізмів контролю
суспільства за владою. Натомість тривають спроби обмежувати права і свободи громадян,
зокрема, право на мирні зібрання. В цьому контексті позитивом і прикладом успішних
спільних дій громадських активістів можна назвати прийнятий у цілому Верховною
Радою 22 березня цього року законопроект № 7262-1 «Про громадські об’єднання».

Вибори народних депутатів України 2012 р. стануть контрольним випробуванням
політичних та громадських еліт відданості демократичним цінностям, зокрема, свободи
слова та волевиявлення. Від прозорості, справедливості та конкурентності майбутніх
перегонів залежить легітимність законодавчої гілки влади в очах громадян України,
майбутній вектор розвитку країни. Тож Громадянська Асамблея України закликає владу,

http://www.mukachevo.net/UA/News/view/54189-�����-����-����������-������������-���������-�����
http://www.mukachevo.net/UA/News/view/54189-�����-����-����������-������������-���������-�����
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опозицію та виборців бути свідомими того,  що відповідальність за «відкат»  від
демократичних норм буде покладено на всіх суб’єктів виборчого процесу.

Учасники Форуму засудили будь-які спроби маніпуляції Конституцією та намагання
використати конституційну реформу в корисливих чи вузькополітичних інтересах якоїсь
групи осіб. Тому громадські активісти рекомендують Президенту України ініціювати
внесення змін до ст. 154, 155, 156 Конституції України, що передбачатимуть скликання
установчих зборів –  Конституційної Асамблеї для підготовки та схвалення нової
Конституції України, делегати якої не будуть мати права обиратись до будь-яких органів
державної влади протягом 10 років і тому ухвалять основний закон не для себе чи своїх
партій, а для громадян.

«Результатом Форуму стала не лише оцінка нинішньої ситуації в країні,  а й
об’єднання зусиль дієвих громадських організацій для впливу на найважливіші суспільні
процеси й ефективної взаємодії з владою,  –  каже Олексій Горецький.  –  Ми також
закликаємо інші організації, мережі, ініціативи, аналітичні центри та експертів, всіх
громадських активістів, всіх, хто хоче жити в Україні – справжній демократичній державі
– приєднуватися».

Наша довідка: Громадянська Асамблея України (ГАУ) – найбільша в Україні
громадянська мережа, що об’єднує понад 400 громадських та експертних організацій з
усіх регіонів. Заснована навесні 2007 р. провідними ГО України. ГАУ надає національні та
регіональні майданчики для дискусії та консолідації громадянських об’єднань. В основі
діяльності ГАУ лежать принципи відповідальності, відкритості, об’єктивності,
солідарності та незалежності від політичних позицій учасників. Діяльність Громадянської
Асамблеї України підтримує Міжнародний фонд «Відродження».

Заяви, які були прийняті на IV Форумі Громадянської Асамблеї України «Криза
демократії в Україні. Позиції громадянського суспільства» 22 березня в Києві:

Заява щодо дотримання прав людини і основоположних свобод та розвитку
громадянського суспільства – http://gau.org.ua/node/598

Заява щодо виборів народних депутатів України у 2012 році –
http://gau.org.ua/node/596

Заява щодо конституційної реформи та Конституційної Асамблеї –
http://gau.org.ua/node/595 (Дубов С. Громадські активісти боротимуться проти кризи
демократії в Україні // 7 днів (7d.rv.ua/2012/03/28/громадські-активісти-
боротимуться-п/). – 2012. – 28.03).

***

Відбулася ІІ Звітно-виборча конференція Івано-Франківської крайової організації
ВГО «Молодий народний рух».

Було проведено аналіз діяльності організації за два роки і дано оцінку «задовільно»,
– повідомляє прес-служба організації.

Заслухавши звіт очільника крайової організації Олега Савки та провівши
обговорення кандидатур на посаду обласного керівника МНР, було прийняте одноголосне
рішення переобрати діючого Голову на наступний термін. Заступниками затвердили Юрія
Дмитрука та Володимира Тимківа (як і Олег Савка, – обоє із Калуша. – Ред.).

Пріоритетними напрямками роботи організація визначила участь у громадських
ініціативах та кампаніях, спрямованих на активізацію молоді та створення передумов
громадянської революції, а також підготовка молодіжного середовища до наступних
парламентських виборів, зокрема утворення молодіжних груп для проведення заходів із
захисту результатів виборів.

Конференція також затвердила програму вишколу членства на рік (Усе керівництво
«Молодого народного руху» Івано-Франківської області тепер – із Калуша // ВІКНА
(http://vikna.if.ua/news/category/all/2012/03/26/8261/view). – 2012. – 26.03).

http://gau.org.ua/node/598
http://gau.org.ua/node/596
http://gau.org.ua/node/595
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***

Остаточно розсварившись і з «Батьківщиною» і з КОДом, Наталія Королевська дала
зрозуміти – так просто УСДП з політичної арени вивести не вдасться: «Наступного тижня
ми проведемо з’їзд партії,  де чітко буде визначений формат участі в парламентських
виборах 2012 р.», – відзначила вона, і свою обіцянку виконала.

21 березня у виставковому комплексі КиївЕкспоПлаза почав роботу Громадянський
форум «Нові лідери – нова країна». На вході і усередині павільйону не було навіть натяку
на УСДП, зате був натяк на Наталію Юріївну.

На вулиці по краях дороги вишикувалися декілька десятків осіб з прапорами України
і символікою громадянського руху «Вперед!. Для гостей доставляли стільці (на форум
з’їхалося понад 500 осіб). На плазмах транслювали назви організацій-учасників:
Чорнобильський рух України, «Діти війни», Асоціація фермерів України, «Підприємці
Поділля», Спілка водіїв України, Спілка перевізників України, Всеукраїнський комітет
«Наступ». А на відео на великому екрані усміхнена Королевська і зимою, і літом
спілкувалася з людьми, виводила їх на мітинги і ставила владу «на переоблік».

Начальник штабу Всеукраїнської громадянської акції «Вперед!» Андрій Панаетов: «З
діючою владою ми занурюємося в болото застою. Всі інститути держави, громадянського
суспільства –  освіта,  культура,  охорона здоров’я –  все деградує.  Зате пишним цвітом
розцвітає корупція. Створена така правова держава, де права належать виключно державі.
Тільки за останнього півроку країна здригнулася від витівок так званих мажорів. Суди
судять не згідно із законом, а на замовлення». Але головним лейтмотивом і його виступу, і
виступів подальших ораторів, все ж таки була не критикка провладної більшості, а зрада
«своїх» і виключення Наталії Королевської з фракції БЮТ

…Після чергової подяки Королевській за підтримку, громадські лідери відправилися
на обід,  а сама Наталія Юріївна вже перед ЗМІ продовжила роздуми про стару-нову
політсилу «Україна-Вперед!» і роль в її долі громадських лідерів:

«Ми зможемо побудувати політику нової якості.  Тих громадських лідерів,  у яких
буде готовність і бажання йти в політику, ми підтримуватимемо».

«Ми були в опозиції до режиму Януковича, і залишаємося в опозиції до режиму
Януковича. Я боролася за звільнення Юлії Тимошенко, і ми продовжимо нашу боротьбу.
Ми зробимо все,  щоб вона була на волі,  одержала Нобелівську премію.  Ми зібрали вже
тисячу підписів, і Євген Суслов передасть їх в ПАРЄ з тим, щоб Тимошенко визнали
політв’язнем.

Ми вийшли з КОДу, тому що була порушена Угода про об’єднану опозицію,
підписана на Софійськой площі.  Там було чітко позначено,  що партії підтримують один
одного,  а не ведуть один проти одного дискредитаційні війни.  А чекісти Турчинов і
Кожем’якін кулуарно почали займатися розділенням списку. І кулуарні домовленості
перемогли здоровий глузд. Але не тільки Королевську виключили з фракції. Також є
підпільне рішення про розвал Блоку Юлії Тимошенко.  Все об’єднання опозиції після
цього стало суцільною імітацією.

На форумі стосовно вашої політсили прозвучало поняття «третя сила». Віталій
Кличко, не бажаючи вступати в КОД, також позиціонує себе як «третю силу». Може, є
сенс співпрацювати?

Ми з повагою ставимося до Віталія Клічко.  Чи будемо ми співпрацювати –  час
покаже. Ми будемо всіма доступними способами йти і боротися за те, щоб повернути
людям владу в нашій країні.  Формат походу на вибори – і списком,  і по мажоритарними
округам. У нас є один шанс перемогти і змінити ситуацію в країні, і ми цим шансом
скористаємося».

«Ваші гасла нагадують гасла Тігіпка: у нього «сильні лідери – сильна Україна», у вас
«нові лідери – нова Україна». Сергій Леонідович «злився», що буде з УСДП?
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Сергій Леонідович виявився сильним,  але легким.  А ми будемо сильними і
надійними.  Ми будемо дуже раді,  якщо ті люди,  які підтримали Сергія Леонідовича,  а
сьогодні розчаровані його зрадою, не втратять віру в тому, що в нашій країні є команда,
здатна змінити ситуацію, реалізувати справжні народні справедливі реформи, а не ставити
експерименти і займатися виключно кон’юнктурними рішеннями. Або Україна
залишиться у минулому,  або люди зроблять крок в майбутнє (Пешко К. Громадські
лідери «коронували» Королевську // Поступ
(http://postup.brama.com/usual.php?what=73542). – 2012. – 23.03).

***

В Культурно-мистецькому центрі НАУКМа відбувся Форум українських справ, на
який прибуло декілька десятків делегатів від низки громадських організацій з усіх регіонів
України. Захід було організовано з метою координації зусиль для реалізації культурних,
соціальних, політичних прав українського суспільства.

Форум було організовано ВГО «Українська справа», Українською Всесвітньою
Координаційною Радою, Світовим Конгресом Українців та Національни м університ етом
«Києво-Могилянська Академія».

Заходу передувала молитва, яку провели представники Української автокефальної та
Української греко-католицької церков. Святійші отці також зачитали привітання від
Архієпископа Полтавського і Харківського Ігоря (Ісіченка) та Митрополита УГКЦ
Святослава.

Далі вітальні слова виголосили організатори форуму. Так, голова ГПО «Українська
справа» Тарас Рондзістий побажав, щоб всі ті маленькі справи, які ми робимо щодня,
злилися в одну річку і спільно працювали на користь України та нації.

Генеральний секретар СКУ, Голова Організації Українських Націоналістів
(бандерівців) Стефан Романів у привітанні від Світового Конгресу Українців зазначив, що
бути учасником спільного руху – це не лише привілей, але й обов’язок.

«Не залишайтеся на позиції, що проблему хтось вирішить за вас, беріть
відповідальність на себе! Бо ж казав свого часу Євген Коновалець: ми можемо бути або
творцем історії, або її жертвою!», – наголосив С.Романів.

Також з вітанням до учасників заходу звернулись Михайло Ратушний, голова УВКР,
та Тетяна Ярошенко, віце-президент Могилянки.

Після відкриття відбулася презентація цілей, завдань та методів дій «Української
справи», яке провів заступник голови об’єднання Олексій Кляшторний.

Сам форум складався з трьох секцій, під час кожної з яких презентували ряд проектів
– просвітницько-виховних, економічних та політичних. У презентаціях брали участь
відомі громадські діячі, науковці, письменники – Є Гірник, Я. Файзулін, А. Грива,
В. Степанишин, С. Пантюк, С. Архіпчук, В. Вятрович, Д. Капранов, В. Кириченко,
В. Гонський, П. Маковський, С. Іванченко, І. Саган, Б. Кушнірук, А. Новак, В. Куйбіда,
В. Панченко, П. Жовніренко, О. Вітвіцький, С. Неділько, О. Палій.

Учасники форуму обговорили культурно-мистецькі заходи, такі, як фестиваль
«Сурми звитяги», вишкільно-виховні – гру «Джура», економічні – «Стрийську
кооперативну ініціативу» та багато інших. Не оминули своєю увагою й питання виборів.
Так, перед делегатами форуму було презентовано кампанію «Український вибір-2012» та
розказано про рух «Чесно».

Також на тему виборів виступив спеціально запрошений на захід лідер
громадянської ініціативи «Оновлення країни» Валентин Наливайченко.

Він зазначив, що опозиція має діяти спільно і в інтересах народу, а не в інтересах
великих партій та їх лідерів.

http://postup.brama.com/usual.php?what=73542
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«Кандидати від опозиції мають визначитись під час народних праймеріз, основні
опозиційні сили мають поступитися своїми амбіціями і підтримати того кандидата, якого
запропонує народ!», – зазначив лідер ОК.

Підбиваючи підсумки форуму, його організатори відзначили, що вже давно настав
час активних дій. «Коли в своєму домі пожежа, то її треба гасити, бо тікати нема куди», –
такими словами можна означити основний меседж, який, за задумом організаторів, має
спонукати громадськість творити українську справу (В Києві відбувся Форум українських
справ // Час (http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=4285). – 2012. – 26.03).

***

У Львові відбулася одноденна регіональна робоча зустріч голів західних обласних
організацій ВМГО «Молоді регіони». Про це повідомляє прес-служба ЛОО Партії
регіонів.

Керівники кожного з обласних осередків обговорили пропозиції щодо розвитку як
кожного з осередків зокрема, так і регіону загалом.

«Такий формат зустрічей дуже конструктивний, – ділиться враженнями Богдан
Хруставчук,  Голова Львівської обласної організації ВМГО «Молоді Регіони».  –  Завдяки
чіткому плануванню,  підготовці до зустрічі і баченню очікуваного результату ми
колегіально протягом одного дня повноцінно розглянули важливі питання і сформували
довгострокову програму розвитку ВМГО «Молоді Регіони» у західних областях».

Як зазначено у повідомленні, визначальними для ВМГО «Молоді Регіони» буде
систематична реалізація саме тих проектів, які демонструватимуть слушність та
перспективність політики Президента, його соціальних ініціатив і реформ.

«ВМГО «Молоді Регіони»  –  молодіжне крило партії влади,  а це,  перш за все
відповідальність, – говорить Максим Шкіль, куратор розвитку західного напрямку ВМГО
«Молоді Регіони». – «Тому ми зважено підходимо до своєї щоденної діяльності і прагнемо
розвивати Україну не на словах, не на мітингах, а корисною роботою на місцях. Маємо
сподівання, що результативна робота ВМГО «Молоді Регіони» стане хорошим прикладом
і для молоді, і для інших громадських об’єднань чи політичних сил.

Регіональні робочі зустрічі відбуватимуться систематично щомісяця у різних
західних областях («Молоді регіони» західних областей збиралися у Львові // Львівський
портал (http://portal.lviv.ua/news/2012/03/26/111959.html). – 2012. – 26.03).

***

В гостинице «Инициал» было запланировано одновременно два собрания: местной
организации Всеукраинского объединения «Свобода» и группы активистов городских
общественных организаций.

Националисты намеревались инициировать всеукраинский референдум, а городские
общественники – местный. Собрание было организовано настолько плохо, что не удалось
даже толком начать регистрацию пришедших на него участников – зал гостиницы
«Инициал» совершенно непригоден для такого рода мероприятий. А для проведения
собрания нужен кворум в двести человек. Куда намеревались засунуть «лишних» людей
организаторы сборища, так и осталось загадкой.

Результат получился закономерный. В зал без всякой регистрации набилось около
300 человек. Организаторы от ВО «Свободы» начали было заявлять, что приглашали
только своих сторонников. Остальные участники собрания напомнили националистам,
что у местных жителей тоже есть гарантированное Конституцией право обсуждать и
местные, и всеукраинские проблемы.

Около часа под сводами зала собраний царили сумятица и неопределенность.
Организаторы действа явно не знали, как им справиться со сложившейся ситуацией. В
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результате последовала полная капитуляция: инициаторы сборища публично обвинили
местные власти в срыве их мероприятия и «гордо» удалились, скандируя «Бандера и
Шухевич – герои Украины» и почти фашистский лозунг «Нация прежде всего».

Оставшиеся в зале луганчане на поверку никаких козней местной власти в
организации собрания не усмотрели. Как сообщает Luganews, они быстренько
самоорганизовались и после достаточно бурного и весьма демократичного по своему
характеру обсуждения единодушно приняли резолюцию в поддержку городского
местного самоуправления и Луганского городского головы Сергея Кравченко лично.
После этого горожане мирно и спокойно разошлись (Общее собрание националистов и
луганских общественников превратилось в хаос // CXID-INFO
(http://cxid.info/94110.html). – 2012. – 26.03).

***

Координатор общественной организации «Гражданское сопротивление» Александра
Кужель предлагает свою кандидатуру на пост мэра Киева и сомневается в перспективах
Виталия Кличко как политика. «Я не знаю, кто такой Кличко, кроме того, что он очень
талантливый спортсмен, гордость Украины. Я не знаю его как политика, не знаю, есть ли
такой политик как Кличко, есть ли такое понятие как команда Кличко. Я спрашиваю: не
Тигипко ли это в новой обертке?» – сказала она.

По словам Кужель, она предложила оппозиционным силам свою кандидатуру на
пост мэра Киева. «Я сама предложила объединенной оппозиции выдвинуть единого
кандидата и сказала, что предлагаю и свою кандидатуру к тому списку людей, который вы
будете рассматривать», – подчеркнула политик. По ее словам, столице нужен единый
кандидат от оппозиции.

«Кто это будет –  я или другой,  но это должен быть человек,  поддержанный и
контролируемый единой оппозицией, чтобы он не слил голоса избирателей в едином
порыве с большинством.  Поэтому вполне нормально,  когда все члены Комитета
сопротивления диктатуре обращаются к Кличко и говорят: если ты идешь от
объединенной оппозиции, то подпиши соглашение, чтобы мы понимали, что дальше. Если
он не подписывает этого, то он оставляет для нас с вами эту конфету в обертке и мы так и
не понимаем, кого же мы избираем», – подчеркнула Кужель. Она также отметила, что не
была удовлетворена работой фракции Кличко в Киевсовете, когда работала в должности
председателя Госкомпредпринимательства, поскольку «никогда четкой позиции и помощи
не было». «Это трагедия, как встретиться с Кличко, как ему объяснить, что он должен
понять: или он должен идти от нас всех, или он должен не идти», – подытожила Кужель
(Кужель назвала Кличко новым Тигипко // Версии.com
(http://www.versii.com/news/252324/). – 2012. – 27.03).

***

Дуже бурхливим був «круглий стіл», присвячений підготовці до майбутніх виборів
до Верховної Ради України, який організувало обласне відділення Всеукраїнського
об’єднання ветеранів

На нього прийшли представники кількох політичних партій, зокрема, ВО
«Батьківщина», ВО «Свобода», УРП, а ще більше – громадських організацій, переважно
національно-демократичного спрямування. Усіх найбільше хвилювало одне – чи зможуть
патріотичні,  проукраїнські сили виставити на виборах єдиних кандидатів,  зокрема,  по
мажоритарних округах у нашій області? Голова обласного відділення ВОВ, він же голова
обласної організації УРП Валентин Добрянський не раз закликав присутніх до
толерантності й конкретності, а також висловлювати думки і пропозиції, які б справді
прислужилися справі. Народний депутат України першого скликання Андрій Бондарчук

http://cxid.info/94110.html
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закликав партійних керівників і можливих кандидатів «наступити на горло власній пісні,
щоб не було вже традиційного для українців наступання на ті самі граблі, як це трапилося
на недавніх виборах в Обухові, де не було єдиного кандидата від опозиції, а тому переміг
провладний кандидат.

Як завжди, ґрунтовний, розгорнутий аналіз суспільно-політичної ситуації в Україні,
того,  що може нас чекати,  якщо опозиція не виграє вибори,  зробив наш земляк,  відомий
політичний і громадський діяч генерал-лейтенант Олександр Скіпальський. Стало
зрозуміло в ході «круглого столу», що більшість присутніх бачать саме його кандидатом
від опозиційних сил на виборах по майбутньому Володимир-Волинському округу.
Справді, і досвід депутатської роботи та політичної діяльності є, і патріот України. Тому
погляди і слова присутніх дружно звернулися до голови обласної організації ВО
«Батьківщина» Анатолія Грицюка. Він заявив, що не проти провести переговори і
проконсультуватися з Олександром Олександровичем, якого знає давно як людину, котра
захищала українські інтереси.

Водночас, відповідаючи на одне із запитань, Анатолій Грицюк не приховував, що
досягнута попередня домовленість про розподіл волинських округів (їх має бути п’ять)
між кандидатами від трьох партій, що входять до КОДу (Комітету опору диктатурі). Має
бути три кандидати від «Батьківщини», по одному – від «Свободи» і «Фронту Змін». І
саме Володимир-Волинський округ дістався нібито «Фронту Змін».

Лідер обласної організації «Батьківщини», відповідаючи на численні заклики
присутніх, погодився, що треба провести рейтингові опитування виборців, щоб визначити,
хто ж буде кандидатом по якому округу. Та, як стало зрозуміло далі, своя позиція є у
керівників загальноукраїнських цих партій. Анатолій Петрович навіть назвав результати
попередньої домовленості про розподіл округів в цілому по Україні,  за якими 101  округ
дістається «Батьківщині», 67 – «Фронту Змін», 31 – «Свободі» й 26 – іншим опозиційним
партіям. Отож, все вирішується у Києві?

Свої думки на «круглому столі» висловили також професор ВНУ імені Лесі Українки
Олексій Колісник, представник ВО «Свобода», депутат Луцької міської ради Олександр
Сівак, голова крайового Братства ветеранів ОУН-УПА імені Клима Савура Василь
Кушнір, відомі громадські діячі Дмитро Себій, Степан Гаврилюк, Федір Найдич,
Ростислав Кушнірук, Андрій Довгун та інші. Пропонувалося навіть встановити
сумнозвісні «квоти», за якими найбільше місць у парламенті дісталося б титульній нації –
українцям. Учасники «круглого столу» схвалили звернення ради обласного відділення
Всеукраїнського об’єднання ветеранів до лідерів опозиційних політичних партій,
громадських організацій та об’єднань, в якому висловлюється надія, що «опозиційні сили
зможуть знайти такий консенсус без дріб’язкової боротьби за привілейовані місця у
списках, та хоч раз продемонструють любов до України, а не до себе» (Лис В.  Чи
посприяє єдності бурхливий «круглий стіл» // Волинь
(/www.volyn.com.ua/?rub=4&article=0&arch=). – 2012. – 27.03).

***

У Львові 29 березня біля пам’ятника Тарасу Шевченку відбулася акція «Готуй намет
навесні» у межах молодіжної кампанії «Вставай!». Акція є складовою всеукраїнського
конкурсу на швидкість розкладання наметів, який відбудеться в Києві на Майдані
Незалежності 5  квітня.  Організатори акції кажуть,  що такі вміння можуть пригодитися
восени під час парламентських виборів.

Сім наметів у дощову та вітряну погоду учасники акції розклали за 2,5  хв.
Найкращий розкладач наметів у Львові поїде в Київ для участі у всеукраїнських
змаганнях, де зустрінеться з переможцями 40 найбільших міст України, у яких також
тренуються розкладати намети.
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Голова Львівської молодіжної організації «Молодь за зміни» Роман Грибовський
заявив: «Ми зібрались тут, щоб творити громадянську революцію. Сьогодні ми
тренуємось ставити намети, щоб влітку подорожувати і ставити табори, а восени, якщо
буде потреба, захищати наші голоси».

Голова ГР «Удар молоді» Євген Кузик зауважив, що оскільки президент не виконує
обов’язку щодо кредитування молодіжного житла, єдине, що залишається молодим людям
зараз – розкладати намети.

У молодіжну кампанію «Вставай!» на Львівщині об’єдналися: «Молодіжний
націоналістичний конгрес», «Молодий Народний Рух», ГО «Молодь за зміни»,
«Батьківщина молода», ГО «Самі», ГО «Сокіл», ГР «УДАР молоді», «Студентська
Свобода», ГО «Борець», ГО «Леви», МГО «Студентське братство Львівщини»,
молодіжного крила партії «Фронт Змін» (У Львові готували намети до виборчих
протестів восени // Zaxid.net
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?u_lvovi_gotuvali_nameti_do_viborchih_protestiv_
voseni&objectId=1251380). – 2012. – 29.03).

***

29 березня під стінами Черкаської обласної державної адміністрації молодіжки
опозиційних партій на чолі із «Фронтом Змін» провели акцію «Готуй намет навесні» в
рамках кампанії «ВСТАВАЙ!».

На Соборній площі, в Черкасах молоді активісти-опозиційники вкотре висловили
несхвалення владним діям, адже їхні вчинки руйнують віру молодого покоління у
стабільне та щасливе майбутнє. Тож, учасники акції підняли плакати з обіцянками
президента Януковича та по черзі, в гучномовець закликали змінити стиль правління та
виконати обіцяне.

Також відбувся конкурс по складанню намету між молодими опозиційниками, який
довів вправність та готовність молодих лідерів розкинути намети в будь-який час. Таке
тренування є зрозумілим, адже напередодні виборів, підготовки до ЄВРО, загостренням
житлової кризи наметова тема стала надзвичайно актуальною.

Микита Величко, лідер молодіжного крила Черкаського осередку «Фронту Змін»
зазначив, що цією акцією, ми показали готовність розбити наметове містечко в Києві в
разі порушень під час передвиборчої кампанії (Черкаська молодь «Фронту Змін»
розкинула намети біля ОДА //  Фронт Змін.  Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9519-cherkaska-molod-frontu-zmin-gotova-
rozkinuti-nameti-proti-vladi.html). – 2012. – 29.03).

***

Активісти молодіжних організацій опозиційних партій провели біля Головного
управляння МВС у місті Києві мітинг проти дій міліції, яка перешкоджає проведенню
акцій протесту опозиції.

Представники партій «Батьківщина», Фронту Змін, НРУ, Свободи та УДАРу
вимагали повернути їм намети, які «Беркут» відібрав 22 березня на Майдані Незалежності
під час акції «Готуй намет навесні».

Як зазначив голова молодіжної організації Народного Руху України Іван Крулько,
«міліція має ловити злочинців, а не затримувати намети».

«Відпустіть намети – вони ні в чому невинні», – звернулися він до правоохоронців.
Активісти опозиційних молодіжок написали колективне звернення на ім’я

начальника Головного управління МВС у місті Києві з вимогою «негайно повернути
вкрадене міліціонерами майно».

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9519-cherkaska-molod-frontu-zmin-gotova-rozkinuti-nameti-proti-vladi.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9519-cherkaska-molod-frontu-zmin-gotova-rozkinuti-nameti-proti-vladi.html
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«Вчора нам зателефонували з міліції і запропонували прийти і забрати 3 намети із 6-
ти. Ми вимагаємо віддати всі намети, оскільки ми їх купували за свої гроші», – сказав Іван
Крулько.

Якщо ж міліція так і не поверне намети, то активісти запропонували передати
правоохоронцям кілки до них, «щоб намети були у повній комплектації і міліціонери
могли виїжджати з ними на пікніки та у туристичні походи» (Міліція відмовляється
віддавати намети, які відібрала у опозиції на Майдані // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10433.html). – 2012.
– 29.03).

***

29 березня, молодіжне крило Луцького «Фронту Змін» разом із активістами
молодіжних організацій міста провели на Театральному майдані Луцька акцію «Готуй
намет навесні» в рамках всеукраїнської кампанії «ВСТАВАЙ!».

Як зазначаюють організатори, метою акції було привернути увагу до невиконаних
обіцянок президента Януковича, які він давав молоді, зокрема в частині надання житла
для молодих сімей.  Активісти заявили:  «Якщо молоді люди не мають де жити,  їм не
лишається нічого іншого, як оселитися в наметах».

На майдані було влаштовано конкурс на найшвидше розкладання намету. Між собою
змагалися як чоловічі, так і жіночі команди. Організатори наголосили, що переможці
поїдуть на фінал змагань в Київ,  де 5  квітня зберуться представники кампанії
«ВСТАВАЙ!» з усіх регіонів.

Координатор акції, член партії «Фронт Змін» Володимир Ковальчук закликав молодь
запасатися наметами, адже з приходом весни, проведенням виборів, підготовкою до ЄВРО
та загостренням житлової кризи, наметова тема стане надзвичайно актуальною.

«Активізація молоді, яку ми спостерігаємо останнім часом, вселяє надію на
завтрашній день України. Наші акції «Покажи червону картку Януковичам», «Готуй намет
навесні», створення і розгортання кампанії «ВСТАВАЙ!», а також акції херсонських
студентів, протести миколаївських громадян та інші події, яскраво засвідчують, що країна
прокидається з зимової сплячки. Молодь має шанс змінити ситуацію, і у неї все може
вийти успішно», – заявив Володимир Ковальчук (Молодіжка Луцького «Фронту Змін»
провела акцію «Готуй намети навесні!» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9516-v-lutsku-na-majdani-molod-vstanovila-
nameti-foto.html). – 2012. – 29.03).

***

28 марта в столице состоялось учредительное собрание организации «Гражданский
форум Киева» (ГФК), объединившей 512 деятелей культуры, науки и образования,
представителей общественных организаций.

Участники заседания выбрали главой ГФК первого президента Украины Леонида
Кравчука. Он сообщил, что ГФК будет осуществлять общественный контроль над
действиями городской власти. Форум будет функционировать «на общественных
началах» без официальной регистрации в Министерстве юстиции. Уже к маю ГФК
направит в Киевскую городскую госадминистрацию (КГГА) предложения по развитию
столицы.

Для разработки проектов участники собрания создали восемь рабочих групп и
избрали их руководителей. В частности, направление «демократический Киев» возглавил
секретарь Национального союза журналистов, бывший директор агентства «Укринформ»
Виктор Чамара, «культурный Киев» – певец, лидер группы «ВВ» Олег Скрипка,
«спортивный Киев» – президент Национального олимпийского комитета Сергей Бубка,

http://byut.com.ua/news/10433.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9516-v-lutsku-na-majdani-molod-vstanovila-nameti-foto.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9516-v-lutsku-na-majdani-molod-vstanovila-nameti-foto.html
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«интеллектуальный Киев» – ректор Киевского национального университета имени Тараса
Шевченко Леонид Губерский.

«Мы будем следить за тем, чтобы все основные резонансные инициативы, споры и
конфликты, касающиеся, например, Десятинной церкви, Пейзажной аллеи и других
объектов, решались прозрачно и без ущерба для города. Мы открыты для обращений
граждан и новых инициатив», – сообщил Виктор Чамара. При этом он категорически
отверг возможность участия Леонида Кравчука в будущих выборах мэра столицы: «ГФК –
это общественное движение, мы не связаны ни с властью, ни с оппозицией».

Вместе с тем господин Кравчук не скрывает симпатий к действующей столичной
власти. «Киевляне сами могут сравнить, что происходило в городе с командой Леонида
Черновецкого и что происходит с командой Александра Попова. Я, например, проезжая
каждый день из Кончи-Заспы в свой офис,  вижу,  как строятся мосты и дороги.  Такого в
жизни столицы никогда не было», – заявил на собрании экс-президент (Леонид Кравчук
будет контролировать городские власти Киева // Донбасс
(http://donbass.ua/news/politics/2012/03/29/leonid-kravchuk-budet-kontrolirovat-gorodskie-
vlasti-kieva.html). – 2012. – 29.03).

***

1 квітня активісти молодіжного крила Харківської обласної організації «Фронту
Змін» влаштували на Майдані Свободи флешмоб «Янукович, йди собі!», під час якого у
незвичній формі закликали Президента піти з посади.

Молоді активісти «Фронту Змін»  відправили Януковичу листа на паперовому
блакитному гелікоптері, натякаючи на пісню з дитячого мультфільму. «Улетай, наш
волшебник»,  «Йди собі»,  «Дай дорогу молодим»  –  ці гасла,  зображені на плакатах,
активісти прикріпили до гелікоптера, який і запустили у небо.

«Нажаль, на відміну від президентського, наш гелікоптер, зроблений з паперу, але
маємо надію,  що вітрами його донесе аж до Межигір’я»,  –  зауважив голова харківської
«молодіжки» Віталій Мартинов.

«Сподіваємося, що наш «чарівник», що наобіцяв кожному українцю казкові
перспективи, але поки опікується лише власними маєтками, рахунками, гелікоптерами і
золотими унітазами, прислухається до побажань народу і піде собі. Або полетить», –
додав активіст (Молодіжка Харківського «Фронту Змін» провела флешмоб «Янукович,
йди собі!» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9578-uletaj-nash-volshebnik.html). – 2012. –
2.04).

***

Вінницький осередок «Студентської Свободи» провів інформацій кампанію у м.
Вінниці «Не співпрацюй з бандитами», що відбулась в рамках всеукраїнської акції
«Вставай».

Вінницькі націоналісти поширювали серед учнівської і студентської молоді
Вінниччини інформаційні листівки, де були перераховані кричущі антинародні дії
кримінально-олігархічного режиму Януковича і засуджується політика чинної влади.

Вінницьку молодь закликали активніше відстоювати свої національні та соціальні
права, і приєднуватись до всеукраїнського руху опору антисоціальній і українофобській
політиці режиму Януковича (У Вінниці «Студентська Свобода» провела інформаційну
кампанію «Не співпрацюй з бандитами» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029008/). – 2012. – 2.04).

http://donbass.ua/
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/9578-uletaj-nash-volshebnik.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/029008/
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Оперативні прогнози

Підкуп виборців – хвороба, якою Україна повинна перехворіти. Так вважає
політолог Кость Бондаренко. Він зазначає, що всі країни світу перейшли етап брудних
виборчих технологій перед тим, як отримати чесні та прозорі вибори.

«Україна повинна перехворіти таким хворобами і краще це зробити у дитинстві, ніж
у зрілому віці.  Так,  наприклад,  за сто років США пройшли цей шлях і відмовилися від
підкупу виборців та перейшли до прозорих та чесних систем. Тому я думаю, що в Україні
доволі скоро відмовляться від цієї практики», – сказав Кость Бондаренко.

Першим сигналом до позитивних змін Кость Бондаренко називає той факт, що багато
бізнесменів відмовляються сьогодні іти у політику та витрачати власні кошти. Відповідно
зменшується і фінансовий резерв для купівлі голосів.

«Вже зараз ми бачимо, що багато бізнесменів відмовляються іти в політику. Вона їх
не цікавить, не цікавить, як вид бізнесу. Так, зокрема, Пінчук вже давно не в парламенті,
Ахметов заявив про те, що не піде, скоріше за все на цих виборах, не буде балотуватися
Фірташ і так далі. Тобто у парламенті зменшується кількість людей, які витрачають гроші
на вибори, а тому зменшиться їх кількість і для підкупу виборців. В міру дистанціювання
великого бізнесу від політики, виборчих компаній буде зменшуватися і роль фінансового
фактору під час виборів», – пояснює Кость Бондаренко (Підкуп виборців – хвороба, якою
Україна повинна перехворіти – Кость Бондаренко // Стрічка новин: MALAKAVA.COM
(http://malakava.com/articles/17249). – 2012. – 26.03).

***

Політолог, директор фонду «Українська політика» Кость Бондаренко зазначив, що
сьогодні політична сила «Свобода» в очах громадян нічим не відрізняється від донецьких
представників у владі. Крім того, «Свобода» зупинила свій рух на шляху до парламенту.

«Є велика кількість тривожних сигналів з тієї самої Львівської області,  коли
бізнесмени починають говорити: а чим влада «Свободи» відрізняється від влади донецька,
чим чиновники від «Свободи»  кращі від тих,  яких нав’язують з Києва.  «Свобода»  за
останні роки здійснила значне просування на Схід країни. Я відверто не знаю, як сьогодні
народ поставиться до «Свободи». У неї була серйозна динаміки приросту, вона фактично
підійшла у притул до межі за якою починається уже прохід у парламент. Але ця динаміка
на сьогоднішній день зупинилася», – сказав Кость Бондаренко.

Для того, щоб відновити довіру громадян, за словами політолога, свободівці мають
ще цей рік. Також, на думку Костя Бондаренко, «Свобода» повинна здійснити внутрішній
аудит кадрів,  бо в іншому випадку неї будуть серйозні проблеми під час виборів до
Верховної Ради.

«Якщо протягом цього року не буде продемонстровано серйозних зрушень у цих
трьох областях, де «Свобода» перебуває при владі, якщо не буде продемонстровано
покращення життя, то очевидно, що у «Свободи» будуть великі проблеми з
проходженням у парламент. «Свободі» потрібно провести внутрішню ревізію кадрів,
можливостей і ресурсів та самим собі відповісти, а чи готові вони зробити рішучий крок
до входу у парламент», – заявив Кость Бондаренко (У «Свободи» будуть великі проблеми
з проходженням у парламент – Бондаренко // Стрічка новин: MALAKAVA.COM
(http://malakava.com/articles/17247). – 2012. – 26.03).
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***

Президент Украины Виктор Янукович не просто отвернулся от Партии регионов. Он
явно решил отойти как можно дальше от своих бывших соратников и подружиться со
своими бывшими оппонентами. Об этом пишет в своем блоге Игорь Лиски.

Автор пишет, что Президент решил сменить «менеджеров реформ» из Партии
регионов и призвал под свои знамена некогда заклятых друзей донецких –
днепропетровских и «оранжевых».

«В партию на руководящий пост пришел в прошлом успешный бизнесмен,  затем –
подающий надежды политик Сергей Тигипко. Его всегда связывали с днепропетровской
бизнес-группой, которая традиционно конфликтовала с донецкими ФПГ, – пишет Лиски.
– В Кабинете министров появился один из наиболее успешных бизнесменов страны Петр
Порошенко, который очень близок к Виктору Ющенко«.

По его убеждению, старая команда не оправдала доверие Януковича – «не смогла
одновременно проводить рыночные реформы и работать на бизнес Семьи и олигархов,
кидать за решетку политических противников и строить европейскую демократию».

Угроза неминуемого поражения нависла не только над Партией регионов на
выборах в этом году, но и над Януковичем на выборах-2015 (Янукович отвернулся от
Партии регионов // UAINFO (http://uainfo.censor.net.ua/news/12931-yanukovich-
otvernulsya-ot-partii-regionov.html). – 2012. – 27.03).

***

Глава партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк после объединения его политсилы с
ВО «Батьківщина» возглавит партийный список обновленной партии «Батьківщина» на
парламентских выборах. В случае победы на выборах, г-н Яценюк будет претендовать на
кресло премьер-министра. Об этом сообщил народный депутат (БЮТ-Б) Александр
Гудыма.

«Арсений Яценюк, как видно из течения событий в связи с заключением Юлии
Тимошенко, будет первым номером и, скорее всего, как минимум премьер-
министром, если до этого дойдет после выборов», – сказал г-н Гудыма.

По его словам, объединение именно двух партий – «Фронта Змін» и «Батьківщини» –
партийные лидеры посчитали наиболее эффективным. «А почему не другие? Как видите,
заставить «Нашу Украину» Ющенко или правые партии куда-то идти – это сложно. А
идеология, в частности, «Свободы» такова, что от этого объединения, думаю, никто
особенно не выиграет», – подчеркнул депутат.

«Все пытались понять,  что является наиболее эффективным.  Остановились на том,
что объединение пойдет таким образом, что будет две колонны. Не три, как когда-то, а
две. Колонна Тягныбока, одна идеология, которая не дает желаемого эффекта от
объединения с ней, и колонна двух сил, которые в принципе идеологически совместимы –
«Батьківщина» и «Фронт Змін». Считаю, что это максимум, который можно выжать из
национал-демократов перед выборами», – сказал Александр Гудыма.

По словам депутата, процесс объединения «Фронта Змін» и «Батьківщини»
находится в завершающейся стадии, которая должна закончиться до 1 апреля. В первых
числах апреля состоится подписание соглашения об объединении между двумя
политическими силами – «Батькивщиной» и «Фронтом Змин» (Яценюк станет первым
номером в списке «Батькивщины» и премьером после виборов // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/exc/34677/). – 2012. – 27.03).

***

http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%AF%D0%BD%D1%83%D0%BA%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D1%87,_%D0%92%D0%B8%D0%BA%D1%82%D0%BE%D1%80_%D0%A4%D0%B5%D0%B4%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D1%87
http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/liski/a61286
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%A2%D0%B8%D0%B3%D0%B8%D0%BF%D0%BA%D0%BE,_%D0%A1%D0%B5%D1%80%D0%B3%D0%B5%D0%B9_%D0%9B%D0%B5%D0%BE%D0%BD%D0%B8%D0%B4%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D1%87
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%9F%D0%BE%D1%80%D0%BE%D1%88%D0%B5%D0%BD%D0%BA%D0%BE,_%D0%9F%D1%91%D1%82%D1%80_%D0%90%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%81%D0%B5%D0%B5%D0%B2%D0%B8%D1%87
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%9F%D0%BE%D1%80%D0%BE%D1%88%D0%B5%D0%BD%D0%BA%D0%BE,_%D0%9F%D1%91%D1%82%D1%80_%D0%90%D0%BB%D0%B5%D0%BA%D1%81%D0%B5%D0%B5%D0%B2%D0%B8%D1%87
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%AE%D1%89%D0%B5%D0%BD%D0%BA%D0%BE,_%D0%92%D0%B8%D0%BA%D1%82%D0%BE%D1%80_%D0%90%D0%BD%D0%B4%D1%80%D0%B5%D0%B5%D0%B2%D0%B8%D1%87
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%AF%D0%BD%D1%83%D0%BA%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D1%87,_%D0%92%D0%B8%D0%BA%D1%82%D0%BE%D1%80_%D0%A4%D0%B5%D0%B4%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D1%87
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%AF%D0%BD%D1%83%D0%BA%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D1%87,_%D0%92%D0%B8%D0%BA%D1%82%D0%BE%D1%80_%D0%A4%D0%B5%D0%B4%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D1%87
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Министр экономического развития и торговли Петр Порошенко намерен
баллотироваться в Верховную Раду по одному из мажоритарных избирательных
округов в Винницкой области, несмотря на недавнее назначение на должность
министра.

Порошенко подчеркнул, что решение баллотироваться в Раду он принял раньше, чем
получил предложение поработать министром экономики и не намерен отказываться от
такого решения.

«Я пообещал винничанам,  что если они окажут мне доверие,  то для меня будет
большой честью представлять их в парламенте. Я обычно всегда держу свое слово и не
собираюсь от него отказаться в этот раз», – подчеркнул министр.

Порошенко считает, что участие в выборах – это наилучшая оценка успешности и
правильности его работы на должности министра (Порошенко пойдет в нардепы //
«Николаевские Вести» (http://nikvesti.com/news/politics/29533). – 2012. – 27.03).

***

Центральна виборча комісія має намір створити понад 33,5 тис. постійних
виборчих дільниць на вибори Верховної Ради, які пройдуть 28 жовтня.  Про це
журналістам повідомила заступник голови ЦВК Жанна Усенко-Чорна.

«Усього планується створити понад 33,5 тис. виборчих дільниць – як звичайних, так і
спеціальних, а також закордонних», – зазначила вона.

Зі слів Усенко-Чорної, відповідне рішення буде прийнято ЦВК найближчим часом, а
крайній термін для його прийняття – 20 квітня.

Вона підкреслила, що робота з підготовки відповідного до рішення комісії практично
завершена, і виборчі дільниці на постійній основі будуть створюватися на підставі даних
державного реєстру виборців.

Також заступник голови ЦВК повідомила,  що комісія веде роботу зі створення
одномандатних мажоритарних округів.

Вона зазначила, що першим етапом такої роботи має стати рішення
Центвиборчкому, яким буде визначено кількість округів у кожної регіоні.

«Підготовка до такої роботи завершена в ЦВК вже давно. ЦВК могла прийняти таке
рішення і тиждень, і два, і місяць тому. Але останнім строком для прийняття такого
рішення є 10 квітня», – сказала Усенко-Чорна.

З її слів,  після того,  як комісія прийме це рішення,  вона буде визначати
безпосередню конфігурацію округів у кожному з регіонів (До виборів створять понад
30 тисяч виборчих дільниць // Волинська правда
(http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/38832/). – 2012. – 26.03).

***

Пробалогівський сайт: «Мукачево.net» продовжує стверджувати з посиланням на
свої джерела, про звільнення губернатора Закарпаття О.Ледиди: «Джерела Мукачево.net
наполягають,  що чутки про депутатські амбіції Олександра Ледиди мають під собою
підставу і невдовзі слід очікувати кадрові зміни в будівлі на площі Народній в Ужгороді».

Мотивом такого твердження служить інтерв’ю в газеті «РІО» однопартійця Сергія
Мошака, Ледида відмовишся їм коментувати цю інформацію.

Як зясувалось, Партія регіонів вирішила дезінформувати своїх майбутніх
конкурентів, сплутавши їх карти. Не далеко, ще більш «сенсаційні» заяви з боку
регіоналів, які повинні дезорієнтувати «Єдиний Центр».

http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/38832/
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Як повідомило теж джерело:  «Партія регіонів не поклала крапки над «І»  ,  вона
повинна бути покладена на цьому тижні, або максимум на слідкуючому. Крапка буде
поставлена не в Ужгороді, а в Києві».

Згідно деяким іншим джерелам, Партія регіонів також може домовитися з Віктором
Медведчуком і не «виставляти» по Мукачівському округу Василя Іванча.

Віктор Медведчук з його фінансовим ресурсом та допомогою Партії регіонів
(адміністративний ресурс), може суттєво опустити «настрій» у «Єдиного Центра»
(Пробалогівські сайти продовжують звільняти губернатора Закарпаття // Новини
Закарпаття (http://transkarpatia.net/actual/6527-probalogvsk-sayti-prodovzhuyut-zvlnyati-
gubernatora-zakarpattya.html). – 2012. – 27.03).

***

Народний депутат Євген Суслов, заступник голови Української соціал-
демократичної партії, зазначмв, що в партію надходить чимало дзвінків від громадських
активістів,  які хочуть висловити свою думку щодо останніх подій навколо лідера УСДП
Наталії Королевської. Тому партія організовує з’їзд громадських організацій, який пройде
водночас зі з’їздом партії.

Відповідаючи за запитання щодо подальших дій УСДП, Євген Суслов
наголосив, що на з’їзді партії буде прийнято рішення щодо формату участі у
передвиборчій кампанії 2012 року.

«Я нещодавно став членом цієї партії, але там тисячі людей, які роками
підтримували БЮТ та Юлію Тимошенко.  Тому ми з ними порадимося.  Але для себе я
особисто вже прийняв рішення – ми опозиційна партія. Ми будемо боротися з цим
режимом,  з цією окупаційною владою,  бо відступати вже немає куди.  Ми оголосимо
мобілізацію всіх небайдужих людей. Ми піднімемо проти цієї влади всіх, хто не з ними.
Хто не з ними, той з нами», – наголосив Є.Суслов (Ткаченко С. Євген Суслов:
«Відступати нікуди» // Рівне вечірнє
(http://www.rivnepost.rv.ua/showarticle.php?art=031115). – 2012. – 27.03).

***

Якщо опозиційні сили отримають перемогу на парламентських виборах та
сформують більшість у Верховній Раді України, однією з дій опозиційного
парламенту буде дострокове проведення виборів Президента. Про це заявив заступник
голови Верховної Ради Микола Томенко.

«Я вважаю, що це коректна парламентська демократична ідея, бо якщо, наприклад,
програму мінімум ми зреалізуємо та сформуємо парламентську більшість і на виборах
партійній частині буде зрозуміло, що опозиція має вищу ступінь підтримку, ніж партія
Януковича, тоді виникатиме питання легітимності Президента, але не в правовому, а
легітимному сенсі. Якщо Президент разом з партією програє вибори і рівень підтримки
складе дуже мало, очевидно, тоді треба думати, як виходити з ситуації, бо виникає
серйозний конфлікт.  Якщо ситуація буде йти по такому сценарію,  то варіант Кравчука є
достатньо толерантним і прийнятним», – сказав Микола Томенко.

Як, додав Микола Томенко, все буде залежати від самого Президента. Якщо
говорити детальніше, то від того чи ветуватиме він законопроекти нового парламенту, чи
ні (Януковича може чекати політична доля Кравчука // Стрічка новин:
MALAKAVA.COM (http://malakava.com/articles/17261). – 2012. – 27.03).
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***

Віктор Медведчук повертається в політику.
За президентства Леоніда Кучми Віктор Медведчук, лідер Соціал-демократичної

партії України (об’єднаної), зажив дуже неоднозначної слави. З червня 2002 р. і до
перемоги Помаранчевої революції він працював головою адміністрації президента. З його
діяльністю на цій посаді пов’язували появу на телебаченні «темників» та масове
використання «чорних» пропагандистських технологій проти опозиції на чолі з Віктором
Ющенком.  Заслуги Медведчука в розколі країни,  що стимулювався владою у
відчайдушних зусиллях не допустити перемоги Ющенка, важко переоцінити.

Заразом під егідою «всесильного» голови АП набрала обертів шалена антизахідна
кампанія. Вважається також, що саме під впливом Медведчука Кучма санкціонував
виключення з Оборонної доктрини України згадки про приєднання до НАТО.

Відтак у одних виникла думка, що колишній «сірий кардинал» Кучми спробує
балотуватись по якому-небудь мажритарному округу – наприклад, на Закарпатті, де він
колись уже двічі отримував депутатський мандат. Портал «Новини Закарпаття» -
щоправда,  без посилань –  навіть повідомив,  що на позаминулих вихідних він нібито
прилітав до Ужгорода.

Водночас інші глядачі заперечували, що для такої машстабної фігури звичайний
округ не може бути межею мрій. І очікували на створення ним своєї власної структури.

Сам же Медведчук,  паралельно з наповненням сторінки на Facebook,  котру він,  до
речі,  завів тільки в лютому,  написав ще й статтю «Кінець зовнішньої політики»,  яку
розмістив у блогах кількох популярних ресурсів. В статті він, зокрема, заявив (не
ускладнюючи собі життя доказами), що реалізація договору про асоціацію з Євросоюзом
«зруйнує» неекспортні галузі економіки України й викине на вулицю 100 тис. робітників
та спеціалістів. Це підкріплювало припущення тих, хто одразу ж приписав Медведчуку
функції «агента Кремля».

Судячи з подальшої публічної активності Віктора Володимировича, його
«повернення в політику» дійсно відбуватиметься під російським триколором.
Сьогодні журнал «Эксперт-Украина»(заснований впливовим російським ділвим виданням
«Эксперт») опублікував під рубрикою «Мнение» статтю Медведчука із заголовком «Я за
украинский выбор!». При цьому політик красується на обкладинці, що надає його колонці
значення головного матеріалу номера.

Зазвичай українські політики використовують цей прийом, щоб зробити собі
рекламу,  офіційно її не замовляючи.  На вулицях великих міст вже з’явилася реклама
журналу «Эксперт-Украина» з обличчям Віктора Медведчука. Власне, це буде реклама
саме цього обличчя – але формально він до неї відношення не матиме.

Що ж стосується самої статті, то це, без сумніву, добре продуманий програмний
текст. Автор починає безпосередньо з критики… незалежності України – непрямої, але
прозорої. Жорстко критикує євроінтеграцію та власне Європу, котра, мовляв, прагне
знищення української промисловості. І закликає до союзу з Росією в межах ЄЕП (але,
очевидно, не тільки).

Медведчук не гребує відвертими пересмикуваннями –  наприклад,  стверджує,  що
вступ до ЄС означає «відмову від своєї культури та історії». Водночас його геополітичні
екзерциси в акуратній пропорції розбавлені критикою наявного соціально-економічного
ладу. З пристрасністю Че Гевари Віктор Медведчук офіційний мільйонер картає
«маленьку купку людей», котрі зосередили в своїх руках прибуткові галузі економіки та
зруйнували все інше.

Для боротьби з олігархами Медведчук пропонує створення якогось «суспільного
руху», котрий повинен поставити владу «під контроль» громадськості. Щоправда, як
цього досягти, автор не говорить. На відміну від чітких і конкретних проросійських гасел,
лівацька риторика Віктора Володимировича залишається надзвичайно розпливчастою.
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В цілому така суміш нагадує стилістику КПУ середини дев’яностих. Не секрет, що
партія Петра Симоненка стабільно втрачає популярність. Схоже, старий (в політичному
розумінні)  Медведчук вирішив стати «новим світилом» на лівому фланзі великих друзів
Москви.

Таким чином, справджується не раз даний Тижнем прогноз щодо того, що в міру
охолодження стосунків Януковича з путінською Росією в Україні почнуть виникати
нові проросійські рухи, котрі поєднуватимуть діяльнісну русофілію з винятково
словесною «боротьбою» за соціальні права.

Споглядати за цим буде, безумовно, цікаво. З одного боку, Медведчук прекрасно
знає принципи й механізми роботи української державної машини. На його боці також –
не лише власна наполегливість та, слід вважати, підтримка Москви. Але й хронічна
кадрова і просто інтелектуальна криза нинішньої влади.

З іншого боку, повернутись на політичний Олімп Медведчуку буде непросто.
Янукович має до нього лише негативні сантименти (незадовго до Майдану ходили навіть
чутки про бійку між ними – мовляв, тодішнього прем’єра надто «дістало» втручання в
його виборчу кампанію голови АП). До того ж, на Олімпі просто немає вільних місць.

«Медведчуку важко буде увійти в русофільське поле, зворотнім боком якого є
українофобія, тому що в сьогоднішній Україні вже існує гостра конкуренція за
відстоювання інтересів Росії.  І ті,  хто грає на цьому полі,  як правило,  молодші,
начитаніші й агресивніші за Медчедчука. Вони дозволяють собі речі, яких за Кучми не
дозволялося», – вказує в коментарі Тижню президент центру «Український барометр»
Віктор Небоженко.

Відтак надто активні спроби Медведчука «повернутись у політику» призведуть
до того, що влада випробує на ньому всі ті методи впливу (публічні й не дуже), які
він сам увів у вжиток вісім – десять років тому.

Інший сценарій можливий, якщо колишній «сірий кардинал» Кучми таки знайде
спільну мову з колишнім Кучминим «наступником».  І таки виб’є собі трішки місця під
сонцем в обмін на клятву вірності режимові. В такому разі, нинішня активність
Медведчука – просто пропозиція до торгу. Намагався ж торгуватись із владою колишній
однопартієць Медведчука Петро Порошенко. А Віктор Володимирович – значно
жорсткіший бізнесмен (Михельсон О. Лівацька риторика Медведчука нагадує
стилістику КПУ середини 90-х // Новини Закарпаття
(http://transkarpatia.net/politic/6552-lvacka-ritorika-medvedchuka-nagaduye-stilstiku-kpu-
seredini-90-h.html). – 2012. – 28.03).

***

Результати дослідження соціологічної групи «Рейтинг», м’яко кажучи, дивують
місцевих політологів, які кажуть про те, що, можливо, дослідження було оплачено однієї з
політичних сил, яка зайняла перші позиції рейтингу.

Також вони зазначають, що теоретично Кличко міг опинитися на першому місці
в дослідженнях, адже український народ хоче бачити при владі нові обличчя.

«Кличко, на відміну від Тігіпка і Яценюка ще не асоціюється з владою. Хоча Кличко
був у Київській міськраді депутатом, але зумів показати себе як борця з розкраданням
землі, таким чином, додав до свого рейтингу деякі бали. Крім цього, Кличко подобається
жінкам, як чоловікам, так і чоловіки за нього будуть голосувати, як за мужика-боксера. Це
з теоретичної точки зору «, – повідомив у коментарях порталу політолог Андрій Фармуга.

Відносно підтримки «Свободи», то він зазначає, що є ще частина виборців, які вірять
популістським висловлюванням про Бандеру і УПА.  Проблеми,  які існують в місті,  а
«Свобода» має більшість в Івано-Франківській міськраді, їм ще вдається списати на жидів
і москалів, каже політолог, і це поки народ сприймає, як істину.
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«Якщо ж «Свобода» потрапить до Верховної Ради, і крім популістичних
висловлювань не буде реально займатися тим, щоб зробити життя народу краще,
тоді її рейтинг стрімко обвалиться, як у Партії регіонів, яка в першу чергу, втратила
підтримку тих людей, які за неї колись голосували»,  –  говорить Андрій Фрамуга
(Теоретично Кличко міг опинитися на першому місці в соціологічних дослідженнях –
політолог // Стрічка новин: MALAKAVA.COM (http://malakava.com/articles/17267). –
2012. – 28.03).

***

Комментируя социальные инициативы Президента, заместитель председателя УСДП
Евгений Суслов отметил, что наша страна оказалась в очень трудном положении, все
идет к тому, что может произойти дефолт. Сегодня нам нужно строить новую
экономику, которая базируется не на крупном бизнесе, а на малом и среднем. Необходимо
реформирование налоговой системы, упрощение отчетности. Также следует изменить и
принципы оплаты труда,  потому что в Европе зарплата составляет до 50  %  в структуре
себестоимости продукции, а прибыль владельца – где-то 10 %. У нас все наоборот. Если
мы изменим эту систему оплаты труда, только тогда можно говорить об эффективной
социальной политике. А нынешние социальные инициативы – это не более чем старт
предвыборной кампании. «Как только выборы на носу, так сразу и раздаются социальные
обещания», – резюмировал Евгений Суслов (Козлов C. Политики продолжают
обсуждать социальные инициативы Президента // Вечерний Николаев
(http://www.vn.mk.ua/stories.php?id=15443). – 2012. – 27.03).

***

Заместитель председателя Верховной Рады Украины Николай Томенко убежден, что
оппозиция обязана иметь единого кандидата на должность Киевского городского
председателя.

Комментируя ситуацию с возможными выборами столичного председателя, Томенко
отметил, что работа оппозиции в этом направлении должна быть предварительно
определенной и согласованной.

Томенко также отметил, что «оппозиция может изменить ситуацию в Киеве и
отстранить от власти объединенную команду Попова-Черновецкого, лишь
договорившись о совместной стратегии действий на выборах в городе Киеве,
которая бы предусматривала общую программу деятельности, принципы
формирования большинства в Киевсовете и единого кандидата на должность
городского председателя».

Участниками таких договоренностей, по его убеждениям, должны быть
«Батьківщина», «Фронт Змін», УДАР и другие политические силы, действующие как
оппозиционные к нынешней киевской власти.

Томенко также подтвердил, что в случае готовности Виталия Кличко принимать
участие в выборах столичного председателя, оппозиция готова поддержать его как
единого кандидата.

Выборы мэра Киева могут состояться либо 29 июля, либо 5 августа. В Партии
регионов рассчитывают, что молодежь, которая составляет, по мнению регионалов,
электорат Виталия Кличко, разъедется на летние каникулы, и победу одержит кандидат от
Партии регионов Александр Попов (Оппозиция поможет Кличко стать мэром //
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/105891.html). – 2012. – 28.03).

http://www.vn.mk.ua/stories.php?id=15443
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***

Попытки фальсификаций во время парламентских выборов могут происходить
еще до объявления старта официальной избирательной кампании. Об этом во время
встречи с представителями Европейского парламента в Брюсселе заявил лидер партии
«УДАР» Виталий Кличко, передает пресс-служба политической силы.

По мнению г-на Кличко, фальсификации могут происходить еще на уровне
формирования участковых и окружных избирательных комиссий, а также во время работы
с избирателями.

В ходе встречи с вице-президентом Европарламента Яцеком Проташевичем,
председателем Комитета по вопросам иностранных дел Эльмаром Броком, депутатами
Мареком Сивецом, Михаэлем Галером, Андреем Ковачевым г-н Кличко рассказал о
ситуации с подготовкой к парламентским выборам в Украине.

Г-н Кличко отметил, что мониторинг выборов должен быть долгосрочным и
происходить не только в день голосования, а задолго до него. «Фальсификации
происходят не в день голосования, а гораздо раньше. Мы знаем, что выборы в октябре не
будут ни свободными, ни справедливыми. Вот почему мы нуждаемся гораздо больше в
национальных и международных наблюдателях, чем обычно», – убежден г-н Кличко.

По словам г-на Кличко, одним из тестов на демократичность выборов станет
возможность равного доступа к СМИ представителей различных политических партий
(Фальсифицировать выборы хотят задолго до дня голосования – Кличко //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/34686/). – 2012. – 28.03).

***

Сегодня один член среднестатистической украинской семьи является пользователем
интернет. Это означает, что практически в каждой семье есть хотя бы один её член, с
которым можно взаимодействовать с помощью интернета.

Возможности современного украинского интернета мало кто использует из
современных политиков. А если и использует, то однобоко.

Среди политиков до сих пор бытует мнение, что интернет – это электронные газеты
и видеоканалы, которые отличаются от традиционных СМИ тем, что к размещенным
новостям можно лишь делать комментарии, то есть высказать свое бото-недовольствие.

Как возможности, так и угрозы интернета для большинства первых
политических персон находятся вне зоны их понимания.

Это еще одно наблюдение.
ВОЗМОЖНОСТИ
1. Интернет позволяет реализовать все составляющие избирательного процесса

онлайн. Агитировать, проводить исследования, осуществлять встречи с избирателями,
организовывать и проводить митинги, осуществлять сбор средств, программу микродел,
компанию «от двери к двери» в социальных сетях,  раздавать продуктовые пайки и даже
осуществлять подкуп избирателя, а также реализовать сам процесс голосования
непосредственно.

Вряд ли вы найдете что-то такое в избирательном процессе, что нельзя реализовать
онлайн.

2. В интернете сконцентрирована наиболее социально-активная часть украинского
общества. Та часть общества, которую по праву можно назвать потенциалом нации,
основной движущей силой украинского общества. Какую сторону выберет эта движущая
сила – революции или последовательных преобразований?

3. Интернет позволяет не просто контактировать с адресатом информации,
наделенным избирательным правом, но и вступать с ним во взаимодействие и
выстраивать взаимоотношения.
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4. Интернет теперь можно зачищать от нежелательных статей и ссылок и делать это
абсолютно легальными инструментами.

УГРОЗЫ
Попробуем показать векторы, по которым угрозы можно превратить в возможности

власти и кандидатов во власть.
Межличностная коммуникация. Это ключевой блок угроз и возможностей.
Исследования поведения покупателей показывают, что украинские покупатели при

выборе товара в первую очередь руководствуются рекомендацией близких, знакомых.
Далее – мнением продавцов торговых точек, и еще менее влиятельны СМИ.

Но что интересно,  на втором месте в наше время –  цифровую эпоху!  –  покупатели
руководствуются отзывами на форумах,  блогах.  За последние полгода на 6-ти
конференциях я услышал это утверждение от исследовательских компаний, в том числе и
международных.

Работает принцип межличностной коммуникации – человек, отвечающий на пост
мамаши в форуме, как лечить заболевшего ребенка, что-то рекомендует, и он при этом
значительно ближе, чем рекламный ролик за её спиной из телевизора.

Межличностная коммуникация в разы эффективней, чем традиционные СМИ.
Интернет позволяет взаимодействовать в ближайших кругах комфорта реципиента.

Не просто коммуницировать или вещать, а взаимодействовать с аудиторией, и тем самым
легче проходить контрсуггестию, сопротивление внушению. Только должно быть сыграно
по Станиславскому: «Верю!»

Боязнь. Политики боятся интернета.
Боятся в первую очередь межличностной коммуникации. А ну-ка, каждый ведь

теперь сможет публично обратиться к политику напрямую в любое время суток.
Например, в Facebook. Попросить помочь в чем-то, покритиковать, потребовать
отчитаться. Не получится игнорировать, придется помогать, реагировать, отвечать.

Корректировать свой образ и уклад жизни на предмет ежедневной коммуникации с
избирателем – еще больше пустить в свою жизнь журналистов и избирателей. Отсюда
боязнь. Ведь, страх, как известно – это защитная реакция психики.

Проблематика интернет-сообщества, тренды, динамика находятся вне зоны
понимания политических лидеров

«Не царское это дело», разбираться во всяких там новомодных интернетах.
Государственные процессы должны реализоваться преимущественно консервативно, дабы
обеспечивать стабильность общественной жизни. Лучшее – враг хорошего.

Но такой взгляд приемлем, когда общественный уклад тоже хорош. А не в упадке.
Украинцы доверяют преимущественно той информации, которая сгенерирована в

ближайшем окружении. И интернет позволяет чиновникам присутствовать в нем
практически постоянно.

Фактор иностранных спецслужб
Доступ к персональным данным украинцев имеют крупнейшие иностранные IT-

компании, в основном российские и американские. Украинцы охотно выкладывают в
социальные сети, почтовые сервисы и блогосферу свои подробные персональные данные.
И ведь нет никакой гарантии, что иностранные владельцы онлайн-сервисов не
сотрудничают со спецслужбами своих стран.

Скорее наоборот. По крайней мере, если американские и европейские спецслужбы
это и делают, то не так явно.

 А вот российские спецслужбы засветились уже не в одном скандале относительно
построения систем контроля над интернет-сообществами и журналистикой в онлайн.
Кроме того, в российские СМИ неоднократно просачивалась информация о личных
контактах и взаимоотношениях между собственниками и топ-менеджерами крупнейших
российских онлайн-ресурсов с видными представителями спецслужб.
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Наиболее влиятельные в Украине онлайн-сервисы принадлежат россиянам: Mail.ru,
Vkontakte, Одноклассники, Yandex, ICQ, Meta.ua и частично даже Facebook и Twitter. На
долю принадлежащих россиянами интернет-ресурсов приходится более 60% всех
посещений из Украины.

Стратегия национальной безопасности должна предусматривать систему онлайн-
безопасности украинцев. Как раз сейчас формирующийся новый состав СНБО должен
предусмотреть в своей структуре подразделение по онлайн-безопасности Украины.

И последнее: вектор украинской самоидентичности легче всего найти в среде
активного интернет-сообщества.

Да и, собственно, разработать и реализовать стратегию обнаружения этой самой
национальной украинской самоидентичности.

Стратегия обнаружения – имеется в виду не стратегия поиска, а стратегия
актуализации. Так как идентичность – она внутри украинцев, её не нужно искать – она
есть, её нужно всего лишь актуализировать.

Так вот, носители украинской идеи, склонные к актуализации национальной
украинской идентичности максимально сконцентрированы в украинском интернете.

Те из украинских политиков, которые завоюют интернет-сообщество, примут
на вооружение технологии межличностного взаимодействия в интернет – на
длительную перспективу сформируют для себя задел политической эффективности и
останутся «своими» для поколений 1980-х, 1990-х и 2000-х.

Место Политических Лидеров украинского интернет-сообщества вакантно
(Интернет: возможности и угрозы на выборах-2012 // Четверта Влада
(http://4vlada.net/smi/internet-vozmozhnosti-i-ugrozy-na-vyborakh-2012). – 2012. – 28.03).

***

В Ужгороді з’явилася реклама Віктора Медведчука, місцеві доморощені політологи
в шоці.

Ніхто з них не передбачав такого розвитку подій, Медведчук може спутати всі
політичні карти на Закарпатті.

Якщо раніше електорат «ділили» дві політичні сили, то зараз прийдеться
«ділитися» на три.

Якщо уважно проаналізувати статті та коментарії на сторінці Віктора Медведчука у
Фейсбуці, то напрошується висновок, що він не буде іти тільки по мажоритарні, а
«купить» якусь структуровану по всій Україні партію.

Враховуючи «лівацькі» настрої заяв Медведчука, ходять чутки, що то буде
«Соціалістична партія».

Вихідцем з цієї партії є Степан Деркач,  який теж має намір іти до Верховної Ради
України по мажоритарному округу Закарпаття.

Досить цікавим є те,  що тут вони можуть виявитися союзниками,  якщо Медведчук
піде по Мукачівському, а Деркач по Хустському виборчому округу.

В цій ситуації суттєво можуть постраждати амбіції Віктора Балоги, який вже
вважає мандати цих округів в своїй кишені (Реклама Віктора Медведчука з’явилася у
Ужгороді // Новини Закарпаття (http://transkarpatia.net/politic/6603-reklama-vktora-
medvedchuka-zyavilasya-u-uzhgorod.html). – 2012. – 29.03).

***

Министр экономического развития и торговли Петр Порошенко полностью
будет разделять взгляды нынешней властной команды.

Такое мнение выразил президент Центра европейских и трансатлантических студий
Алексей Коломиец.

http://4vlada.net/smi/internet-vozmozhnosti-i-ugrozy-na-vyborakh-2012
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«Я бы уже посоветовал Петру Порошенко купить билет Партии регионов. Ведь он
же, практически, начинал свою политическую деятельность именно с Партии регионов.
Он абсолютно их человек и он будет разделять все их взгляды», – подчеркнул эксперт.

А. Коломиец уверен, что для Европы абсолютно не важно назначение во власть
«человека из команды оранжевых».

«Для них это не имеет никакого значения. На это не будут смотреть представители
высшего руководства как структур ЕС, так и их стран-членов. Есть Янукович, есть
министр иностранных дел и Премьер. Все. Этого достаточно Европе, чтобы понять логику
поведения нынешней украинской власти», – добавил он (Порошенко будет разделять
все взгляды Партии регионов – эксперт // ГолосUA
(http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120330_poroshenko-budet-razdelyat-vse-
vzglyadyi-partii-regionov-ekspert). – 2012. – 30.03).

***

Лідер партії «Фронт Змін» Арсеній Яценюк, імовірно, не хоче об’єднання з
«Батьківщиною» або намагається виторгувати для себе та своєї політсили певні
привілеї. Про це заявив політолог Віктор Небоженко, коментуючи з’їзд партії
«Батьківщина».

«Треба віддати належне Яценюку, який обкрутив навколо пальця цей з’їзд і
неочікувано для всіх заговорив про те,  що потрібно ще кілька тижнів для того,  щоб
відбулося об’єднання. Але це вже шантаж. Він міг прямо на з’їзді виступити і сказати,
мовляв, об’єднання буде, і ми це обіцяємо. Найвірогідніше, що сам Яценюк не хоче цього
об’єднання.  Тим самим,  ставить БЮТ в скрутне становище.  Це –  як шлюб,  який
починається з шантажу. У нього погані шанси», – зазначив політолог.

На його думку, такий поворот подій був несподіванкою і для лідерів «Батьківщини».
«Я думаю, для БЮТу було повною несподіванкою, коли Яценюк як один із

ініціаторів об’єднання, раптом йде на такий ворожий хід по відношенню до того, з
ким об’єднується. Вочевидь, він вимагає знову зібратися, аби виставити наступні
умови, тобто «Фронт змін» точно хоче виторгувати собі певні привілеї, але це буде
нечесно, тому що під час виборчої кампанії це вилізе в конфлікти», – переконаний він.

«Насправді, «Фронт змін» хоче залишитися єдиним носієм бренду «опозиція». А
потім сказати,  мовляв,  я дав вам три тижні на вашому з’їзді,  а ви,  хлопці,  мене не
зрозуміли», – зазначив політолог.

Небоженко зауважив, усі непорозуміння щодо об’єднання між «Батьківщиною» та
«Фронтом Змін» керівництво партій могло погодити до з’їзду.

«З’їзд був організований для того, щоб обидві сторони виставили однакові умови. У
цьому сенсі «Фронт Змін» наніс звісно страшний удар Турчинову. Він повинен зараз
з’ясовувати,  що таке відбулося,  що Яценюк на три тижні відкладає об’єднання.  Мовляв,
для чого організовувати з’їзд? Адже його можна було відкласти, поки не з’ясують всі
відносини про об’єднання», – зауважив політолог.

Щодо можливих привілеїв, які лідер «Фронту Змін» хоче виторгувати у
«Батьківщини», Небоженко припускає: «Можливо, більший відсоток мажоритарникам
для таємного продажу їх «тушкам». У кінцевому результаті ми побачимо, що під
іменем «Фронту змін» піде велика кількість людей, які різко змінять свою позицію у
Верховній Раді. Звісно, для цього потрібно мати свої мажоритарні округи. Постають,
вочевидь, проблеми фінансування, і нарешті проблема управління – хто буде
керувати виборчою кампанією, очолювати штаби».

Небоженко зазначає,  що «Фронт Змін»  –  це так звана «м’яка»  опозиція,  «яка
налякана владою більше, ніж БЮТ».

«Батьківщина»  набагато сильніша.  Тимошенко сидить в тюрмі,  тому вони змушені
бути опозиціонерами, опортуністами влади. А у «Фронті Змін» немає мотивації боротися,

http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120330_poroshenko-budet-razdelyat-vse-vzglyadyi-partii-regionov-ekspert
http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120330_poroshenko-budet-razdelyat-vse-vzglyadyi-partii-regionov-ekspert
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у них є мотивація влади. При цьому партія прекрасно розуміє, що не можна жити на
стороні Партії регіонів і логічно – її критикувати. А в БЮТ – мотивація боротьби за себе.
Вони розуміють, що під час виборчої кампанії, а особливо після неї, буде наступна хвиля
арештів, і якщо посадили Тимошенко і Луценка, то це може статися з будь-ким із них», –
зазначив політолог.

Водночас Небоженко вважає, що відсутність рішення про об’єднання на
сьогоднішньому з’їзді – «на руку» владі.

«На словах говориться про об’єднану опозицію, але насправді створюється така її
ієрархія:  добре керована опозиція в особі «Фронту Змін»,  погана –  в лиці БЮТ і
Тимошенко, що сидить в тюрмі, і розрізнена опозиція, не кажучи вже про блюзнірську –
під правицею Ющенка. Таке владу, звісно, влаштовує більше, аніж об’єднана і сильна
опозиція, яка завтра починає працювати. Цей з’їзд – це велика перемога Адміністрації
Президента», – переконаний Небоженко (Яценюк обвів навколо пальця з’їзд
«Батьківщини», – політолог // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?yatsenyuk_obviv_navkolo_paltsya_zyizd_batkivsh
hini__politolog&objectId=1251496). – 2012. – 30.03).

***

Украинской оппозиции не удается объединиться. Судя по тому, как лидеры
оппозиционных партий увлеклись взаимными обвинениями, у этого процесса мало
перспектив. То Александр Турчинов даст понять, что считает Виталия Кличко и его
однопартийцев «ненастоящей оппозицией». То сам Кличко заявляет, что смысла в едином
списке оппозиции не видит.

Продолжая такое поведение, они рискуют утратить интерес избирателей,
предупреждают политологи. Тем более, что вниманием миллионов украинцев
завладевают лидеры общественного мнения, которые провели на днях в Киеве
объединительный Форум «Новые лидеры – новая страна», где приняли решение идти в
политику с партией Наталии Королевской.

Гражданские активисты осознали, что политики, будь то власть или оппозиция, не
будут защищать интересы простого украинца,  что бы они ни обещали.  Поэтому
общественные лидеры – чернобыльцы, предприниматели, фермеры, лидеры профсозных и
отраслевых объединений – должны идти в политику сами, чтобы в Верховной Раде и
Кабинете Министров услышали голос миллионов простых украинцев. Основную силу
гражданского общества они видят в объединении усилий. И ради общего дела личные
амбиции и мелкие расхождения во взглядах нужно отодвинуть в сторону.

«Гражданское общество будет играть большую роль в избирательной
кампании», – считает президент Аналитического центра «Открытая политика» Игорь
Жданов. Участие гражданского общества будет таким: «Во-первых, общество реализует
мониторинговые проекты и проекты наблюдения за выборами, которые планируют делать
«Чесно», Комитет избирателей Украины и другие. Во-вторых, в выборах примут участие
гражданские активисты, которые либо войдут в политические силы, либо будут активно
продвигать своих кандидатов по мажоритарным округам».

«В этом ключе, идея объединения с известными общественными организациями
верна. То есть, тактика и стратегия Натальи Королевской избраны правильно, а вот
дальнейшая перспектива зависит от нее», – считает эксперт.

«Наталья Королевская ввела в украинскую политику новую политическую моду на
прозрачность и открытость в общении политиков с гражданским обществом и его
структурами», – заявляет директор Агентства моделирования ситуаций, политтехнолог
Виталий Бала.

«Если она сможет проводить подобную политику и в дальнейшем, если сможет
убедить общество и доказать людям, что она и ее политическая сила не на словах а

http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?yatsenyuk_obviv_navkolo_paltsya_zyizd_batkivshhini__politolog&objectId=1251496
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?yatsenyuk_obviv_navkolo_paltsya_zyizd_batkivshhini__politolog&objectId=1251496
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на деле выступают за изменения в стране, за новое качество политики и предлагают
новые экономические модели, у нее не будет проблем ни с рейтингом ни с
поддержкой избирателей», – уверен политолог. Виталий Бала считает: «И сегодня если
действия Королевской приведут к тому, что в политику придут новые люди, которые
хотят,  чтобы их дети жили в Украине,  это обновит украинскую политику и даст стране
шанс. Именно такие люди могут что-то изменить в стране и могут дать ей новый импульс
для развития» (Князев С. В Украине появилась новая оппозиция // Главное газета
(http://glavnoe.ua/indexg.php?article_id=6628). – 2012. – 31.03(№13).

***

Миг соборности. Турчинов и Яценюк создают общий проект, а на Кличко
готовы броситься с кулаками. На парламентских выборах в Украине будет
объединенная оппозиция. А еще будет несколько оппозиций необъединенных,
которые будущий лидер объединенной оппозиции Арсений Яценюк уже отправил в
лагерь Виктора Януковича.

«БАТЬКИВЩИНА ЗМИН». То, о чем долго вели переговоры Александр Турчинов и
Арсений Яценюк, уже в апреле должно стать реальностью. «На съезде «Батькивщины» в
пятницу мы дали себе три недели на завершение объединительных процессов. По сути,
вопрос только в том, будет объединение на основе одной партии или одного партийного
списка», – объяснил нардеп-бютовец Андрей Шкиль. Естественно, в обоих вариантах
подразумевается «Батьківщина».

Разница между одной партией и единым списком, несущественная для
избирателей, для функционеров «Батьківщини» и «Фронта Змін» является
ключевой: один список всегда может распасться на несколько фракций, как это уже
было с блоком НУНС, а вот объединение в одну партию гарантированно приведет к
внутренней борьбе за влияние между людьми Турчинова и Яценюка. Это может
вылиться в скандалы еще до выборов. А значит, «Батькивщина змин» вряд ли будет
больше, чем списком.

Впрочем, и с единым списком все непросто – та его часть, которая гарантирует места
в парламенте, не резиновая. Бютовцы оптимистично называют цифру в 130 депутатов,
но, скорее всего, гарантии получают лишь те, кто будет иметь в списке номер не
ниже 80-го, а относительно неплохие шансы – те, кто получит номера с 81-го по 110-
й. И в эти 80–110 мест должны вместиться не только бютовцы с «фронтовиками», но
и союзники – 3–4 человека из уже влившейся в «Батьківщину» «Самообороны»
Юрия Луценко и лидер «Руха» Борис Тарасюк. Это только те, о ком в
«Батьківщине» говорят уверенно (так же уверенно во «Фронте Змін» называют в
проходной части списка лидера «За Украину!» Вячеслава Кириленко). Впрочем,
главная проблема все же не в союзниках, а в необходимости делить список между
бютовцами и «фронтовиками» – по этой причине из сотни бютовских нардепов реально на
мандаты смогут рассчитывать около половины.

Остальным предлагают либо непроходную часть, либо мажоритарные округа – в
обоих случаях перспектива безрадостная. Округа от объединенной оппозиции предлагают
также лидерам маленьких партий из Комитета сопротивления диктатуре, – при условии,
что их партии не пойдут на выборы.  Но,  вероятно,  на такое предложение согласятся
только Юрий Кармазин и несколько человек из «Нашей Украины». Даже несмотря на то,
что Яценюк доходчиво объяснил: всех, кто не согласится на это условие, будут обзывать
«проектами власти».

«СВОБОДА». Это единственная партия, которой Турчинов с Яценюком официально
разрешили идти на выборы отдельно, согласовывая при этом кандидатов на округах.
Правда,  они предпочли бы и «Свободу»  не пускать (тем более что ее 5  %  далеко не
гарантированы), но тогда ей надо предлагать объединение в партийный список, а этого уж



97

точно никто не хочет. Больше того, по словам источника в БЮТ, в объединенной
оппозиции преобладает мнение, что и мажоритарные округа с партией Тягнибока
лучше не делить. «Все равно ее кандидаты имеют шансы только на Галичине, где у
кандидатов от власти нет шансов, – так почему бы не попробовать эти округа
отобрать?!» – объясняет источник. По его словам, рубиконом может стать 9 Мая,
когда ожидается какой-нибудь скандал с участием свободовцев, который возмутит
Европу. И после этого скандала КСД объявит об исключении «Свободы» из своих
рядов как партии, дискредитирующей «демократическую оппозицию». Не
исключено,  что этого хочет и Тягнибок,  который куда больше вистов заработает на
критике «тушечного объединения» БЮТ и «ФЗ», чем на союзе с ними. Но ему не выгодно
самому выходить из КСД, чтобы не получить ярлык «проекта власти». Потому скандал в
День Победы весьма реален, так как выгоден всем.

Кличко может поживиться на свадьбе «Батьківщини» и «Фронта»
А теперь о тех, кого уже отнесли к разряду «проектов власти». То есть формально

таковым на съезде назвали только партию Натальи Королевской «Украина – Вперед!», но
угрожают назвать всех, кто пойдет на выборы не на условиях Турчинова-Яценюка. «Если
два-три вождя решили, что у них уже достаточно сил, чтобы остановить бульдозер
Януковича, желаю им удачи», – комментирует заявление Яценюка лидер «Гражданской
позиции» Анатолий Гриценко, которому этот ярлык тоже могут приклеить.

«ГРАЖДАНСКАЯ ПОЗИЦИЯ».  Сам Гриценко до последнего времени вел
переговоры об объединении с УДАРом Виталия Кличко, но пока ему удалось
объединиться только с Украинской партией Игоря Насалика. Впрочем, как сказал нам
Гриценко, его партия определится с форматом участия в выборах только к концу мая, а до
того времени его «двери открыты для всех,  включая Кличко,  который заявил,  что
собирается идти на выборы отдельно, и даже тех, кто своими заявлениями вносит раскол в
ряды оппозиции».

УДАР. Желание Виталия Кличко ни с кем не объединяться вполне объяснимо. Он –
единственный, чьи мечты на сегодняшний день полностью исполняются (в парламент
попадает, а амбиций на первые места пока нет), и все, что ему нужно делать, – это не
делать резких движений. Больше того, от готовящейся свадьбы «Батькивщины» с
«Фронтом Змін»  выиграет именно он.  Среди фанатов Тимошенко обязательно будут те,
кто помнит обвинения Яценюка насчет Юлиной измены, а среди фанатов Яценюка
достаточно тех, кто и сейчас считает, что Тимошенко сдала в 2009-м интересы страны, - и
всем им почти не остается выбора, кроме УДАРа. Потому не удивительно, что свое
решение о неприсоединении к проекту Турчинова-Яценюка Кличко объявил в субботу,
сразу после съезда «Батьківщини». Для него остается лишь один риск: КСД выдвинет
свою кандидатуру (скорее всего, Александру Кужель) на выборы мэра Киева. Но в этом
случае уже он сможет обвинить конкурентов, что они работают на власть.

ДРУГИЕ.  Этим список «необъединенных»  не исчерпывается.  На днях о
самостоятельном походе на выборы объявил лидер Европейской партии Николай
Катеринчук, которому, по нашей информации, отказали в месте в бютовском списке. Но
куда неприятнее для Турчинова с Яценюком то,  что на выборах,  скорее всего,  будет
«Наша Украина». Одна ее часть во главе с Валентином Наливайченко пойдет на округа по
квотам КСД, а другая – с Виктором Ющенко – под старым именем пойдет на выборы,
чтобы взять 1–2 % (Турчинов с Яценюком объединяются к выборам и шантажируют
остальных // «Завтра» (http://www.zavtra.com.ua/news/1/255197/). – 2012. – 1.04).

***

В случае объединения «Батьківщини», «Фронта Змін» и партии «Удар»,
объединенная позиция наберет на парламентских выборах как минимум 35 %
голосов избирателей. Такое мнение высказал депутат от «БЮТ» Андрей Павловский.

http://www.zavtra.com.ua/news/1/255197/
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«Если отталкиваться от социологии, то «Батьківщина» имеет примерно 20 % доверия
избирателей,  «Фронт Змін»  –  10  %,  Кличко –  около 5  %.  Если это объединить,  мы
получим примерно 35  %.  Но мы рассчитываем на эффект притяжения избирателей к
такому единому центру – в первую очередь тех, кто колеблется. И мы полагаем, что
благодаря такому кумулятивному эффекту оппозиция получит 40–45 % по спискам, то
есть, 140–150 мест в Раде», – сказал он.

Также депутат сообщил, что в случае объединения, депутатам «Фронта Змін»
временно придется приостановить свое членство в политической силе.

«Яценюк и все остальные,  кто захотят войти к нам в список,  будут вынуждены
формально приостановить членство в своих партиях лишь на два месяца перед выборами.
А, пройдя в парламент, они возобновляют членство, вполне возможно, что будет создана
и отдельная фракция «Фронта Змін»,  если на это им хватит депутатов»,  –  сообщил г-н
Павловский (Павловский: Объединенная оппозиция может получить на выборах 35%
голосов // Вечерние Вести (http://gazetavv.com/news/policy/49828-pavlovskiy-
obedinennaya-oppoziciya-mozhet-poluchit-na-vyborah-35-golosov.html). – 2012. – 1.04).
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